HW 12640

MEMORANDUM
April 28, 1964

TO: Mr. J. Lee Rankin
General Counsel
FROM: A, Goldberg

SUBJECT: Commission Report.

You asked me to submit a memorandum outlining what a historian
would look for in the Commission's Report. The guiding desideratum,
it seems to me, is that the report should aim at reaching a much
broader public than does the usual legal or historical study. This
places on authors and-editors alike an obligation to strive for a
high degree of simplicity of language and clarity of thought without
sacrificing any of the accuracy, objectivity, and thoroughness which
normally distinguish their work. I have proceeded from these premises
in my remarks in the attached memorandum.

Attach.
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The Commission's first client is the public. This public
conéists primarily bf some millions of intelligent and reasonably
educated people in the Uhited States and abroad who are waiting
to be informed of the facts of the assassination‘of President Kennedy
and the conclusions of the Commission as to who did it and why. The
Commission Staff has one of the most remarkable opportunities in our
history to attempt to'reconstruct and explain a great historic event
of the recent past. This is the essence of the historical approach.
This is the approach that will have the most meaning for the public
and will most satisfactorily discharge the Commission's obligation'
to the country.

The report of the Commission will be a major historical document
as soon as it is published., It should also be the definitive history
of the event, for-no future scholar or group of scholars will ever
have the same remarkable opportunities for research and writing as
have been afforded the Commission Staff. The report will shape the
thinking of the public and create the basic historical tradition of
the event for posterity. The Commission Staff has the grave responsi-
bility of preparing a report that will fulfill these proper and |
desirable objectives.

The remarkable aspect of this report is thatvthere exists the
opportunity to gather first-hgnq information about a great event,

immediately after the event, to a degree seldom if ever equalled
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in the past. Primary sources are the stuff of history, and the
strength of the report will rest ultimately on the extent to which
the information is comple@e and on the skill aﬂd judgement with
which it is evaluated. Clear evidence is the only means by which to
estabiish historical facts, and this report must speak to the public
through facts that are arranged, emphasized, and generaiized to give
meaning to confused and confusing happenings. '

It is the professional and patriotic duty, and the announced
intention, of the Commission Staff to tell the whole truth about the
assassination of President Kenmedy.' There is complete agreehent that
the report must be as honest, accurate, and objective as it is humanly
possible to make it. It must include both sides Qf issues and clearly
diéfinguish fact from hypothesis.

Essentially, this feport should be a narrative, and members of

" the staff should remind themselves that it is intended for the public
and not for lawyers or historians. Fortunateiy, because the evenx‘
is endowed with remarkable unify in time and space, it should be
simple to maintain a sense of chronology and to place the occurrences
in their proper context. |

To create a continuous and tightly-woven analytical narrative
is imperative if the report is to achieve any distinction beyond
that inhering from its subject. The multi-authorship of the report
creates a problem in realizing the high degree of unity which is
desirable. The task of weaving the report into an integrated whole

will fall primarily on the editors, but the authors are in a position to
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meke this task easier by keeping in mind, as they write, the
relationship of their sections of the report to other sections and
to the whole report. Ihis presupposes 8 substéntial knowledge of all
sections of the report by all of the authors. |
The requiremenf for accurécy is so paramount that it cannot be
exaggerated. The report will certainly be subject to as intensive
review and criticism as any document of modern times. Discrimination
in determining and using the strongest first-hand sources is fundamental.,
The report will be much more subject to criticism on its general-
izations than on its facts. In reconstructing and explaining the events
under investigation, it will be necessary to make generalizations
| knowingly. The question arises whether generalizations should (1) be
limited strictly to the exposition of the historical subject matter
under investigation, in its own setting, or (2) should deliberately
go beyond this setting in order to indicate interrelations with ante-
cedent, concurrent, and subsequent events, Geheralizations of the
first category, for instance those relating to Oswald's actions, would
be drawn from the subject matter of the historical setting being
investigated,
Generalizations of the second category, by contrast, would
involve broad interpretative syntheses. A discussion of the atmosphere
of'hate in the United States would fall into the second category. It
would go far beyond the event in both time and place. Placing the
assassination in a broader historical setting by drawing parallels and

analogies to it in other times or places of the past also involves

-3-
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risking broad interpretative syntheses. Parallels with other
assassinations, especially that of Lincoln, could lead to broader
generalizations that go beyond the immediate subject. The alter-
native would be simply to prgsent the facts of previous assassina-
tions and attempts on U, S. Presidents without seeking to generalize
from them,

If the report is to include broad generalizations that go beyond
the immediate event, they should be carefully worded and supported by
strong evidence. This will not preclude criticism, but it will require
a major effort byicritics who want a respectful hearing.

Finaliy, it is desirable that the people who write and edit the
report should have viewed the scenes about which they are writing.

This not only makes for more effective writing, especially description,
but it can accent the air of authority that the report should have.

It is also important thet the Commission visit Dallas. For the report

to be issued without any of the Commissioners having visited Dallas,
might well forfeit in some degree the respect for and general acceptance
of the report., Personal acquaihtance with the scene of the assassination
by both the Commissioners and the staff would be a validating credential
of the report's soundness, thoroughnéss and integrity.

Alfred Goldberg
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PresipENT's CoMMIssioN
ON THE
* AssassINATION OF PresipENT KENNEDY
EARL WARREN, 200 Maryland Ave. NE. J.LEE RANKIN,
Chairman Omersl Counsel

RICHARD B. RUSSELL WASHINGTON, D.C. 20002
JOHN SHERMAN COOPER
HALE BOGGS
GERALD R. FORD
JOHN J. McCLOY Januery 2k, 1964

ALLEN W.DULLES

MEMORANDUM TO THE STAFF
FROM: Mr. J. Lee Rankin
SUBJECT: Meeting of the Commission, January 21, 1964

In order to keep you informed regarding action taken by
the Commission, I would like to bring to your attention the follow-
ing matters which were considered by the Commission at its recent

meeting:

1. The Commission epproved the division of work set
forth in the tentative outline and the assignment of lawyers to
each of these areas. As you probably know by this time, the
assignments to the areas are as follows: (1) Mr. Adams - Mr. Specter;
2) Mr. Ball - Mr. Belin; (3) Mr. Jenner - Mr. Liebeler;
L) Mr. Coleman - Mr. Slawson; (5) Mr. Hubert - Mr. Griffin;
6) Mr. Rankin - Mr. Stern. Professor Redlich is serving as my
Special Assistant, and is being assisted by Mr. Eisenberg.

2. As I informed you in en earlier memorandum, the
Commission desires to be informed at its next meeting, most probebly
on Monday, January 27, of the general objectives and problems in each
area.

3. 5o far as relations with the press are concerned, the
Commission decided that in the future each meeting of the Commission
will be announced to the press and a press release will be issued after
every meeting. Apart from this arrangement, the Commission has decided
that no other releases should be made to the press. I urge each of you
to observe the greatest discretion in your handling of any inquiries
made to you by the press or menber of the public regarding the work of
the Commission. I believe that a policy of "no comment" should be
followed by the members of the staff.
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4, The Commission passed a resolution designating the
members of the Commission and the Commission staff as special govern-
ment employees for purposes of the conflict of interests statute.

In so doing, the Commission estimated that the members of the staff
would not be required to serve more than 130 days of the 365 days
following the appointment.

5. The Conmission adopted certain procedures to be followed
by the Commission in the handling of its work and, specifically, in
the taking of testimony. Copies of these resolutions are attached for
your files. If you have any additional thoughts regarding the draft
set of procedures to be followed at Commission hearings, I would like
to be informed of them.

6. The Commission decided to take the testimony of Marina
Oswald within the next few weeks but firm axrrangements are still to be
made.

T. As you may know, disclosure of investigative materials
within the possession of the Commission has been sought by District
Attorney Wade and attorneys for Ruby. The Commission has decided to
inform all parties concerned that disclosure of such materials is a
matter for the decision of the agency supplying the repoxts to the
Commission. As a result, the extent of any disclosures of FBI materials
to District Attorney Wade and attormeys for Ruby will be decided by the
Department of Justice.

8. As you have probebly read, New York attorney, Mark Lane,
has requested the opportunity to represent Lee Haxrvey Oswald before
the Commission. The Commission decided to reject Mr. Lane's request
end Inform him accordingly.

9. In order to study adequately security precautions
designed to protect the President, the Conmission decided to address
letters to each of the principal agencies concerned requesting recom-
mendations on this matter.

AL Ao:_t’ the above is to be regarded as highly confidential.

*XERO [‘rigggo :
o Y

DocId: 59167871 Page 7



RESOLUTION

Pursuant to the authority granted to this Commission by Executive
Order No. 11130, November 29, 1963, and by Paragraph "(b)" of S. J.
Res. 137, 88th Cong., lst Sess., the following individuals are
authorized to perform the official acts herein specified when designated

by the Chairman:

XERG
(\COP

N o

Each member of the Commission is suthorized individually to issue
subpoenas requiring the attendance and testimony of witnesses and the
production of any evidence that relates to any matter under investigation
by the Commission.

Each member of the Commission is authorized individually to

administer ocaths and affirmations, examine witnesses, and receive evidence

concerning any matter under investigation by the Commilssion.

The General Counsel of the Commission, J. lee Rankin, is authorized
to administer oaths and affirmations, examine witnesses, and receive
evidence concerning any matter under investigation by the Commission.

’xero} {xsno '
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— ey " | T A N

HW 12640 DocId:59167871 Page 8



u~41-"‘

RESOLUTION

Pursuant to Executive Order No. 11130, November 29, 1963, which
authorizes this Commission "to prescribe its own procedures,” it is
therefore

Resolved, that the following are hereby adopted as the rules of
this Commission in connection with hearings conducted for the purpose
of the taking of testimony or the production of evidence,

1. One or more members of the Cowmission shall be present at all
hearings. If more than one Commissioner is present, the Chairmen
of the Commission shall designate the order in which the Commissioners
shall preside.

2. Any member of the Commission or any agent or agency designated
by the Commission for such purpose, may administer oaths and affirmations,
examine witnesses, and receive evidence,

3. Process and papers of the Commission issued under Paragraph (d)
of Joint Resolution S.J. 137, 88th Cong., lst Sess., shall be returnable
no less than three days from the date on which such process or papers
are issued, and shall state the time, place, and general subject matter
of the hearing. In lieu of such process and papers, the Commission
‘may request the presence of witnesses and the production of evidence by
written notice mailed no less than three days from the date of the hearing.

4, The period of notice specified in paragraph three (3) may be
waived by a witness,

5. At the opening of any hearing at which testimony is to be
received a member of the Commission shall read into the record a state-
ment setting forth the nature of the Commission's inquiry and the
purpose for which the witness has been asked to testify or produce
evidence. A Copy of this statement shall be given to each witness prior
to his testifying. : oo

6. A witness shall have the right to be accompanied by counsel,
of his own choosing, who shall have the right to advise the witness of
his rights under the laws and Constitution of the United States, and to
make brief objections to questions., At the conclusion of the witness'
testimony, counsel shall have the right to clarify the testimony of the
witness by questioning the witness,
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7. Every witness who testifies at a hearing shall have the right
to make an oral statement and to file a sworn statement which shall be
made part of the transcript of such hearing, but such oral or written
statement shall be relevant to the subject of the hearing.

8, Rulings on objections or other procedural questions shall be
made by the presiding member of the Commission.

9, A stenographic verbatim transcript shall be made of all
testimony received by the Commission. Coples of such transcript shall
be available for inspection or purchase by the witness or his counsel
at regularly prescribed rates from the official reporter. A witness
or his counsel shall be permitted to purchase or inspect only the
transcript of his testimony before the Commission.
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MEMORANDUM March 3, 1964
TO: Norman Redlich

FROM: J. Lee Rankin

P %

When the Commission announced the appointment of Mr. Walter E.
Craig to undertake the task of protecting the interests of Lee Harvey
Oswald before this Commission, I advised members of the staff that
"This action by the Commission does not relieve any of us of our obliga-
tion to continue to examine every aspect of this matter pointing
toward the involvement of Lee H. Oswald with the greatest care.”

In order to assist the staff to fulfill this obligation, I would
like you and Mr. Eisenberg to review the investigatory materials and
prepare for each area a set of questions which you feel should be . u
considered by the relevant staff member in order to protect fully
the interests of Lee Harvey Oswald before this Commission. I will -
expect you to follow through with each staff member to make certain
that these questions are fully explored and satisfactorily answered. .

Please furnish me with copies of all questions forwarded to the ' .
staff in connection with this aspect of your work. i

You should make it clear to each staff member that your task is .
to call these questions to their attention and that the responsibility
for investigation and evaluation lies with the staff member concerned
with the particular area. , ;

It is understood that you and Mr. Eisenberg will work with Mr. ;
Craig in connection with the protection of Lee Oswald's interests
and that you will apprise him of the progress of your work in this
area.

e remmi cme e e am e . ool < . - .- - . See e e . _ [
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MEMORANDUM - , | February 13, 196&
'1‘0_:,' Howard P. Willens
FROM: Melvin A.. "Eisenberg
The following memoranda, which Mr. Rankin has asked to be
prepared, may be apprépriate assignmehts for Mr. Mosk:
de 1. A memorandum on the administration of oaths by the staff,
{DO‘ in the field or otherwise.
‘ V.f’] » Presumably the question is the penalty, if any, for making a
e )WQ) false affidavit to a staff member. It may also be useful to cons:i.d.er
G ﬂ) whether there would be any penalty for giving false informstion to

0# a staff member in the absence of an oath.

2. The scope of the Commission's subpoena powers. ‘
?" %7 The relevant question here, I think, is the geog;'aphical scope
) of our subpoena fpower, which I believe is made clear in the enabling
y}‘ resolution. Although it was not specifically requested, I think
V"J e we should also consider our power to subpoena. ®vement officials

and documents.

T 2
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PresipEnT's COMMISSION
ON THE .
AssASSINATION OF PresipENT KENNEDY

EARL WARREN, 200 Maryland Ave. NE. J.LEE RANKIN,
Chairman General Counsel
RICHARD B. RUSSELL . WASHINGTON, D.C. 20002
JOHN SHERMAN COOPER
HALE BOGGS
GERALD R. FORD March 6, 1964

JOHN J. McCLOY
ALLEN W, DULLES

MEMORANDUM FOR THE MEMBERS OF THE COMMISSION
FROM: J. lee Rankin

RE: Proposed Schedule for the Taking of Testimony

On the basis of my review of the memoranda and recommenda-
tions submitted by the staff, I have prepared this memorandum for
the consideration of the Commission. This memorandum suggests
which witnesses should be called before the Commission during the
next several weeks and which witnesses should have their depositions
taken by members of the staff during this same period. In most
instances, a brief indication of the testimony expected from the
witpesses 1s provided. This schedule reflects the wishes of
Attorney General Carr and District Attorney Wade that representa-
tives of the Commission not come to Dallas to interview witnesses
durirg the Ruby trial, and that Dallas Police Department personnel
not ve called to Washington to testify during the trial, which
they estimate will last approximately ten trial days. I suggest
that this request be honored by the Commission for this period of
time, at the very least, and reappraised later in the event the
trial takes longer than expected. ’

I. Schedule of Witnesses before the Commission

The following schedule of witnesses to be called before the
Commission has been prepared on the assumption that the Commission
wishes to be presented with a full range of important witnesses on
ell phases of this investigation.
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Date Witness Comments
Mon., March 9 William R. Greer These four Secret Service agents are
Roy H. Kellerman the best eyewitnesses from the Presi-
Clinton J. Hill dential motorcade who will testify on
Rufus J. Youngblood the basic facts of the assassination

including time, place, number of shots,
spontaneous statements of key people,
and immediate reaction of the principals.
Agents Greer and Kellerman. who were
riding in the President's car, heard
the spontaneous exclamations of
President Kennedy and Mrs. Kennedy,

and were in a position to witness the
immediate reactions of President
Kennedy and Governor Connally. From
the President's follow-up car, Agent
Hill has crucial information to provide
_since he was the first to notice
President Kennedy's reaction to the
shots. Agent Youngblood also has
important testimony to provide con-
cerning his observations of and re-
actions to the assassination.

Tues., March 10 Arnold Louis Rowland The first three of these witnesses

Amos Iee Euins stood near the intersection of Elm
James Richard Worrell and Houston Streets when the motorcade
Robert H. Jackson passed by. They =zach observed the

presence of a rifle in an upper floor
window of the Texas School Book
Depository Building. Mr. Jackson was
located at the time of the assassina-
tion in the seventh or eighth car of
the motorcade and also is in a posi-
tion to testify regarding the
presence of a rifle in the specified
window of the building.

Wed., March 11 Lirmie Mae Randle Mr. Frazier and his sister, Mrs.

Buell Wesley Frazier Randle, can testify regarding Oswald's
departure for work on the morning of
November 22, 1963, carrying a long
package wrapped in brown paper. Mr.
Frazier also can supply testimony re-
garding his association with Oswald
during the period of Oswald's employ-
ment in the Depository, relevant con-
versations and Oswald's usual patterns
of conduct. Y

— - . - e . . -— PR
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Date Witness

Thurs., March 12 Mary Bledsoe
Cecil J. McVatters
William Wayne Whaley

Mon., March 16 Ruth Paine
Tues., March 17 Michael Paine
Wed., March 18

Thurs.,March 19 Mr. Declan P. Ford
Fri., March 20 Mrs. Declan P. Ford
Peter Gregory

HW 12640 DocId:59167871 Page 16

Comments

Mrs. Bledsce, a former landlady of
Oswald's, and bus driver McWatters

can testify regarding their observa-
tions of Oswald after the assassination.
Mr. Whaley is the taxicab driver who
picked up Oswald.

Mrs. Paine was one of Marina Oswald's
most intimate associates during 1963
and can provide the Commission with
considerable testimony of significance.
Mrs. Paine is in & position to testify
regarding the relationship between lee
Harvey Oswald and his wife, their trip
to New Orleans, Marina Oswald's return
from New Orleans, Oswald's activities
in the weeks before the assassination
after his return from Mexico, and the
FBI interviews of her and Marina Oswald
prior to the assassination. To a
somevhat lesser extent, Michael Paine
is also able to supply important testi-
mony before the Commission regarding
his association with Oswald.

Marina Oswald lived with Mr. and Mrs.
Ford for approximately a week in
November of 1962, and the Fords were

the only Russian-speaking friends who
remained in contact with Marina follow-
ing the assassination. Marina Oswald
lived with the PFords again after she
left the residence of James Martin in
February, 1964. Peter Gregory was

the first of the Russian-speaking
associates to meet lLee Harvey Oswald
after his return from the Soviet Union.
Moreover, he was called in by the Secret
Service immediately after the assassina-
tion to serve as an interpreter prior to
the arrival of Secret Service Agent
Gopadze.



Date Witness

Mon., March 23 George deMohrenschildt
Tues., March 24 Jean deMohrenschildt

Wed. March 25 Dr. Charles J. Carrico
Thurs. March 26 De. Malcolm R. Perry
Cdr. J. J. Humes

HW 12640 DocId:59167871 Page 17
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Comments

According to most of the Russian-
speaking group in Dallas and Fort Worth,
Mr. deMohrenschildt was very close to
Tee Harvey Oswald despite his later
disavowal of such a relationship. He
was aware of the rifle and Jjested with
Oswald about the Generel Walker incident.
Mr. deMohrenschildt may be in a position

- to provide important insight into the

character of both of the Oswalds.
Moreover, Jean deMohrenschildt probably
shared the close relationship with the
Oswalds and may have important obser-
vations of her own. '

These three doctors should be examined
carefully before the Commission re-

.garding the medical treatment and

examination of President Kennedy at
Parkland Hospital and Bethesda Naval
Hospital. Every effort must be made

to clarify the number and nature of

the wounds suffered by President Kennedy.
Dr. Carrico was the first physician to
see the President, and Dr. Perry joined
him shortly after the President arrived.
Cdr. Humes acted as prosector during

the autopsy performed on President
Kennedy. Prior to taeking the testimony
of these witnesses before the Commission
all the other doctors involved in the
treatment of President Kennedy at
Parkland Hospital probably will have
their depositions taken.



Date

Mon., March 30
and following
days of the week
to the extent
necessary.

Mon., April 6

-5-

Witness

Experts from the Federal
Bureau of Investigation,
other law enforcement
agencies and/or independ-
ent scientific laborator-
ies.

Howard L. Brennan -
James Earl Jarman, Jr.
Bonnie Ray Williams
Harold Norman
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Comments

After the necessary preliminaries have
been completed by the staff, expert wit-
nesses can testify before the Commission
with respect to questions of ballistics,
handwriting analysis, fingerprint identi-
fication and clothing analysis with
specific reference to the items of evi-
dence gathered in the coursce of this
investigation. Testimony on scientific
examination of the clothes worn by the
President at the time of the assassina-
tion may supply important clarification
regarding the wounds suffered by the
President. Analysis of palm prints,
fingerprints, handwriting samples and
careful exploration of the ballistics
identification of the bullets and
cartridge cases are essential to any
final judgment regarding the identity
of the assassin.

Mr. Brennan is one of the most important
eyewitnesses in that he observed a man
in the window of the sixth floor with a
rifle prior to the assassination and
also saw this man take deliberate aim and
fire one last shot. The other three
witnesses are the three employees of the
Depository who were on the fifth floor
at the time of the shooting. Mr. Norman
states that he heard the balt action of
the rifle and the falling of the expended
cartridges onto the floor above him.
Mr. Williams is the person who ate his
lunch on the sixth floor prior to 12:15
P.M. and left certain remains of his lunch
there prior to going to the fifth floor
of the building. In addition to testi-
mony regarding the location of the shots,
these three witnesses can supply valuable
testimony regarding the events immedi-
ately subsequent to the firing of the
shots. These witnesses are delayed until
this date in order to permit their
interrogation in Texas on the actual
scene before their appearance before
the Commission. :

'
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Date © B Witness o | : Comments
Tues., April 7  Roy S. Truly .. Mr. Truly, superintendent of the
' - Patrolman Baker ‘ ~ building, can testify regarding
wooniiwe. ... Mrs. R. A, Reid . =~ - Oswald's employment in the Depository

Mrs. Earlene Roberts and their encounter immediately after
' the assassination. Patrolman Baker and
Mrs. Reid also can testify regarding
their encounters with Oswald ¢mmediately
after the firing of the shots. ‘
‘Mrs. Roberts is the housekegper at §
1026 North Beckley St. who observed -
| Oswald returning to his room and his

departure immediately thereafter.

Ved., April 8 W. W. Scoggins : . Witnesses Scoggins and Markham were
‘ Helen Markham : two eyewitnesses who saw Oswald kill
Jeanette Davis ' ‘ Tippit. Witnesses Davis and Callaway
Ted Callaway " will testify that a man they have )
Patrolman M. N. McDonald ‘ identified as Oswald left the scene of
. : the Tippit slaying with a pistol in his
) hands. = Patrolman McDonald was one of
: the officers who apprehended Oswald in
the theater.
Thurs., April 9  Deputy Sheriff Boone . These four witnesses can testify
Fri., April 10 Deputy Sheriff Luke Mboney . regarding the investigative effort
Lt. Carl Day . - —-—-initiated by the Dallas Police Depart-
Capt. J. W. Fritz : : . ment after the shots, including the

finding of the cartridge shells and the -
.rifle on the sixth floor of the Deposi-
tory. Capt. Fritz was in charge of

the interrogation of Oswald. -

Mon., April 13 Ralph Paul : '_ -Assuming that the Ruby trial is over

and following George Senator ' by this time, these witnesses can
days of the week Andrew Armstrong . . . supply informetion regarding the
to the extent Curtis L. Crafard ) killing of lLee Harvey Oswald by Jack
necessary. - . Karen B. Carlin T Ruby. Included are selected personnel
' L. J. MeWillie o - from the Dallas Police Department,
T ~ Seth Kantor - ‘ ~ - associates of Jack Ruby and others
o Patrolman R. E. Vaughn C who may be in a position to inform the

N. J. Daniels . . Commission on this subject. Several
: R of the witnesses have given statements

-which are conflicting or leave important '

uestions unanswered.
q . | ///

e
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Date " Vitness _ _ Comments
© Mon., April 20, Representatives of Secret - _.._ At this point in the work of- the
~and folloving Service, Federal Bureau of Commission, the area of security
- days of the week Investigation, other federal precautions should be examined with
to the extent or state agencies and other a viev toward making recommendations
" necessary : witnesses with experience regarding the future protection of
in the area of security the President. The members of the
precautions. ' ' : Commission will undoubtedly wish to-.

~.

. hear personally from representatives "\A_
of these agencies and perhaps other
experts in the field who may be in a
position to advise the Commission as
to what improvements can be realisti-
cally made in this field.

The above list does not include the following persons whose sworn
testimony or deposition should be taken by members of the Commission: :
¥Mrs. John F. Kennedy, President Lyndon B. Johnson, lMrs. Lyndon B. Johnson,
Governor John C. Connally, Mrs. John C. Connally, Senator Yarborough,
Kenneth O'Donnell, David Powers and Cliff Carter. Specific questlons to be
asked of these w1tnesses are being prepared by the staff for review by the
Commilssion and use at a. time convenient to the witness.,
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II. Program of Depositions to be Taken by Members of the Staff

At this stage in the work of the Commission, it appears that
depositions of the following witnesses should be taken. As will be
noted, most of these witnesses will supply testimony pertaining to
the actual events on the day. of the assassination, the medical treat-

. ment of President Kennedy and Governor Connally, the identity of the -
assassin, the background of Lee Harvey Oswald, and the security : .

_Pprecautions taken by the Dallas Police Department after Oswald's I
arrest. No witnesses are included in the following list who can = 2

- contribute to the Commission's work in the area of Oswald's foreign
activities or the area of security precautions. As the investigation -
continues, of course, it is likely that the depositions of a few L

 witnesses in each of these areas may be recommernded. The beginning
dates of these depositions are dependent upon the conclusion of the
Ruby trial or any alternative arrangements which can be made and are
satisfactory to the T5xas authorltles. . ,

Date , - Witness .. Comments . - T
"' Mon., March 16 Dr. Charles R. Baxter ' . These witnesses have information to
through approxi- Dr. William Kemp Clark = . supply regarding the treatment and
"mately Fri., .. Dr. Frank A. Bashour- = examination of President Kennedy and
March 20 -, . Dr. Robert N. McClelland .- Governor Connally, including such b
: N Dr. Ronald C. Jones " matters as the bullet discovered on -
Dr. Mo T. Jenkins ©  the stretcher. Depositions of these-
‘Dr. Ao H. Giesecke, Jr. - doctors will be taken prior to the
" Dr. Jackie H. Hunt ~ appeearance before the Commission on
Dr. Gene Akin ~ March 25-26 of the three principal ' !
Dr. Paul Peters .~ doctors involved in the treatment : :

Dr. Don Curtis : ~ . and autopsy of President Kennedy.
Dr. .Robert Shaw ' I -
Dr. Charles Gregory
Dr. Ceorge Thomas Shires '
Custodian of Records,

Parkland Hospital
Lt. Col. Finck v
Cdr. J. Thornton Boswell
A Janette Standridge ’
" . Jane Webster
R. J. Jimison S
- Darrell C. Tomlinson o
Henrietta Ross C
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Date

Mon., March 23
through approxi-
mately Fri.,
April 3

Witness

Thomas C. Dillard

James R. Underwood

Malcolm Couch

Robexrt E. Edwards

Ronald B. Fischer

James R. Crawford

Barbara Rowland

Dep. Constable Seymour
Weitzman

Det. R. L. Studebaker

Det. Johnny Hicks

Det. Pete Barnes

Det. Marvin Johnson

Det. L. D. Montgonmery

Det. C. N. Dhority

Det. C. W. Brown

R. W. Simms

E. L. Boyd

C. F. Rose

R. 5. Stovall

H. M. Moore

J. P. Adamcik

0. P. Wright

William H. Shelley

Frankie Kaiser -

Robert McNeil

Deputy Sheriff Roger Craig

Marvin C. Robinson

A. C. Johnson

- Gladys Johnson

Virginia Davis

Sam Guinyard

William Arthur Smith

John Brewer

Julia Postal

C. T. Walker, Dallas PD
K. E. Lyon, Dallas PD

T. A. Hutson, Dallas PD
Gerald L. Hill, Dallas PD
Ray Hawkins, Dallas PD
Bob K. Carroll, Dallas PD
Dr. Liguore
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Comments

Witnesses Dillard, Underwood, and

Couch were in the car with witness
Jackson who will be called before the
Commission to testify regarding the
place from which the shots were fired.
Witnesses Edwards, Fischer and Crawford
are additional eyewitnesses to the
assassination. Witness Barbara Rowland
can corroborate certain aspects of the
testimony of her husband who will be
called before the Commission. Witness
Weitzman can supply additional testi-
mony regarding the identification of
the assassination weapon. Witnesses
Studebaker through Adamcik are Dallas
Police Department witnesses whose
testimony should be taken regarding
various aspects of the criminal investi-

. gation conducted by the Police Depart-

ment after the assassination. Witness
Wright is the Security Officer at
Parkland Hospital, and can supply
testimony regarding the events at Park-
land Hospital after the arrival of the
President. Witnesses Shelley, Kaiser,
and McNeil can supply additional testi-
mony regarding the events in the
Depository immediately after the
assassination. Witnesses Craig and
Robinson have testimony regarding the
departure from the Depository of a man
in a station wagon they identify as
Oswald. Witnesses A. C. Johnson and
Gladys Johnson can supply testimony
regarding Oswald's taking a room at
1026 North Beckley Street. They may
supply additional testimony regarding
his entry and departure after the
assassination. Witnesses Davis,
Guinyard and Smith can supply additional
testimony regarding the murder of
Patrolman Tippit. Witnesses Brewer,
Postal and the named patrolmen from

the Dallas Police Department can supply
additional evidence regarding the
apprehension of Oswald. Witness Liguore
is the doctor at Parkland Hospital who
can supply medical testimony regarding
the wounds suffered by Tippit.



Date

Thurs., April 2
through approxi-
mately Fri.,
April 10
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Witness

Paul. -Gregory

George Bouhe

Elena Hall

Mrs. Frank Ray

Mr. Teofil Meller
Gary Taylor
Alexander Kleinlerer
Mr. Charles Murrett
Mrs. Charles Murrett

Page 23

- 10 -

Comnents

These witnesses, supplemented by
others which will come to mind as the
review of the investigative materials
in this area continues, can supply
testimony regarding Oswald's background
vhich should be taken in the form of
sworn depositions. Paul Gregory is
Peter Gregory's son and took Russian
lessons from Marina Oswald shortly
after the Oswald's return from the
Soviet Union. Witness Bouhe saw

lLee Harvey Oswald and Marina Oswald
fairly often during the fall of 1962
and contacted the various individuals
in the Dallas and Fort Worth areas
who helped the Oswalds after their
return from the Soviet Union. Marina
Oswald lived with Elena Hall for most
of the month of October 1962, which
was the first separation from her
husband while they resided in this
country and also occurred at a time
when we are unable to account for the
whereabouts of lee Harvey Oswald. '
Marina Oswald stayed in Witness Ray's
home briefly in November of 1962.
Witness Meller had Marina staying in
her house on Elsbeth Street immediately
after an important argument with her
husband. Witness Taylor is DeMohren-
schildt's former son-in-law and appears
to be the best source of information
regarding Lee Harvey Oswald's where-
abouts during the period October 19-
November 2, 1962. Witness Kleinlerer
dated Witness Hall at the time when
Marina was living with Witness Hall
and claims to have been present when
Lee Harvey Oswald struck Marina
Oswald. Mrs. Murrett is Marguerite C.
Oswald's sister and Lee Harvey Oswald
stayed with Mr. and Mrs. Murrett for
a few days before he found an apart-
ment in New Orleans. This couple

had more contact with Lee Harvey Oswald
and his wife than any other persons
in New Orleans.



Date Witness

Monday, April 6 Chief J. E. Curry
or as soon as Capt. W. F. Frazier
possible Capte Je We Fritz

HW 12640

Capt. O. A. Jones
Lt. Jack Revill
Det. D¢ Re Archer
Det. Bs S. Clardy
Det. We Te Harrison
Det. To D. McMillen

- 11 -

Comments

These witnesses are the key men in
regard to the handling and security
of Oswald on November 24, 1963.

The above schedule is necessarily tentative and will be
subject to modifications as the investigative work of the staff
continues. I believe that a schedule of testimony such as that
set forth sbove, supplemented by the investigative reports
supplied and to be supplied by the various agencies, will supply
the Coomission with a solid and extensive foundation of fact
upon which to base its final report. '
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. March 30, 196k

MEMORANDUM TO THE STAFF
FROM:, ) 7. Lee Rankin '

f, !

£SUBJECT~ Obtaining Radio and Television Tapes of Assassination Events

Mr. Stern has done a preliminary survey of the television tepes
of the assassination and related events in the possession of the
national television networks. He was advised that both the Library
of Congress and the Kennedy Memorial Iibrary are negotiating to obtain
complete sets of the tapes from the networks, and that this will un-
doubtedly eventually be accomplished, although it will take some
time.

In the course of these negotiations, it was estimated that one
complete print of the tapes owned by NBC would cost from $40,000 to
$75,000 to produce. In view of the expense, and in view of the likeli-
hood that the tapes will be preserved for historical purposes, there
is no warrant for an effort by the Commission to obtain its own
complete set. Several staff members have asked the Secret Service to
locate and obtain specified extracts from the tapes. In pursuing
these requests, the Secret Service has learned that there is no
adequate inventory of the tapes and that the search for a particular
event is burdensome and expensive. So far the networks have not
complained about requests by the Commission, but we should do whatever
we can to avoid a number of sporadic requests.

Accordingly, each member of the staff should determine what
televised events he desires to view and advise Mr. Stern. It would
be helpful to have as much identificatlon as possible as to date,
time, scene and participants. These requests should be furnished to
Mr. Stern no later than Wednesday, April 1. He will then make
arrangenments with the S8ecret Service to have one search made for all
episodes requested.
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DRAFT

Pursuent to Executive Order No. 11130, November 29, 1963, which

authorizes this Commission "to prescribe its own procedures," it is
therefore
Resolved, that the following are hereby adopted as the rules

of this Commission for the questioning of witnesses by members of
the Commission staff.

I. Sworn Depositions

A. Individual members of the staff are hereby authorized to
administer oaths and affirmations, examine witnesses, and
receive evidence in the form of sworn depositions on any
matter under investigation by the Commission.

B. Such sworn depositions may be taken only from witnesses
designated for questioning in this manner by the Commission,
by a member of the Commiséion, or by the General Counsel
of the Commission.

C. A stenographic verbatim transcript shall be made of all
sworn depositions. Copies of the witness' testimony shall

be available for inspection by the witness or his counsel.

When approved by the Commission, said copies may be purchased

by the witness or his counsel at regularly prescribed rates
from the official reporter.

D. Process and papers of the Commission issued under Paragraph
(@) of Joint Resolution S. J. 137, 88th Cong., lst Sess.,

shall be returnable no less than three days from the date
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on which such brocess or papers are issued, and shall state
the time, place, and general subject matter of the deposition.
In lieu of such process and papers, the Commission may request
the presence of witnesses and production of evidence for the
purpose of sworn depositions by written notice mailed no
less than three days from the date of the deposition.

. N g :

E. The period of notice specified inYParagraph D may be waived
by a witness.

F. A witness at a sworn deposition shall have the right to be
accompanied by counsel of his own choosing, who shall have
the right to advise the witness of his rights under the
laws and Constitution of the United States, and the state
wherein the deposifion shall occur, and to make brief objections
to questions. At the conclusion of the witness' testimony,
counsel shall have the right to clarify the testimony of the
witness by questioning the witness.

G. Any witness who refuses‘to ansver a question 'shall state the
gfounds for so doing. Rulings on a witness' objections or
refusals to answer shall be made in the first instance either
by the Commission, a member of the Commission, by the General
Counsel of the Commission or any other staff member designated.
by any of the foregoing so to act. The staff member so
designated shall be one other than the examiner and shall
not have the authority to make rulings on objections or

refusals to answer vwhich raise questions of privilege or of

Constitutional rights.
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I1I. Transcribed Interviews

A. Individual members of the staff are hereby authorized to
guestion witnesses in the form of transcribed unsworn
interviews»on any matter under investigation by the Commission.

B. Copies of the witness' testimony shall be available for
inspection by the witness or his counsel. When approved
by the Commission, said copies may be pﬁrchased.by the
witness or his counsel at regularly prescribed rates from
the official reporter.

IIXI. Sworn Affidavits

A. Members of the Commission staff are hereby authorized to
obtain sworn affidavits from those witnesses who have been
designated by the Commission, a member of the Commission,
or the General Counsel of the Commission as witnesses whose
testimony will be obtained in this manner.

B. Those witnesses who have been so designated may be questioned
by members of the staff prior to the preparation of the sworn
affidavit on any matter under investigation by the Commission.

"~ C. Such questioning may be in the form of non-transcribed interviews.

IV. Non-Transcribed Interviews

A. Non-transcribed interviews may be conducted as provided in
Paragraph III.

B. Witnesses other éhan those described in Paragraph III may be
questioned by members of the staff in the ﬂ?@m of non-transcribed
interviews only if:

l. They have already given transcribed testimony before the

Commission or a member of the staff, and
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-4
2. The questioning falls within the area of information
contagined in the previously transcribed testimony, and
3. Within 24 hours, the staff member conducting such interviews

transcribes a detailed summary of the interview.

B. Notwithstanding the provisions of subparagraph B, the

General Counsel of the Commission may, at his discretion,
permit a member of the staff to question a witness in the
f?@& of non-transcribed interviews prior to the taking of
sworn testimony. A staff member conducting such a non-
transcribed interview shall, within 2k hours, transcribe

a detailed summary of this interview.
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EARL WARREN,

Chairman
RICHARD B. RUSSELL

PresiDENT's COMMISSION . MR, MOSK ¥
ON THE
AssASSINATION OF PRESIDENT KENNEDY
200 Maryland Ave. NE. . ‘ J.LEE RANKIN,
WASHINGTON; D.C. 20002

General Counsel

JOHN SHERMAN COOPER

HALE BOGGS
GERALD R. FORD
JOHN J. McCLOY
ALLEN W. DULLES

March 20, 1964

MEMORANDUM FOR THE STAFF
FROM: J. LEE RANKIN, GENERAL COUNSEL

In a memorandum of March 12, 1964, I advised all members
of the staff that the fact of prior interviews with witnesses, as
vell as the existence of material inconsistencies, should be
developed fully on the record. The purpose of this memorandum is
to suggest methods by which this objective should be accomplished.

1. It is the obligation of the staff member to develop

fully in recorded testimony (either before the Commission or on

deposition) the existence of material inconsistencies between the
witness! recorded testimony and information which the witness has
given 1n prior interviews with investigatory agencies or members

of the Coumission's staff. When these inconsistencies are developed,
the witness should be asked to state whether the testimony which

he has now given, as distinct from that which he has given previ-
ously, is the correct version of the facts. Moreover, the witness
should be asked to explain why and how he has come to believe that
the testimony he has Jjust given 1s correct. ;

2. At the conclusion of the witness' testimony, he
should be asked whether he has been interviewed by any member of -
the Commission's staff. The date of such interview and the name
of the staff member involved should be elicited. In accordance
with the objectives stated above, the witness should be asked
whether there are any inconsistencies between these interviews
and his recorded testimony which have not yet been developed on
the record. He should also be asked whether he provided any
material information in these interviews which has not yet been
developed on the record. If these questions should elicit the
existence of material inconsistencies, the procedures outlined in
paragraph one should be utilized to record and explain these

inconsistencies.
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PRESIDENT’S COMMISSION
ON THE
ASSASSINATION OF PRESIDENT KENNEDY

200 Maryland Ave., N. E.

EARL Warren, Chairman WASHINGTON, D. C. 20002 J. LEe RAnKIN,
RicHARD B. RUSSELL General Counsel
Joun SHERwAN COOPER

HaLe Boges

GeraLp R. Forp

Joun J. MccCroy

ALLEN W. DuLLES

March 17, 1964

' MEMORANDUM FOR MEMBERS OF THE STAFF

A 7 //\7 ]
\/} A FROM: J. Lee Rankin, General Counsel
L

On Monday, March 16, 1964, the Commission adopted the
attached resolution. I call your attention to the fact
that before a witness may be gquestioned in form of deposition
or sworn affidavit, the witness must be so designated in
writing, by the Commission, a Commissioner, or the General
Counsel as a witness to be questioned in this manner. It
is important, therefore, that before leaving for Dallas
or any other point where testimony is to be taken,the staff
member should obtain such written designation.
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RESOLUTION GOVERNING QUESTIONING
OF WITNESSES BY MEMBERS OF THE
COMMISSION STAFF

Pursuant to Executive Order No. 11130, November 29, 1963,

which authorizes this Commission "to prescribe its own procedures, "

1t is therefore

Resolved, that the fo;lowing are hereby adopted as the

rules of this Commission for the questioning of witnesses by members

of the Commission staff.

Yl

I. Sworn Depositions

A.

B.

D.

Individual members of the staff are hereby authorized
to administer oaths and affirmations, examine witnesses,
and receive evidence in the form of sworn depositions
on any matter under investigation by the Commission.

Such sworn depositions may be taken only from witnesses
designated in writing for questioning in this manner by

.the Conmission, by a member of the Commission, or by

the General Counsel of the Commission.,

- A stenographic verbatim transcript shall be made of all

sworn depositions. Copies of the witness' testimony shall
be available for inspection by the witness or his counsel.
When approved by the Commission, said copies may be
purchased by the witness or his counsel at regularly
prescribed rates from the official reporter.

Process and papers of the Commission issued under
Paragraph (d) of Joint Resolution S. J. 137, 88th Cong.,
lst Bess., shall be returnable ho less than three days
from the date on which such process or papers are issued,

- and shall state the time, place, and general subject

matter of the deposition. In lieu of such process and
papers, the Cornmission may request the presence of
witnesses and production of evidence for the purpose of
sworn depositions by written notice mailed no less than
three days from the date of the deposition.

The period of notice specified in Paragraph D may be
waived by a witness.
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F. A witness at a sworn deposition shall have the right to
be accompanied by counsel of his own choosing, who shall
have the right to advise the witness of his rights under
the laws and Constitution of the United States, and the
state wherein the deposition shall occur, and to make
brief objections to questions. At the conclusion of the
witness' testimony, counsel shall have the right to
clarify the testimony of the witness by questioning the
witness.

G. At the opening of any deposition a member of the Commission's .
staff shall read into the record a statement setting forth .
‘the nature of the Commission's inquiry and the purpose for
which the witness has been asked tofgpstify or produce
evidence.

i, H. Any witness who refuses to answer a question shall state
the grounds for so doing. At the conclusion of any
deposition in which the witness refuses to answer a
question the transcript shall be submitted to the
General Counsel for review and consideration whether
the witness should be called to testify before the
Commission.

IXI. Sworn Affidavits

A. Members of the Commission staff are hereby authorized
to obtain sworn affidavits from those witnesses who have.
been designated in writing by the Commission, a member
of the Commission, or the General Counsel of the Commission
a8s witnesses whose testimony will be obtained in this
manner. .

i : B. A copy of the affidavit shall be provided the affiant or
i his counsel.
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PresipEnT's CoMMissioN
ON THE
ASSASSINATION OF PRESIDENT KENNEDY

EARL WARREN, 200 Maryland Ave. NE. J.LEE RANKIN,
Chairman - General Counsel
RICHARD B. RUSSELL WASHINGTON, D.C. 20002
JOHN SHERMAN COOPER ‘ ,
HALE BOGGS

GERALD R. FORD
JOHN J. McCLOY
ALLEN W.DULLES

MEMORANDUM
TO: Members of the Staff
FROM: J. Lee Rankin
S ‘% The Commission will hear the testimony of Linnie Mae
Randle and Buell Wesley Frazier on Wednesday, March 11, at 9:00 a.m. s
and Mary Bledsoe, Cecil J. McWatters, ‘and William Wayne Whaley on
Thursday, March 12, at 9:00 a.m. Buell Wesley Frazier-is. the person who
transported Oswald back and forth from Irving, Texas, on weekends and
Linnie Mae Randle is F‘:r'aziex"'s sister. Cecil J. McWatters is the bus
driver on whose bus Oswald rode after the assassination; Mary Bledsoe
was a bus passenger and is the former landlady of Oswald? and William
Wayne Whaley is the cab driver who took Oswald to the 500 block of
liorth Beckley. All members of the staff are requesi:ed to give
Messrs. Ball and Belin, by 5:00 p.m. on Monday, March 9, a brief out-

line of any questions they might wish to have put to any of these witnesses.
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Meweh 5, 106k

IZSORANDU TOR MR, &, LEE RATKIN, Genercd Counsel
FR@1: Howard P. Willens

RE: Proposed Rules for the Quastioning of Witnscses
by orbers of the-v Cavpission Stoff, N

I bhave hed the oxportunity to revisw the draft
rrocodwres apd pccoppanying moemozandwr swnitbed to you by ;
kr. Redlich, the elternative proposal submitted by ¥r, Licbeler,
exd the wenoronds on the subject by Mr. Licbeler amd Mr. Heiin.
Tols pemorexdun suggeots certaln elternabives to some of thz
recoumeondations made by 1. Redlich apd his committee and oubsw
linas oy views ow this subject. -

Gencral Obzervaiions

T think that tectinony should be presented to this

Cetaispion 4n thres different ways: {a) by testimony bofore
the Cammissions (b) by testimony in the form of a sworn deposition
talon By a peuber of the otall; end (c) by offidawit. I szree
kot rvies showld he formulated which prescribe the rwocedured
to be folloired in the teling of depositions and the meoparation
of effidavits. I em not persuaded thet mrocedures recording

- dntorviews by remdbers of the staff should be made part of the
Comlasion’s mrocedures, aay more than owe procedures in wany
other olgnilicant respects Lume nob been the subjett of offlelal
Cczmizeion concern mnd eractmaut, e.de, Bl procedures regulating
our relaticnshipz with the investigative esencies. I think theb
we should be careful not to overrcrulate cursolves uwnless there
is cleer noed shoum for tie proposed vesulotions ard unless wo
e persuaiced, efter full and dlspossionate consideration, thet
the work of the Cumnilssion will not be Impaized by the recommended
rrocedvres. Asgundng, hovever, thet the Judament io made %o deal -
with the interview problen in the mrecedwres to be presonted o
the Comdesion, Y sugmest that 1t be done in & single saction

along the lives of the attoched dralt.
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Syorn Yeponitions

I bhave no rroblem with the suogesticd proccdures
regarding the teking of sworn depositiouns up 4o subsection G.
W do not think thobt rullnzs on & witness® objections or refusals
to pusver shiould be nade ln the covrce of a depositions Firsh,
T think thot such a procedurs is quits impracticad in visw of the
Toot that wosh of thy depoeitions will be talion cubt-of~towm ewwy
from the Commilesion, any mober of the Camdassion,; or the Goueral
Counsel of the Comuiscion. Sacond, ¥ do nob think it 4 dosirsble
thet rulings of thig sort be made by a poubey of the stalfe X
sugrest thal provielon for this eveuntualiby be made In the rmules
by a stotenont that upon the refusal of o witness to onouer a
guagtion the tronseript of tho dowosition shall be submitied to
tha Geveral Cownsel of the Camission for review and considera~
tion whether the witiess In question should ba called to teatily
before the Comdseplons I thinl this dermits e witneas the
opportunity to reconsider the weight of his objecticn vihien he
is subseguontly called before the Comnizsion and that the ‘
Corzaission is the only body which should sob on guch &n Importont
wmatlers :

1feidavite

_ T recoamwend thobt subparegrévhis B end € of Section IIT
dealing with siorn affidavits be eliminstod. For the iescons
82t forth Below I telleve thot these motiers can beat be hondled
in &8 single seetion of the rules covering intervievs by rerbers
of tha stoff, I recommend that provisiaon bo usde in this Scction
of Tthe rules for giving the witness a copy of eny affidavit sigeed
by hin end submitted to the Caminsion. I seé no reason why this
privilege should not be affonded the witness who gives oo aifidavit
ag It is in the case of a witoess who gopears before the Commissicn
o glves & svorn deposition. .

Interviews

If it 4o decided to donl with the question of stof?
interviews in these rules, Y sugoest that the mode bhe s follows,
First, subject to the apmrovel of ths CGeneral Cownsel, cuthority
should be afforded menmbers of the staff to interview wituecsses
rior to the tdung of eny tesbimony or the securing of any
affidavit, Second, meubers of the staff chould be directzd to
Prepare a nomorandut for the General Councel repurding every
interview with 4 vitness or mospective witnesse. The memorendun

B U U UGPSR SUAY U U UG UG
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ehould st forth the substance of the interviow and veveal
in detail eny discussion batween the staff mewber end the
witness of any yrior wstotomowts given by the witnesc. Thixd,
the rules chould provide thet when the witnens subscousatly
clvep gyora testimony before the Coamddasion or by doposition
the resaponmblc meuber of the stafl shall guestion the witness
on the record ¢t on oppropriote time reparding the following:
{2) pricr intervicws of the witness by representatives of my
lmr caforcenent agencles or membersg of the Camission stafl;
end (b) any moterisl incomsistencies in his prior siotements
or between his prior atabemnts And his tea‘bimw ‘

x'sug;eat the folloving reasons for preferring ny
Proposali :

1. X believe the position urged Ly Ifre Redidich
fzils to reflect the extensive investigntion aglready completed
in this matter. X think it is very likely tbat the essassinge
t:a.on of President Kennedy bas produced the most complote
investigation ever conducted by the Federal Durequ of Investiges
tion. As we lnowr, most of the witpecses 4o sppear before the
Comalasion or sugnested ds deposition witnesses have alrecdy
- given statemonts 1o at least one investigative agency, sud
Lrocuently to more than one. As & resuld, the fear of row
conditioning the wiltnesses by menbers of the gtef?, vhich
mpears Yo wompt Mre Bedlich's proposal, iz more than likely
to hove already beeu zccompliched, In fact, I think thst o
of tls regl functions of pre<tastimony interviows should be
""é:o cause o vitness Lo reflect ouee again on the facts, notwithe
adine kis prior statements, end try to preseut ‘bbe “$ruth
in hia svorn feetimony.

2. T think that the concern thab the record of this
Camiesion will conceal waticrs of cignificmmcee waless the
recommended procedure is odopted io hirly exagersted and
doco not conform o the facts. MMy ywoposal contevmplates wmot
only thict e memorandun of the intervicw boe written for the
record, but gleo theat a full record under oath will be mads
fs to all pivior interviews (not ouly by the stefld but by
Iovegtigotive scents) with e full dlscussion of all incone
sistencies in ooy prior intervicws. In my view, this provides
the Comuission with & full record snd also one that is canpact
and intelligivle and will serve to inform fully the meubers of
the gtaff, the Cammission end histexdans of the future remrd:!.m
a1l aspecta of the teatimozxy of the gpecific witncos.:
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3. Tor do I believe we chould concern ourselves
with the fcar that unless all interviews are transeribsd we
will have a “deceptively clean” rocord. TFirst, under the
propoasl I o sughesting the record with regard €0 any individusl
witness will be full eand, if such is tha case, will reflect whebe
ever Laconolstoney oy ambisndty the focts disclosa. lore
dportantly, we all know thatl mormy of the dmpertant witussces in
this invegtigation often comtradict cach other or facts knowm to the
Commissione I am sure that ve oll can supply mmercus exaiples vhers
this mey be the casa. I this 4s the txue state of the recoxd, then

-%hie is vhat will be yevealed. As I stoted ot the staff mecting, X

thindk 1t fo cresting an irvelevent ond highly emotional issue 0
ecouch this question ¢f yroceduxes in texns of tua "full truth”
yersus somothing legs.

4, Mr. Redlich recopnizes that a free exchange of thoughts
ecults in & pore perfact detormdnation of the truth and thet non-
recorded interviews do bhave a certain volus in bringing ehout this
veosult. Apaxt fram ony inpsct on the relationship beluecen the
lwvyer and the witnses, I do not believe thet the subsequent inteyw
vicw vhich Mr. Redlich's proposst would parmit will be half 48
x::ww:tiva aifter the recording of the witness' testimony as ‘it

miskt be berore the witness goes on the record (whother or mot
under cath). The wituess certainly will not feel as freo et theb
tine to reiract prior stoterents, reconsider carlier observebions,
elokorate on his thinking mrocess, or noxe ccemingly lrfelevant
corzacwbs which noy in fact be wseful to the interviewing mxaber
of the ﬂtaff

5., The Poet that my dntervicw 4is permitted wder thece

“riles sfter the dranserdption demonstrates the Lormalistic natwrs

of the recomaondotions Such a recappondation stteches some e
specified sipnificunce to the fect of 4 recorded interviav, walch
noy eome oiter ceveral prior stotements on the same mbject given
by the witness to an investigotive sgency. In short, why do you
have to have & recorded interview piled on top of prior etatements
before you can enjoy an mrecorded imterview which everyons scems
to be egreed might be a uselul Yool in ageertelning the truth.

The xequirement consumes time, ensrsy, and yponey withoul ooy
compensurate benefits which (1) hove been articuloted by the
sonnitice end {2) axre not met by nmy alternative proposal.

: 6. The vocommendstion is just mot precticsl. The
requirements meon that there will be fewer intervicws by menbers
of the stall with witnesges, Although the proponents scem to
have backed off from their inltlal statenents on the subject;
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I think that this is probably the prineipal purpose of the
vequirament. In my mind, this would be o great loss to the
Commission aud ite efforits to ¢ s thorough and professional
Job of ascertaining the truth regmrding the essaspination of
President Kennedy. One of the mrincipal reacons why I belleve
this result will follost is that, in short, the overvhelming
majority of the steff simply will not go through procedures
which they do not beldeve are caleulated to advance the effort
: of which thoy are a part. Although I graut thsb iesues of

- : thias sort ere mot to be determdned by o nose count, it 49 .

~ = tertoialy desirsble on this issue to consider the observetions
ond opposition of the most experienced pombors of the stoff.
In sddition, I do mot think rroponents of the rule have
considored the impact of their recommendatlion with regard to
the interview of a large mmber of witneoses €0 be called
before the Cammission or vhose depocitbne are to be talen. _
As to these, the requircment of a xecorded interview would be pob
only impracticcd bub yossibly inculting. In this respect, L ma .
thinking of the mmerous . doctors who should be intervieved by
tie staff regarding their eexlier reports and statements, the
lar-enforcement officers vhooe attitude toward owr investigation
is going %o be quizzical st best, tha weducated aend 1ll-informed
vho ave going to be even more dissdvanteged by the requirement
of & recoxded interview, etc. These ore nman beinga whose belp
13 uceded by the Commissfon sud X think their likely reactions
should be considered. .

T+ In my opinion, anvther falss issus hae beenm raised
by the dedate whether thy mualogy to narmal litigative procedures
is cyoromiate. %o are all go gelf-conacious pbout the Comuission's

- undque mission that I think wo lose eight of the fact that our job
$3 still to wocertoin certain facts with ax much precision ps is
Inonly possible., Unrecorded interviews with persons who possess
relovent inforiation is a part of every lawerts wark, vhether he
is preparing to try & case, prepare su advisory opindion for a
¢lient, or formilebe regulahions in & goverment agenmcy. I :
belicve thad the reasons for informal iuterviews sxe sn applicedbls
bere as in eny other legal job which suny of us bss been called
ywon to perform. I think the assigmuent of this Comiseion is
too fmportant to pormlt experimentstica with untried procedures .
vhich, in the view of & minority, might bo preferahle or sorve
%o sdvance somo wmrticulated maposs.:

o — = e . e . ‘e <
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8. The related point hae boon made thot the sbsence
of cross-axpmination is snother Justificstion for the require=
ment that staff interviews be recordeds I thought we had crossed
this bridge before. I thousht wo had all goreed thot owr function
a3 lavyars for the Comylesion 4s to goeortain all the facts to the
extent possible, and that ve would make up Loz the ebsence of
cross-cxaminstion by both forswecring any edversary role sndfor
verforming the function of cross~examination ourssives. X wndore
stand that this 45 ihe reason, among others, that Messrs. Redlich
and Eisenberg have been asked to raise questions of eignificance
in each of the varicus awess of owr work and yresent tham to ths
appropriate members of the staff for consideration and resolution.
If we cau deal with serious questions of mibstance in thio manner,
then wo certoinly cen hendle the ledsser moblem of desling with
mrior inconsistont statemeonts by a pmosedine such 8o that
incorparated in my proposal.

9. Degpile the disavowals, T think that the procedure

48 based in part on tha concern as to the ability or good faith

on the part of stalf memberss I think the proposal reflecis
sdversely and wnnpcessarily on the moubers of the staff. I
also think 1% will fnhibit thely best efforts to bring to bear
tholr experience snd bost Judgment in sceanplishing the work of
this Camigeion. In my opliion, there are no rxoblems of staff
inedequacy vhich camot be mot by & mocedure sush as the ome

I outline in tho ettachesd draft cupplemsuted Dy caveful supervision
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MEMORAIDBM - . - - Maxch 4, 1964
90:  J. Lee Renkin |
FROM: Formen Redlich

SUBJECT: Report of thé Chairman of the Comittee on
Rules for the Takinz of Testimony by the Staff. .

Attachcd.herewith 1s a Qraft of proposed rules for the
taking of testimony by members of the Commission gtaffs Your

. comnittce is wnenimous in recormending Rules I; II, end IIX. I

regret that your commi tee has been unable to reach agrecment on
Rule IV, . o A

fule IV on the éttache&.draft represents my views. The
difference of opinion over Rule IV concerns the extent to which
the stafl should be permitted to conduct non-recorded interviews

with witnesses prior to their sworn t“Suimonj either before the

Cormission or in cworn depositions. As I indicated at the staff
rweeting on Monday, I feel that an unrecorded interview vith a
witness creates the inevitable danger that the witness will be
conditioned to give certain testimony when he is under cath. I

do not feel that this can be curcd by requiring the stalf mdmber to-
transceribe a summary of this interview because we will be relying
on the recollection of the very person who might have done the
conditioning. I belleve that this danger exists notwithstanding the
complete good faith of the staff member and his sincere desire to
obtain only the truth.

vI appreciate the value of non-recorded interviews in which a
free cxchange of thoughts can often result in a more perfect detere
mination of the truth. The enclosed draft permits such a free
éxchange efter the witness' testimony has been set forth on the
record. In this way the Commission; the staff, and future observers,
can evaluate for themselves the steps which the staff member followed
as he developed the witness' testimony from the initial interview

- through to the final sworn tcstimony

I believe that the snalogy to normailitigaﬁive procedures.

is inapposito because the wiltness in our procceding is never subjected'
to the searching cross-cxamination which the adversary system would

noxmally provide. If we compound the lack of cross examination with
the pra-conditloning of a witness, vwe will be presenting a record
which, in my view, will be deceptively clean which will coneeal the
steps taken to reach the final conclusions
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There may be compelling reasons in the case of individual
wvitnesses wvhich would cause us Lo depart from the general rule
which I propose. It is for this reason that I sccepted the .
excellent suggestlon that you be permitted to provide for such excep-
tions at your discretion. But I feel that the general rule should ‘
be as outlined in the attached rules.

¥Mrs Licbeler agrees that the procedures outlined in the
~ éenclosed xrules be spplied to Commission witnesses, but he would
"allow non=-transcribed guestioning of deposition witnesses.
ttached herewlth is Mr. Iiebeler' 8 propoued.Pule IV which incorporates
'hla positlion as herein stated.

Mr. Belin gencrally favors non-transcribed interviews of -
ell witnesses wi ch similar safeguards as proposed by Mr. Iiebeler,
Waile agreeing, therefore, with Rules I, II, and IXI, Mr. Belin

- would apply Mr. Licbeler's proposed Rule IV to all witnesscs.
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April 7, 196k

MEMORANDUM F'OR THE STAFF
FROM: J. Iee Rankin, General Counsel

RE: ‘Depositions and Testimony before the Commission

1. The members of the Commission have requested that

a sumary of the deposition of each witness be prepared for their
review., The sumary should set forth the substance of the most

- ‘Important portions of the testimony, with citation to the relevant
pages of the transcript. I would like the summaries prepared
promptly after the transcript of the deposition is received by
the Commission from Ward and Paul. These summaries should be
carefully prepared, since further consideration may be given to
their eventual publication. I do not think it is necessary to
Prepare sumnaries for w1tnessés who have appeared before the

| - Commission.

2. Transcripts of all depositions and testimony presented
- before the Commission should be prepared for the printer as quickly

. &z possible. Editing should be limited to correction of typogrephical
errors, including corrections in the names of persons, places, or
technical terms where needed. If the responsible staff members believe
that an error affecting meaning should be corrected, the matter should
be discussed with Mr. Redlich. The corrected copy of the transcript,
-initialed by the responsible lawyer on the cover of the transcript,
-should be given along with one photograph of each exhibit introduced
during the testimony to Mr. Eisenberg. Mr. Eisenberg will have
responsibility for supervising any further processing of these
transcripts and for making the necessary arrangements with the
printing offlce.

3. I expect that the interrogating lawyer will assume .
resnon51b111ty for editing and initialling the testimony of witnesses
-presented before the Comrission or deposed. This results in a some-

" what uneven spread of responsibility for reviewing these transcripts.

- . } S
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'-i havé‘reQuested Mr, Stern to assist Messrs. Ball and Belin in

Area 2. If lawyers in any of the other areas feel that review
of their transcripts imposes too heavy a burden, I would like

“them to discuss the question of assistance with Mr. Willens.

I regaxrd this entire task of preparing transcripts for

- the printer as one of extreme importance. It should be done

immediately so that we may 211 turn our attention to drafting

 the Final Report. As we near the end of our assignment, I ask ‘

each of you to contribute that extra measure of effort which is
needed to complete this job skillfully and expeditiously.
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Mareh'h, 1964

 MEMORANDUM |
To: " J. Lee Rankln
From: W. J. Liebeler

Re: Report of Committee on Rules for the taking of testlmony
of the staff . .

I attach my version of Proposed Rule IV, on whlch a magorlty
of the committee has not been able to agree.

Under the attached proposal a2ll deposition and affidavit
witnesses could be interviewed off the record at the interviewing
attorney's option, so long as the interview is memorialized in some
appropriate manner before another witness is interviewed or within 24
hours of the conclusion of the interview, whichever is sooner.

Commission w1tnesses could not be interviewed off the record
w1thouu your prior permission for reasons stated by the person requesting
that permission. An off the record interview of a Commission witness
would have to be memorialized as described above for other witnesses.

I think the attached version provides adequate protection for

the historical record and still leaves enough flexibility so that the
_ practical work of the Comm1551on will not be unduly affected.-
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IV. Non-transcrived Interviews

A. Staff members may conduct non-transcribed interviews:
i) as provided in Paregraph III;
ii) of any witness designated by the ComﬁiSsion, a member éf
the Commission or by the General Counsel of the Commissioh
és a witness who shall have his testimony taken upon

sworn deposition; and

iii) of any other witness at the discretion of the General
Counsel of the Commission who shall permit such interviews
only upon the written recommendation of the intérviewing
attorney, whose recomﬁendation shall set forth the reasons
why such an untranscribed interview is deemed necessary.

B. A staff member coﬁducting any non-transcribed interview shall
‘record, in the form of & memorandum, on the record of a sworn deposition
or in any other appropriate manner, a detailed sumary thereof before
interviewing any other witness and, in any event, within 2k hours of
the conclusion of the interview. Such record shall note witﬁ particularity
any manner in which statements made by the witness in the interview
were inconsistent within theﬁselves or with any‘other evidence to which

the attention of the witness was called‘during the interview.
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i - S :j‘ o March 6, 1964

To: ‘Mr. J. Lee Rankin

From: Hr., B, Griffin & Mr. Hubert

This memoraﬁdum is 1n response to your conversation of
wedﬁesday Mafqh 4 with'Mf; Griffin and Mr, Belin concerning
the.testimony of Earlene Roberts which resulted in postponing
that—testimony." So that further investigation can procede
expeditiously and with a éomplete e%change of informatién'

'available,to the Commission &n informal staff meeting.involﬁing
Mr. Redlich, Mr; Slawson, Mr. Willens, Mr. Eisenberg, Mr. Hubert
and Mr. Griffin hgs been scheduled for‘Saturday March 7 at 10 A.M. -
The'foilowing sets forth the evidence and theories previously
expressed to you in part:
S 1. Statements frqm Earline Roberts, Mrs;~3erthé Cheek
Y o - {sister of Earlene Roberts), Wilburn Waldon Litchfield IIAaka
- Bob Litchfield, and Jesé.Willard Lynch, and a,letterAfrom Mr.'& ]
“Mrs, Arturé Aicocer Ruiz suggest that the credibility 6f Earlene : |
Roﬁerﬁs're@uires close scrutiny. Mrsf Roﬁerts rented the room tof 
Lee- Oswald at,1026 North Beckley, had accéss to his room at-2ll
times ‘during his:aﬁsence,'and ié the‘ﬁble-witness to Oswald's
actions upon his fefugn to'the,North Beckley édéress afte? the
. Kénnéd& sﬁpoiing. Her §1éter Beftha Cheekfis a friend of‘Jack

.  Ruby.
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Mrs. Roberts was first interviewed briefly on November 22,
1963 sometime after 2:30 or 3:00 P.H. She stated she was watching
T when a men known to her as O, H, Lee came into: fhe rooming house,

ot @ coat from his room, and left. She szid he was 1dentlcal to

(6]

Oswald whom she later saw on T. . on Noveuter 22. (5.353} ‘She
gave a2 more detalled statement on November 27, 1963 and produced
a sheet of peper on which she says Oewald wrote the name 0..HQ Lee
and she used it to maintain & record of rental payments. (5.354)
Sﬁe did not mention knowing Jack Ruby.

Bertﬁa Cheek was fifst interviewed on November 27, 1963 in
Dallas (205.456) probably because her name Qas on a p{ece of paper
in Ruby'é‘possession. (4. 735) She stated that she had meneged

a boarding house in Dallas from 1956 to 1961, that on two occassions

- (the most recent on November 18, 1963) Jack Ruby had asked her to

invest several thousand dollars in his night clubs, and that she
recalled having rented rooms to‘two Cuban males in 1959 and 1960.
(104.283) | |
Also on‘November 27,.the FBI received a report from Arturo
Alcoeer Ruiz, Mexico City Attorney, that.he his wife, and _daughter
Anite Rodriguez De Losano had seen a woman’in the background of .a
TV interview with Mrs. A.C. Johnson, landlady at 1026 Norﬁﬁ Beckley,
who closely resembled(a'woman they had seen in San Antenio on .
November 21 when President Kenﬁed& was there ana also ciosely
resembledva womanISeen, aftervthe'JohnSon ihterview , on a

separate v interview. They believedlthis woman was identified in
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her interview as 5ack Ruby?s-sister. {uncatalogued Document,-FBi'
Report dated December 3, 1963)

' On November 29, ¥rs. Roberts st :d that she had seen 2
police éaf #207 drive slowly-past 102¢° “.rth Beckley while Oswald
was in his room changing clothes on I ‘ter 22, blow its horn,
and tﬂen proceed toward Zangs Boulevard. (5.356)(Tippett was 4h
car 10}. Again, she did pét mentiqn knowing Jack Ruby.

On December 2, 1963 M. Litchfield voluntarily contacted
the Dallas Police Department (205.433). His name had previously
been found in one of Ruby !'s noiebooks but we have no-indicaﬁion
that he knew this (4.739). He aééafently had been present at the
home of Mrs. Cheek during the November 27 1hterview althbugh he -
was not questloned and made no statement at that fime. He stated
on December 2, 1963 thét he had been ih the Carousel Club on 2
Tuesdéy or Tnursday night during the first two weeks of November
of 1963 when he observed a man whom he believed‘closely resembled
Lee Oﬁwald. He did not claim the mén was Oswald. ‘The Dallas
Police Department has ﬁrovidéd discrediting Ilnformation in the
férm of a substantial police record for Litchfield and a lie
detector test which is evaluated as indicating that Litchfield was_.
not being truthful ébout ﬁhat he reported to the Dallas Pélice.
However, Jack Ruby confirmed that Litchfield was present'ih the
club on or about the time.he claims but has 1ndicated that the
person whom_Litchfield believes fésembles Gswéld is a man hamed
Edward Rocco, an employee of Cabaret Magazine puﬁlished by Transf

American Exports News, Scokie,-Illinois.Ruby stated Roceco was from
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'Caiifornia. It is also known thaf an emplo&ee of Ruby, Larry
rafard, closely resemﬁles Oswald. Litchfield’s story‘checks out,

moreover in other éignificant details inc;uding the description
of a man resembling Alex Gruber of Loslnngeies, California who
is known to have visited Ruby a2t the Carousel Quring the period
to which Litchfleld Pefers. ' ) -

One day after Litchfield made'hrs disclosure, a former
employee of Mrs. Cheek, Jess Willard Lynch, stated to tne FBI
in Page, Arizona &hat he recalled two Cubans.as being residents
in Bertha Cheeks boarding house during 1959 (205.453). ' Lynch was
apparently interviewed after viewing Mrs. Roberos on TV and remark-
ing to acquaintances that he knew her. |

Bertna Cheek was then re-interviewed on December 9, 1963
and. stated that she had'no recollection whétsdever of the two
Cuban male residents and was unable to refresh her recollectlon

\

upon an examination of her recordo for the period 1958 and 1959,
(205.460) Her attention was not directed to her previous/stete-
-ment that two Cubans had boarded with her. Earlene Ronerts was
interviewed on this same day and also Suated that she had no
recollection about the Cubans although ehe was working for her
sister at the boarding house at ﬁhe/tine.- (205.1462) She was not
questioneg‘about her possible presence 1n_San'Antonio, any TV personal
interviews, or at the Jennson interview.

2; The above events are expecially significant in light
of Jack Ruby's aamission that in 1959 he was interested in sell-
ing ‘Jeeps to_Cuba and other reports thatApersons interest in Cuban

arms sales were responsible for the assassination of President

Kennedy. Alfhough there is no "held" evidence linking Ruby to
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© Oswald or toc .2 Cuban plot, the conduct of persons close to Ruby

raises suspicions: Larry Crafard, Ruby's handyman, f;éd Dallas

on Saturday November 23 and was }pcateq in é'logfcabin in Rural
Milchigan 6n November 28; Rélph Paul, Ruby!s partnef;Ahid in
Dallas-Fort YWorth for 8 Bours after Oswald ﬁé;‘shot;.George
Senator; Rubyt!s roommate, went directly teo his 1awy§r,after th?,
shootiﬁg of Oswald, ﬁas given a demonstrabiy false stateﬁent ﬁo,
the FBI, and efforts to locate him since mid December have failed.'
Likewise the conduét Of.Litchfield and Lynch. in coming forward
with aiparently'Spontadeous statements suggests that they may .
Fsuspect Ruby, Berthsa Cheek‘or Earlene Roberts.

3. The relationship among Ruby, Bertha Cheek, Eérlenelﬁoberts;
and Cuban elements may not ngcessafily léad to a grand conspiracy |
tg as;assinate Presidént Kennedy. - If Ruby, Cheek, efc. all were .
not in fact conneéted 1llegally with Oswald but were involved in

an unrelated illegal‘entérprise they might fear that their

innocent'association with Oswald might be distorted. A first in-

clination might have been to hélp'the police tighten the ncose
afbund Osﬁald'in order ﬁo discourage probing of their own activifies.
However, as-the e?idencé grows sbrbnger again§£ Oswald, the chances
increase that Oswald--if_convicte&--would falsely elaborate upon-
his associations, out of . fear, to impliéate them in an assassina-
tion plét. Thﬁ;’RuBy, Cheek, etec. all might'find‘it_ﬁecessary

to eliminate Oswald. (At the risk of grasping at straws, it
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mighﬁ be noted that Eva Grant,iRubyLs sister, épated in a news
intefview shgftly gftér Oswald was killed that her brofher must;
nave belie?ed that Oswald had d§ne something.to'him pérsonaliy.
Qur oun evalgafion of Ruby'é"past‘coﬁduct,leads ﬁs to a similiar
cenclusion, - | |
4, Assuming an extrene péésibilify -- thaﬁ Oswald thought
that Mrs. Roberts was involved in the assassination -- Oswald's ~
reﬁurn_to 1026 Nbrth Beckley mighﬁ be for the pu}pose'of removing
a weapon which might incriminate him and his shooting of Tippett
might have been out of fear that Tippett was ansggent of»ﬁrs._
Roberts. By the same token even>if Oswald didn't know whbwwas
behind the assassination but was himself innoéenﬁ'he might have
fled to thé rooming house to remove the gun because he knew that
his background as a defecior would make him a suspect and any guns
“he owned would heighten the suspicion.
| 5. Assuming another extreme possibility--that'Earlene
Roberts and Bertha Cheek pfovidé a link between Oswald and Jack
Ruby in a plot to assassinate the Preéideht--the following - .
might be considered: |
| a. That under somé or;g;nal escape plan Oswaid
was not inteﬁded to'return €o the N, Beckley address that he was
eithér on his way out of Dallas whén'he debarked from the taxi-
cab or to a rendé?o@s spot near the home of Jack Ruby;
| .b' Thap,‘whatever‘the'origihal blan, Earlene
;Robeffs waé surprised, alarmed; o; otherwise upset by Osﬁaldié

" return to the N. Beckley street'addressfand eithe:-threafened
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him, scared him, or arranged for his appreheQSiqn s Tipﬁétfé?rﬂ

¢. That ©he return of Oswald to the N. Beckley
St. address was arranged so that he could be located and eliminated
shortly alter thé aééassination by the conspirators;
6. If the credibility of Earlene Roberts is in doubt, the
following events are subject to close examination: -

a. Osﬁald‘s finding and renting the room at 1026
N. Beckley,.

| b. The reason for his return to that address after

the shooting>of President and the events that occured at the
house spontaneously upon that return (Oswald admits that he dia
return to the houée)r

C. Statemént of Iiss Roberts that she noticed a
holster in Oswald‘s'room after he lel't on November 22.

- d. Any property which was turned over to the FBI
by Miss Roberts or was discovered in Oswald's room at 1026 North
Beckley{if the Alek James Hidell cards were found at the North
Beckley address Bertha Cheeks or Earlene Roberts should be con?
sidered as a possible source of those cards. Bertha Cheeks‘has
been married to @ man convicted under the Dyer Act. The FBI
-has already ldentified the selective service card as being counter--
feit., Thus, Oswald might have had an underworld sources.

| Ae. Her failure to notify the police of Oswaldls
residencé at the N, Béckley address. (Mrs. Johnson apparently

called the police from a different address immediately upon

seeing Oswald's picture on TV but Roberts who was watching TV
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t the N. Beckley =zddress, did not. 7
7; The fdiiowihg steps are suggested for further investi-
gation of evidence which has been provided 55 far: »'

a. Lynch and Litchfield should be réfiﬁterviewéd in
detail concerning the events thch led to thei?,coming»forward
on December 2 and 3; knowledge of' Ruby, and‘éenefal backgrﬁund
infopmatidn’on Bertha:Cheek'and Earlene Roberts. The nature of
the existing relationship among Lyndh, Litchfieia,‘Cheeks-aﬁd
Roberts should be'determined'if possibie, prior to interviewing
Lynch and Litchfield and the'FBI,or the‘Internal Revenue Servicé
should obtain all records of Bertha Chegks.n

b. Backgrouhd should be obtained on all roomers
at 1026 N. Beckley between September 26 and Noveﬁbér 22 1963 and -
records for the rooming house should pe 6btained as far_back aé
availeble including reéords after November 22, 1963.'

¢. Details should be obtained as to all persons
who could have been gxpected to be present af 1026.N.'Beck1¢y.
when Oswald returned on November 22.

d. Background information should be obtéined from
Federal and police records on Beftha_Cheeks and Earlene Roberts
-including a physical describtion of each,

e. felepﬁoné records ;hbuld be obtained.for ali
phones avallable to Bertha Cheeks énd Earlene Roberts.

| f. The activities of Bertha Cheeks and Earlene
ARoberts on November 22, 23, 24; and 25 should Be examired in

detail,
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.g. The agcufacy'and significance should.be
determined of an adQertiéement 6f Octéver 15, 1963 in the personal
coiumn of the Dallas Morhing News which read "Running.Man.

‘Plééseucéll me. Please. Please. LEE". |

h, Possibility should be-explored that_Eariene
Robérts is the woman who was Seen,by the Mr. & Mrs. Rulz and Mrs.
Rodrigueé in San'Antonio; Texas on November 21, at the 4.C.
Johnson home during a TV interview of Mrs. Johnson, and later in
a separate TV‘intefview which may have been mistaken for an
interview with Jack Ruby's sister; ‘It may be-that Earlene Roberts
‘rather than a Ruby sister, was interviewéd and'stated that -she
knew Jack Ruby; |

1. The investigation of Ruby's Cuban activities

" should be pursued in depth.

‘J. Police cars in the vicinity of 1026 North

Beckley at 1:00 P,M. November 22, 1963 including car 207 should

be checked out.
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& March 1554

MEMORANDUM

Tos Mr, J, Loo Rapkin
{ .
Fiorst Iovid Belin
CRer  Fepost of Commilios on Rulas for the faiking of testimony
of tha o ot .
- My basic positicn 8o thatl dsagruee with Rule IV s preposed

by kre Bedlich and doazrec with that part of Rale IV proposed by
Mr, Lieboler whora Commdszion witnpases ame {reatad dilforently
fzoen deponition witneescs, ‘ roo ,

Tuoos paot expoviencs, I Beliove that any transcsiption of
statormonty prior to inderdews vill setve ap & neediess barricr in
havizy o complete, egon and fzank doclosure of fugts by the progosed
witneog. We all keow that Orot bmprocsions ars wrost inmiportant,
and ¥ sinczroly bolinve that the procencs of @ cousrt reporicr o5 a
concition procedont would fmpades the open dloclosure of evory poseilla
Znct e Wilness Raswae .

_ M, Redilch aesnyis thas this sltuation iz mot azﬁl'ﬁggg; o
asyrond Btizadien bocause of the lack of oppertunity ¢f erosseeramingiion.
 fully agroe; as 2 staffl member, ¥ o reprasenting nelthor o plainlifl
oor o dofendont. AD staled af tha fiest otadf meeting, my sole concern
ic thi zeaxch for tho fauih., The Rasic oblzdétien ¥ have to the proposed
rates is Oy lvopeds $his oscoxel, Mr. Redlizh exprasoly states
haag s rrloo peomit a foee enchanse cfior the festimeony of the

witases hog Loon set forth in tha vecord; § bolieve that his vory proe
cedurs bhupedos such a free cuclacgo, ‘

Thoro ds cus further foctow wideh £ think is most relovants if
we o¥e concornsd with evoloating $he stops which gtalf meombers
follovwr during ifervicws with wituosses, ths baplie souren matorial
i already avallable, We Bave the weition reports of inlsrviews by
tho FIT axd Scerot Sorvice, together with affidavits and odwr writlen

,
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memnranis mads, Were such mnatorial not ovallable, 1 would probably
agrae with the pocition of My, Dediich, nstwithotanding the Lact that
Lers would ba 2 loss of informating, Eowaver, with & weitlon Sogmge
rneriiilon slready available, I do not focl that thors is any fusther
ned for this and would resposthully dssent frem the pevitlon of the
mafority with regaxd &0 Corrmisolon witnasses, .
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PRESIDENT's COMMISSION
ON THE _
AssAssINATION OF PrEsiDENT KENNEDY

EARL WARREN, 200 Maryland Ave. NE. J.LEE RANKIN,
hairman ' General Counsel
RICHARD B. RUSSELL WASHINGTON, D.C. 20002 :
JOHN SHERMAN COOPER
HALE BOGGS

GERALD R. FORD
JOHN J. McCLOY
ALLEN W.DULLES

October 8, 1964

Mr. Richard Mosk
66 Cleary Court
San Francisco, California

Dear Dick:

Thank you for your recent letters., You are correct in pointing
out the error on page 776 of the Report. Investigation shows that it
was an error by the printers committed on page proof. It will be
corrected in future printings of the Report.

The staff has scattered to the four winds and there are only a
few people here to wind up the work of the Commission. The big job
is preparing the remaining volumes of the Commission Exhibits for

. publication. It seems likely that the total number of volumes to
be published will be somewhere between 25 and 30.

The reaction to the Report in this country has been extremely
favorable and all of us connected with the Report are naturally
pleased. The foreign reaction.is pretty much what we expected and it
will take sober analysis by:the more respected European pundits to
assure acceptance . of the Commission's findings in the future.

I agree that if you attend the Mark Lane-Melvin Belli .debate
you will have trouble controlling yourself. It would probably be
better therefore if you stayed home or went somewhere else. Lane,
of course, cannot accept the Commission's findings without going out
of business,and he does not appear to be the kind of man who would
commit sulcide in this fashion.

I hope that all is going well with you in your work and that you
are spending more time at home. Let us hear from you again.

Sincérely,

s

Alfred Goldberg
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MEMORANDUM

March 12, 1964

T0: Mr. J. Lee Renkin
General Counsel

FROM: " Burt W. Griffin

As indicated in our memorandum of March 6, 1964 concerning the
testimony of Earlene Roberts, we met on Saturday March 7th with Mr.
Redlich, Mr. Slawson, Mr. Willens, Mr. Eisenberg and Mr. Ely. There
was general agreement that further investigation would be appropriate
along the lines outlined in that memorandum. Accordingly, further
work was divided in the following manner:

1. Mr, Griffin and Mr, Hubert.

a, Further investigation of Jess Willard Lynch and Wilburn
Walden Litchfield as indicated in paragraph 7.a. of the
March 7 memorandum.

b, Background information and physical description of Bertha
Cheek and Earlene Robert.

. ¢. Check-out of report from Mr. and Mrs. Arturo Alcocer Ruiz.
d. Investigation of Ruby's Cuban activities.

e. Further investigation with respect to Leopoldo Ramos e
Ducos and Teamsters.

f. Detailed statement of activities of Bertha Cheek on
November 21 to 25 to be provided by deposition.

2. Mr. Ball and Mr, Belin

a. Obtain copies of registration records for rooming houses
of Mrs., Bledsce and Mrs. Johnson for the period September
September 26, 1963 to January 1, 1964 and identify all
other rooming house records presently retained by Mrs.
Bledsoe and Mrs, Johnson.

©. Details as to persons whom Oswald could have expected

to be present at 1026 N. Beckley when he returned after
the assassination on November 22nd.
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c. Detailed statement of the activities of Bertha Cheeck
and Earlene Roberts on November 21, 22, 23, 24 and 25 to be
provided by deposition or interrogation before the Commission.

d. Determination of police cars in the vicinity of 1026 N.
Beckley Street at 1 PM November 22, 1963, including Car 207.

e. Detailed statements from Mr. Johnson, Mrs. Johnson and
Mrs. Roberts concerning their activities and communications
between the time that Oswald returned to the North Beckley
address and Mr. Johnson called the Dallas Police Departiment
to inform the Police that he had seen the Oswald picture
on television.

f. Handwriting evaluation of piece of paper turned over to
the Dallas police by Mr. Roberts on which she claims
Lee Oswald wrote the name O. H. Lee and which she used
to maintain the account for 0. H. lee. Also, determination
of whether or not il was a normal practice to keep accounts
on a scrap of paper such as the one in question.

3. Mr, Mosk.

Check classified advertising columns of Dallas Morning News and all
other Dallas newspapers on file at the Library of Congress for the period
October 10-15 to determine whether or not there appears (allegedly on
October 15, 1963) the personal column advertisement "Running man. Please
call me, Please, Please. signed Lee". Also a check of all advertisements
both classified and regular entertainment ads for any advertisements QAfbj7
placed by Jack Ruby with respect to entertainment at the Carousel Club éﬁz”,J” v
or Vegas Club, sale of either club, solicitation of a partner or any other ;4ﬁ;
matters., Wlth respect to the entertainment ad for the Carousel and Vegas
Clubs, it will be sufficient to note the general character of the ad, the

date upon which the ad changes and the nature of the change "?ﬁf:ﬁf

A b Ry o e (5

Determination of when Oswald's picture first appeared on television
in Dallas, together with station which carried photograph and, if possible,
source of the photograph.

4. Mr, Stern.

5., Mr, Slawson.

Provide statement of Sylvia Odio to Hubert and Griffin.
6. Mr, Redlich. |

a., Citation to all statements of Earlene Roberts.

HW 12640
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b. Details as to how and when Oswald first became a suspect.
(Information so far is that Mr, Truly notified Fritz, Fritz checked police
records and learned, while checking, that Oswald was presently being held
at the City Hall in connection with Tippit murder.) Question remains as
to now Truly came to notice that Oswald was missing since Truly, presumably,
did not work closely with Oswald.

¢c. Determination of how police happened to go to 1026 N. Beckley.

7. Mr, Eisenberg.

! a. ‘Determination of how Oswald got room at 1026 N. Beckley.
(There has been a general inference that Oswald obtained the room by finding
an ad in a newspaper or by seeing a sign in a window. However, Mrs. Johnson
has stated that when Oswald first inquired about a room she told him that
she did not have a room available other than the one next to Mrs. Roberts
which ordinarily was not rented out. Thus, Mrs. Johnson's story would
suggest that no advertisement or sign attracted Oswald's attention to the
1026 N. Beckley address). In connection with this inquiry, it may be
relevant to ascertain how Oswald happened to return to the 1026 N. Beckley
address after he had been told a room was not available, Did Mrs. Johnson
and Mrs, Roberts contact him? What other rooming houses did Oswald inquire
at?

b. What was the source of the material used in counterfeiting
the Alek Hidell identification cards? Were these cards really found in his
billfold? (The Secret Service inventory shows copies of the Selective
Service card in the billfold at the police property room on November 24.
The original was in a metal box which allegedly came from his room at
1026 North Beckley. The various reports state that the card was originally
on his person., Were materials similar to those used in the counterfeit
cards available to any of the employers where Oswald had previously worked?

- R e e e SRR
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I ri¢fARD B. RUSSELL _ WILLIAM H. JORDAN, Jr.
GEORGIA X . EXECUTIVE SECRETARY

Vnited . Dlafes Senafe

WASHINGTON, D.C.

August ‘21, 1964

Mr. Richard M. Mosk
200 Maryland Avenue;, N. E.
Washington, D. C. 20002

Dear Mr. Mosk:

Enclosed herewith is a letter Senator
Russell received from the Chief of the National
Guard Bureau in response to his expression of
interest in your application to serve your
annual‘field’training with the President's
Commission. '

In view of our last telephone conversation,
I was concerned that the information I had relayed
to you was ‘incorrect.

With every good wish, I am
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DEPARTMENTS OF THE ARMY AND THE AIR FORCE, Qg/ 0‘)'\%%&
NATIONAL GUARD BUREAU G o
WASHINGTON 25, D.C. V\\ ' W
sv:\’*”w
Honorable Richard.B. Russell 2ug1 8 1884

United States Senate

Dear Senator Russell: -

This is in reply to your inquiry concerning the authorization for
. ‘Ailrman Richard M. Mosk's assignment. to the Warren Commission to: be
- considered as-training.in-lieu of.annual field : trainlng with his -
California Air National Guard unit.

AExcept when- they are in actual Federal service, the administration
‘and training-of units and members of thé California Air National Guard
are functions of the State Adjutant General and the Govérnor of . the
State is théir Commsandér-in-chief. The Air National Guard authorities
in the State can make final disposition of cases within ‘their Jurlsdictlon,
as long as Federal laws and implementing regulations- published by.- order
of the: Secretary of 'the Air Force are not contravened ‘

A In view of the State's respons1bllity'for'the administration'of'the
¥ California Air National Guard, any-request.from a member to deviate from
the scheduled training program would of necessity be considered -first in
.the State. -Accordingly your assistantj . Mr. Jordan, was quite.cGorrect in
informing ‘Airman:Mosk -that his’ request for special consideration with
regard to performance of annual field training should be dlrected to the
State- Adjutant General. ' ‘ :

As you know, section 502 of title 32, United States Code, prescribes
the minimum 'training requirements for Alir Natiohal Guard units. It is,
-of course; the intent of that section that training will be-conducted
which will prepare the members of ‘a National Guard unit to- function as a
units It follows that the Adjutant General of California, would. conclude
that to permit Airman Mosk to-continue to perform his civilian:occupation
‘and be credited with participation in Air-National Guard annual field
training would not-be:in accord with the intent of section 502, and that
to grant.the Airman's request would ‘be beyond the scope of his responsi-
bility. Under these circumstances his action to ask the National Guard
‘Bureau to advise him 6n the legality of granting such a request was
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‘Honorable Richard B. Russell
proper. The Natlonal Guard Bureau has determined that continuation by
_Airman Mosk of his civilian occupation, evén" though he is employed by
the Federal government on a special project, may. not. bé credited toward
the fulfillment of his Air National Guard training obllgation.

I trust'thiS'reply will»be of assistance.
Sincerely,

Incl d WINS%N "P. WILSON

‘Ma. jor General
Chief National Guard Bureau

HW 12640
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COMMITTEE ON ARMED .SERVICES
OFFICIAL BUSINESS
Mr. . Richard M. Mosk
200 Maryland Avenue, N. E.
Wash ington, D. C. 20002
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Cantor . - - “EBmEROR
ajl . no o
‘ PRESIDENT!S COMMISSION
fols frshn. '
: ‘ ON THE
" ASSASSITNATION OF PRESIDENT KXENNEDY
Washington, D.C.
Monday, March 16,1964
The Pres:ldent's Commission met, pursuvant to recess, at
5.47 p.m.; in the Hearing Room, Fourth Floor, 200 Miryland
i ';'Avenue, Northeast, Hashington, D.C. s Chief Justice Earl t'!arren,
presiding.
PRESENT:
. Chief Justice Earl Warren, Chairman

Senator John Sherman Cooper, r»kmber

Representative Gerald R. Ford, Member

John J. McCloy, Member

J. lee Rankin, General Counsel

"iﬁbmé.ri Redlich, Speéiéi Assistant to Gemeral Counsel
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PROCEEDINGS

Thé'Chairmanq Géntlemenﬁ T wish to read the-foilowing‘
resolution governing the questioning of witnesses by members of
the Commiséibn staff: |

"pursuant to Executive Order No. 11130, November 29, 1963,
which authorizes this Commission fto prescribe i%s own prodeé
dures’, it'is’therefore

"Resolved, that the follow;nb are hersby adopted as the
rules of this:.ommiss;on for the questionlng of witnesses by
members of the Commission staff.

"I. Sworn Depositions:

"A. Individual members of the staff are hereby
authorized to administer oaths and affirmations, examine " wit-
nesses, and receive evidence in the form of sworn depositions
on any matter under investigation by the‘ICommission°

"B. Such sworn dépositions may be taken oﬁly from
witnesses designated in writihg‘for questioning-1nbthis'manner
by the Commission, by a member of the Commission; or by the
General Counsel of the COmmission. |

c. A stenographic verbatim'tfanscript'shall be made
of all sworn depositions. Copies of the witness' testimony shall
be available for inspection by the witness or his counsel. When
approved by the Commission, said copies may be purchaéed by the
witness or his counsel at regularly prescribed rates from the

official reporter.
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"D, Process and papers of the Commission issued under
Péragraph (d) of Joint Resolution S.J. 137, 88th Congress, 1st
Sess., shall be returnable no less than three days from the
date on which such process or papers are issued, and shall state
the time, place, and general subject matter of the deposition.
In lieu of such process and papers, tne Commisslion may requegt
the presence of wiltnesses and production of evidence for the
purpose of sworn depositions by written notice mailed no less -
than three days from the date of the deposition.

"E. The period of notice specified in Paragraph D may
be uwaived by a witness.

"F. A witness at a sworn deposition shall have the right
to be accompanied by counsel of his own choosing, who shall have
the right to advise the witness of his rights under the laws and
Constitution of the United States, and the State wherein the
depoéition shall oécur, and to make brief objections to questions.
At the conclusion of the witness' testimony, counsei.shall have
the right to clarify the testimony of the witness by questioning
the witness.

"G, At the openigg of any depositioﬁ a member of the
Commission's staff shall read into the record a statement setting
forth the mature of the Commissidn;s inquiry and the purpose for
which the witness has been ésked'to testify or produce ev;dence.

"H, Any witness who refuses to anéwe: a question shall

state the grounds for so doing. At the conclusion of any

HW 12640 DocId:59167871 Page 71



ajl 43

HW 12640

2735
deposition in which the witness refuses to answer a question the
transcript shall be submitted to the General Counsel for review
and consideration whether the witness should be called to tes=
tify before the Commission.

"II. Sworn Affidaviﬁs,

"A, Members of the Commission staff are hereby autho:ized
to obtain sworn affidavits from those witnesses who have been
designated in writing by the Commission, a member of the Com-
mission, or the General Counsel of the Commission as witnesses
whose testimqny will be obtéined in this manner.

"B, A copy of the affidavit shall be provided the
affiant or his counsel."

Representative Ford., I move the adoption of the resolution.

Mr. MeCloy. Second, ,

The Chairman. All in favor say aye.

(There was a chorus bf "ayes".)

The Chgirman. Opposed? |

(No reséonﬁe;) |

 The Chairman, - The motion is cairied unanimously.,

(Whereupon, at 5:50 p.m., the Commission adJourned, subject

to the call of the Chair. )
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February 27,1964

’ The attached, as indicated in the capticn
and footnote on the £irst poge, 38 a litcrel -
transeription, pige pep puge, of Bobert L. Couoldto
handuritéen remorandum of oventi on lioveobes 22:‘ ‘
1963 ote, oeqg. propared by him sotrospectively !
December 6, 7 and 11 and cm*ermg mgea 3. through
26 mchwive. »

Tiie lant poge (27) iz a ccntemparmcus dlary
covaring Sunday Janvary 14, 1%4 {the entry 48 =
nicdoted as Jamax:f 13) und Sunfay January 10, 2064,
The oripginal of the moncrandum ond Glory hés boon
recedved by the Comission as u&ﬁbm No. 323,

Tie exhibit vas produced by Mre Osveld and
his coungel o fow minutes before Ue commenced to
cxamine him Thurgday, Fetruay 20, 28064,

Ve questioned hinm ag to variocus vspeote of
the document, particulerly the Richard M. Ninca
incident, Robeit Osweld'm wisly with ice Harvey
Cowald dn ¢he city Jell on Novembor 24, 1963 and
hig vieus respecting the Poines., To the axtont
the memorandun covered in detail RIO's hour to
hour course on Hovenbop 22 « 24, vwe quoestisnsd
hdm vory 1iteloy hoving in ndnd thot o :‘;m‘&ﬂ
rel;v o his penodandum gince he teatifie
ropres: tcd his fuld recollection g of tﬁze imy
f,be e_ 13 -..GB v*e:e mﬁe aaﬁ that nm mgoueeﬁiozz il

woek.

- The memerandun and one poge diary cud across
8 pood many of the arecas in vhich o1l of us cre
interested and for this resson we hove aupllcmﬁeﬂ
ouy liteml mm:mm Loy your usa.

Albert B. Jezmer, 3&*@
- {Iesle‘; JQmsl/\?g)\
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ROBERT LEE OSwilD's Handwritten Memorandum of Events of
November 22. 1963 et. sea.. and Diary of January 13 and 19. 196.4.

(Commission Exhibit No. 323)

L

December 6, 1963
For the history of the pass 2 weeks as seen thru my eyes & heard
with my ears & felt with my body I write for future references for

myself & for future members of the family.

Friday-November 22, 1963.

I was out to lunch, on this never to be forgot day, - -with Bill
Darwin,iBurnette Henry, Bob Oesch & Bud Adams all of the Acme Brick
Co. As we were leaving the Jay's Grill in Denton the cashier commented
"Have you heard (Speaking to all of us) that the President had been
shot". This Was approx. l}OO PM. As we walk to the car generally we
all had doubts if it were true or not. Soon as we entered the car the
radio was turned on & it was real enough but ét the time the reportsA
were 10t stating how serious the President was or Gov. Connaly.

We were on the yard of the "Old" Denton Plant when a man from
the sample dept. said that President Kennedy was dead. It seems

untrue or hard to believe it was unreal & I'm

Page 1 .%*

* This is as careful a literal interpretation of RLO's handwriting

as we have been able to do with the aid of magnifying glass, careful
serutiny, diligent joint scanning efforts and examination of ROL's
testimony.

**The page numbers are those that appear at the foct of the rages
of the exhibit itself. e have broken each page at the point of
the last word or part of a word appearing on that page.

" ERO i xERO
x50
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sure none of us there really grasped the full meaning of that statement.
Vie return to the "New Denton Plant with many degree's of comment's
from everyone in the car. Soon as we stepped from the car someone
said we should have Qur flag at halfmast. This was done promptly.
) After about 1/2 hr in the office we went out on the yard at-the
"New Plant & returned to the office approx 1/2-3/4 hr. later.
I returned to my desk & worked on some papers for ab&ut 15 min.
& left my office & walked up to the front desk or rather into Marvin
Ellis office and Nina Providence the receptionist is located there
also had a portable radio going. I remember that the radib announcer
said Lee's name and Miss Providence said "Oswald“ with shock &
realization on her facé - then the second time Lee's name - then it
hit me my statement was "That's my kid brother". I turned & went
to my phoné & called Vada & asked her if she had heard she had not.
I expiained briefly '

Page 2.
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& told her' I wiould be home shortly.

I received, before leaving the office, a phone call from Witt
Dubose Credit Manager in Fort Worth Station "Bob brace yourself,
your brother has been arrested" to this I replied "yes I lmow I
just heard". He advised me that my mother was tr&ing 10 reach me
& gave me a number to call., I called and we agreed to meet in the
Baker Hotel in Dallas & that a Star-Telegram report would take her
there.,

'I left the office & came home & on arrival Vada & I agreed
best to call her folks & have them pick up the kids & herself
(at first Vada insisted on going with me - I am thankful I would
not let her go).

I called the Fort VWorth General office & asked for Harry Reger
but he was on a long distance call so I asked for Bill Darwin &
advised him I needed to go to Dallas & he stated yes he had heard
& something 1ike Do what you need to do & don't worfy about the
office, also the F.B.I. had called the office for me. |

I.called the F.B,I, Fort Vorth office

Page 3.
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& spoke to a Mr. Jennings & informed him that unless he wanted me
to dé something eise, T was going to Dallas & he asked that I go

to F.B.I. Office in Dallas soon as possible. I advised him I would
around 5 P.M.

It was approx 5:15 P.M. as I rang the night bell at the F.B.I,
Aoffice. Strange but I do not recall the agent namé who interviewed
me for 2 hours of "Vhen was the last time I saw Lee? Or when.was
the last time I wrote him or heard from him? This was.a an interview
with no pressure applied to me. His first stétement was I had a
right not to answer any quesfions. My reply was I didn't need a
lawyer & he could feel free to ask any question. On completion
of our talk, I -asked where was Lee being kept & he said "Dallas
City Jail or Police Station. -

I walked into the Police Station around 7:15 P.M, & went up
oh-an elevator but it was the wrong floor,

I foomd a Capt of Police in traffic Division eating his Dinner

& asked
. ' _ Page 4.
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where I could fina'someone in charge of the case. I then introduce
myself. He stop eating & tried to call upstairs but all the lines
were busy so he éaid ne would take me up. As we stood waiting on

- the elevator I reach into my left-hand rear pOCRet for a handerchief
and apparently or a least I feel almost certain that the Capt. thought
I was reaching for = gun because he turned as to pfepare himself
but then he saw it was a handerchief. We went upstairs & he found
Capt Fritz who was in charge of the case. We shook hands & he asked
that I wait in another office. The office I Went into was were mother
was & a Star-Telegram reporter and 2 or 3 F,B.I., agents. Two of the
agents name wers Brown.
. Mother & I talked briefly & after about 30 min. we were taken
across the hall to were Marina & the 2 children were (This was the
first I knew of the new baby). A Mrs. Paine was alsc present. We

talked @ 1little & shortly Mr. Paine - who the poliece had
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' . |
, been talking to came out of the office and Iirs. Paine Introduced
us. 1 did not like the appea;nce of Mr. Paine nothing really to
put my finger on but I just had a feeling.
I still do not know why or how but Mr. ané lirs. Paine are
somehow involved in this affair.

Shortly thereafter Mother, Marina and children & the Paines
left to go to the Painejs house in Irving & I advised them I would
stay there & see them tomorrow.

I stood around for a short while & finally started a conversation
with a Li. Cummings.i (I believe this was his name) Ve of course,
discuss the happzn of the date and I do not fe:l we were in any
type of "formsl or informal interview we were Just talking. This
office dié state he did arrive at the.movie show shorily or during'
Lez's arrest. He did give me first - first hand réport & generally,
it was as announced on vae radio & thru the press. That he was

ot m the theatre after shooting a policeman later identified

as Tippitt. Also he was thought to be involved with the President's
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death. We talked about 30-45 min & I {inally disided I could
gain nothing this night - this night of unspeakable horror.

I wélkéd tc my car about 7 blocks away (I was not known fo
reporters at this time & was not bothered a~t all) & I just started
to drive to drive down Hiway to Fort Worth & returned to Dzllas
by the turnpike the only stop I made was a midway for gascline.
I do not recall my thoughts other than I was attempting to
arrange Iy thoﬁghts & my fears in my ovn mind.

I arrived back in Dsllas approx 10:20 PM & check into the

tatler-Hilton hotel, which is located across the street from
Dallas Police S;ation. Afper checking in I went to my room &
then decide to eat something, which I did in the coffee shop
I had a ham sandwich. |

After eating I decide to go back to tﬁe Poiice Station
this was approx. 11;15 Fi. maybe 11:30 PM anyway I asked to see
Capt. Fritz aga;n & was taking to his offiée hot again he was

busy, how-
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ever as I stood outside of his office an F.B.I. agent who name I
do not recall asked if he could not speak with me & of course I
said yes. We sat in a small office & another F.B.I. agent came
in & we start & covered more or le;s the same ground covered bj
the originsl interview with the exception 6f one thing the man
nameé who had come to my house in Ft. Worth while Lee was there
this was Mr. Peter. Gregory (I later become to know him, at least
a little bit, & find him to be a fine person). At approx 11:55
one agent left and returned & said "Robert you might as well know
now they are charging your brother with the President's death (he
had all ready been charged with Policeman Tippitt death) I looked
at my watch it was a few minutes after 12 midnight.

I left the Police Station a few minutes later & as I walked
to the hotel epprox 1/2 block away my body suddenly began to shake
all over -~ however T regained control by the tiﬁe I reach the
entrance to the hotel. This young body of mine hadé then started

to re- - T~
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act to this.unbelievable day & during the next 7 days especially
my young body mind‘& soul was aged a great deai. '
I went to bed this Friday night of November 22, 1963 but I

know I never vent to sleep.

Saturday November 23, 1963

I started moving about at 7 AM took a shower & because I
didn't have a comb,. rasor or anything I went to itz drugstore &
purchase a comb & hair oil returned to my room combéd my hair &
left for a shave in the hotel barber sﬁop.

The barber who shaved me & the barber in the next chair had
a discussion on the past day's happening. I listened intensilly
& even ﬁow (2 weeks later) I cannot recall but one point & that
was made by the barber who shaved me. The point was even fhe
crime Lee vas charge with he deserve's like any one elée a Just
& fair trial. I never commented to.any part of the discussion
but I did leave my barber é 50¢ tip.

I went, without breakfast, to the
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police station & after hanging around for 30;40 min I thought that
since charges had already been made that the District Attorney's
office might b2 the nlz2ce 4~ contoet. 1 called {rom the first
floor of the Police 3Svation & was advised by an Asst. D. A. thét
the D. A, was not in but expected shortiy & for me to come to

his office. |

Yhen I arrive the D. A, Mr, H. Wade was there & I was shown
right in aﬁd also met lst Asst. D. A, Jim Bowie, Ve télked for
about 1 hour or so mostly general things aﬁput Wﬁen & where Lee
trial would be held & would it be a Federal case or not. The
answer was no to Federal case since it was not agaihst Federal
law to kill a President. All of our conversation was pleasant
& not to‘informative oﬁ either side.

I received a call from Mother while T was a3 the D. A.'s
office & she advised that she was at the Baker hotel (I believe)
& was with Lifé magazine reporters. She sta*~3 thet Copt. Fritz
had agreed for us to see Lee around 12 neon. I left the D. A.'s

office at aovprox 11 AM & went to the hotel. I remember I walk there
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I believe it was 6 or 7 blocks.

When I came to the hotel room 2 Life men were there one
F.B.I. Agent by the name of Odom & an interpeter (she was a mess
just to see this interpeter). Marina apparently did not want to
$alk to the F.B.I. af this time so we made ready to go to the
jail to sce Lee. |

We arrived approX. 12 noon & were asked to wait foé a little
bit before we could go up. As we were waifing a man asked if he
could talk with me., This was Mike ﬁoward of the United States
Secret Scrvice., Mr., Howard stated that he would like certain
facts agbout Lee & myself. I indicated I would be more ‘than
willing 1o answer any & all questions the best I could. e had
an interview that lasted perhaps 1 hour or so, withimany degrees
of interruption. He mentioned that Mrs. Kennedy was interested
in our backgroﬁnd ete at the very first paft of the intérview.
Later as we talk I meniioned to him that perhaps thru this
direct means I could express my deepest sympathy on the deatﬁ
of the President rmy voice broke and I could not finish. Ur.
Howard stated he new what I was trying to say.

 Motaer and larina & the children went
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up to see Lee and I wes told I would go latgr.
About this time a Mr. Kelley came into the office where
Mr. Howard & I were talking. Later I found out his was Inspector
Tom Kelly of United States Secret Service. Ve talked for a few
minutes off & on as we were having a few interruptiops'again.
Mike Howard, Mr, Keily & myself“talkéd about whether or'not
Lée upon seeing meﬁwould say .anything to me because he (Lee) did
- not at any time addnit to any part of the whole unbelieveable mess,
I stated I woﬁld do my best. (Do not misunderstand here my whole
intention then as now wes to find out the Truth & nothing else).
Approx 3:15 PM I went up to see Lee & as we came face to
face toru the glass he motioned for me to pick-up the telephone
which we were to talk thru. His firsf statement to me was "How
are you" I reply 0.X. & I asked if he was 0.K. (he did have cuts
& bruises on hi= face) he stated that he wasAOQK. & that they
were "treating me well". I do not recall everything we say 1
did txy to point-out to him {that the evidence was over heling
that he did Aill tﬁe.Police officer Tippitt & pcssibie the'

President. To this he replied do not form any opinion on the
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so called evidence., All the time we were talking I scerched nis

eyes for any 51gn of guilt or what ever you coll it. There was
nothing there -~ no guilt no shame no nothing Lee finally aware
of my looking-into his eyes he stated "you will not find anything
there", I tried fo talk about his family (Merina and the babies)
He said "How sbout fho little oné I want a boy but you know
how that goes". e asked that I not come évery day to see him
but he did want me to come though & visit with him. He talked
about the Paines as his frlerdo & that they would take care of
Marina and children, I stated who he considered to be his friend
were not necessary mine, I 8id this to try to get thru to him,
to me his answers wers rechanical & I was not fa;?ing to Lee I
knew. A police officer finally tap Lee on the shoulder & Lee said
that was 2’1 & his last words were "See you". These wera to be
the la-" weords I wogld ever hear from him,

Yr, Tom Kelley & Mike Hbvara were waiting cutside the door
for m2 & as we enter the @levator & the door closed I said 'He
did not sey anyth;:glbc caus e (I forgot this up above) the first

thing Lee said was tnat the line is tapped. Mr. Kelly

<ot

said if

it was he would not be asking me
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what we say.
H

/e discussed briefly what was said & we all agrecd thet maybe
if we had been allowed 1o cnter into a room & ro AT u‘“hphone
things m:@h have been different, but we also agrec this was'now
out of the duestion since he (Lee) would feel everything is tapped
or wired. -

I left the Police Station & went to the hotel & mother &

-

Marina & babies had Leen moved 1o another mdtel‘bv the Life
reporters. Thic was the Executive Imn. I ca‘lﬂﬁ there & told mother
I was going %o the farm & would see them in the AL

R}

‘fhen I arleed at the farm 4ike Ho ward hod c2lled & left word
for me to call back. When finally I reach him he stated he wanted
to know where Mother & Marina were & I gave him the room number &

telephone number at the Executive Inn,

Sunday November 24, 1963
Around &:45 A.W. Mike Howard called agalp & advised ilother
nad call lxr. Gregory & was upsel over reporters showing ud &

bothering her & Marina, I advised him I would meet them there

. (Executive Inn) around 10:30 A.M.
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Ven looving T otievded to go thru Fort Vorth rethsr than o

Denton & then 4o Dallas as I had advised Mike Howard., I

-+ oD

" u

at a phons booth as I entered Fort Worth & called Tiive foward
& ve agreca to meet at the Howard Johnson on thz Turnpike,

I arrived first & they that is Mike Hovag, ﬁl:::w« kel
and Mr. Gregory. Wo had a cup of coffeé'buﬁ bafore sitting
down I Wasxihtroduczd 10 Mayor Vandergriff of Arlingion also
some cthers (about 2 men) who I do‘hot remenber. (Believe
these were police oificers of Arling ngtcn) .

" Affer coffec It G”efory rode W1tn me & the 2 agents rode
togetner, we follourd there car to the Executive Inn. On arrlval
Mr, Cregory & myself wenit to the room and no reporfer were
visible any where, After a few minutes in the zcom I l2f{t 1o
pay the bill & prepare 0 leave.

Jut {ront where we parked the car Mike Howard stocd 1aLi.rg
& he informed -me that they just heard of the rodio that Lee vas
shot. He advised that it had not been sericus though & not %o

worry. I decided not to say anything to Marina & kother bui

rather that they should
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go to the farm. This I époke to Mike Howard about alsc that
I would go to find out about Iee.

T went to Parkland Hospital (i heard that this was where
they were taken Lee) & arrived but had to identify mys=21f to a
police officer in order to pull into the entrance rode. The
police officer instructed me to wait & he éalled 2 policeman
(the first one was a Sgt.) to park my car in front of a pastel
car & wait with me, |

Shortly in about 20 min I guess 2 Secfét Service Agenis
came out to the car & we talked for a few minuieé & then left
to go into the Hospital. Roger Varren was>one of the 2 Agents
& I do not recall the others one name dut later on he took the
tape recording to Washington,

‘As we entered a side door of the hospital Agent Viarren
gave me a fast shake down for any weapons. This I did not mind
since he 4id not know me at all,

We went into a room on the first floor & one agent stayed
with me (Warren I believe at first) & then a new one came in (I later
saw him at the Motel alsc bubt cannot recall his name) . We viere

there
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apovox 20 anin when ro u?leyhnne rang (2 or 3 Otber ca 1s had

come 1ﬂ\ Om, ﬁs, before I forveu an Agent came 7n after abouu[

i

20 m:n & 9dv1sed it wes not seriou3~&'Lee.was do ing fi e'. N oW

approx lO mlr lauer thc pqoﬂe ranD, as Ifmenﬁiénéd above & the

Agent in une ‘room with me requeotea that the Uar Ly on t e other.

énd fedeat “nau ever he sald qu acnnt rose & I look at b

& he sfahaﬂ ”Rnoorf I am sorry ouu Lee is dead”f I bqu ddnn

g

and "Tled for God I do not know how long and I was not 23 zare .

‘of anrmh ng 5ovn{ Ud mround ne at thls time. Someone;finally

.‘said"there was}a minist hcre in’ 3he hos pltal & asLed lf I

wanted ‘o speak to him I .oudad yes.: L ”Z : ,Q'f'f'

1

Beforu Lhe m¢n15ter E”T1V°d mr. Tom Yelley'ﬂan@ in (1

.

vasn' 'aweré en) but suddenlj he statnd "viblence breeés
vzolenve" ‘1 raolled ”does uhla gustlfy anythlp” or a‘l ﬁf tn*s"
I do no ecall 1f he answered tnat or not.

Dv Pevpnr talhea o me- & we Drayed Logether & unnn ag an‘cs

dsaid-I_could go-& see Lee;: We walked slowly dovm the ha 31 &

“went to the back or b° ent 01 t e bospltal I du not rememner
. which, . They puu me in ' a room & sald it would e a feu mlFuEPS.
R T SO  Page 17.
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Avout this time Marina, Mother & the two children come in.
They hed already seen Lee so we waited for & while. Then §27C
one came in & said that thej had already started the autopsy“&
that it would be impossible for me to see him until It wso
completed. They advised 1t would be 4-5 hours. I decided not
to wait:so plans were made to go. |

T‘E Secret Service gpparently had received orders rrom the
loecal level to gho with us until further notipe

Ve left in twc cars, I was in the first car with 2 agents
& Marina kids and rcther and Mr, Gregory was in the last car.
Only one car with rewspaper reporters tried to follow us as we
headed for-the Imn of the Six Flags, Aciington, Tcxas. Ve were
driving down the highway & this car was still following us.

Additional help was called for over the radio & befors lons

v

police cars were otonping the car that was follewing us or
speeding or something.
We arrived at the Imn where the Agents had set-up 4 different

rooms,

We stayed in Room 424 and 423.
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Meap: na teal dhe 2n 1iren in room 423 (actuallj the rooms
were togetner & we could walﬁ thru Wlthout going outsmdﬂ) | I
do not remember much that went on this first afternpon-(l guess
it was around 4 PM when we arrived there)’ I do recall that

Arlington Police were now helping the Sesret Service Agents out.

I will mention two of these Pollce offlcer now. Bob Parson &

Jesse Gass (T do not knov what there ranks were but both were

around from this day forward until we left the Inn).

Later in the nlgh Police Chief of Arlington Chief,Pefry
by name came - in, I stayed mostly in the main room 424 & everyone
that came in was?introduced td me., Also I'not sure whetaer it
was thls night or ﬁhe follow1ng nlght by Sherlff Lon Evans of '
Ft. Worth came in & I remember.haV1ng'a ecup of ccffee with him
& talking about different things & he “told me anything he could
to help to count on nlm.

Ve order supper that night & all I had was a m:le shade
(I found out on the day I 1eft that the Inn usually dldn‘t serve

milk shades & that they had to find a machine somewere)
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Afier Marine hod 2aten thev (the Secret ¢ c%vlce Ag e
started an int-erv*.ew znth Marina- & iir. Gragory as tne mtemeter.
- I was present durlnc this entlre 1nterv1ew which vas on a. tane
recorder &'Marlna ansver all qusstiohs‘to the best of hor ab¢11t" .
of this I am sur.e of. - Marihs'_ never did mind talking to $ho urcre'h
Service. Agent Cherlie Kunkel waé~thn interviéwor. M&Ke Howard
‘controled the taéé recorder £6rfa Whi e & then I believn uney
fowc} J.t. did not nned any furtber adaustment \
Lelepnone call started 1nvolv1nc me into méking a ﬁecisioﬁ'
on what a;rangement were to bé Tade for the Dody of Ice. I-télked;
w:Lth Mike Ho?iéz'd' & f,‘.eazs‘ POGEEA Tt ;;.;1 ler s leeral_.!home in Ft. Worth
Lo would be _m,‘;r .Préi'érﬂnccy >-='*e*1u Hc;ward called & talked vitn the - ‘

Funera¢ Fb DLTEC%Q” Lr. Gruody ‘ » |

During the general time Deriod Bdb Pa:-t's-eﬁ Wént 1o Dalle\xs

- Park 1ana Hospltul and “Stole" my car-' Ha norl It oto Mrlinzion
Pollce otaglon and they'pui a guard on it

Much hauer I would say around i0.or 11 Piumh.p'receiicd'a
call from the hospital v.ancn.nb to confifin % Miller funeral
home was *o ;cwiék—~u.p~‘:he bady. ”

I was to eull E-nS ask 5“0'"- Maco..m and thvs uo*u.@ identify

me and G,K. removal oy 2 ‘!I:Ll1 et‘ 8.

PR

hfzur this I billze *nc :Lmerw.e"7 was
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eQmple‘be.with Mafiﬁa. : »

Agemt Charlie KunZel who Y:\;Jaé .xf'ealiy' dead on his ii’c‘ct . ,‘
stretched out c;n the §ofa: and went to sleep. ' Bob Parson . was
ou'i::.side‘wallifing arcund (everyoné_ mc;re or less ek‘pgcteé the f‘.B.I'.
Any time now) wivth abcarbihe in cage some oné_ else should show |
up. As I went .to .be~d som'e’ one. (usuallj gveryone was ,hloé:ldzxg
on tﬁe.doo;c) rattled the door ldxob & Charlie Kunkel came gii've
I knew by éhear ref],éx with dlléw.n pistol but Jdsse Gann had
;‘egched “the do;>r now & it_wai_s'Bob Parson wanting in. - : -

'Ai"r;er Maf:’gnaiinte‘rview »I vias interviowed by Mike Howard

perhaps for 20 or 30 miputes.  Also they had Mason Largford

take 2 p‘icture qf Marina & 'opé ‘of ne,

Monday November 25, 1963 - . |
"7 Some ‘v.rhere‘ ai'oundAé.oxr' 630 A1 I got up. "I’ do believe I.°
never really went to slee_p’." _ Al_sé'around 830 either the Funeral
Home called or we.calléd them this I do not remember anyway I '
make fu_nezfai arrangeﬁlents over the phone. A
Aréynd 11 Aﬂi the first grealt shock of this day was to hit me -
One cemesary (Lauel i.qx‘d m Ft. Worth would not acc;ept ‘the body) .

also they were having-a hard time locating
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a m:.mster o glve the aurvice, The Funeral Di'rector was S

 going to contlnw until he found something out for sure.

We had planned the fureral for around 4 PM '

Someone: come in & aald that a Lu‘theran iinist ter vas
here & did we wan’c to talk vuth him, Mother & I replied yes..
(They had been ua-rmg a tape recording from Mother but it
was stop because I was aO badly shook-up over so” calle;d
Christ:.an people not ever wantlng to bury Lee,

The above mcnt:.oned Ilhmster (wno neme’ I do remerbar &
perhabs never wrget) I m.ll not print ~ he hag m;,r deepest
.;ympa"blv because ‘he 1s the lowest of all in my book. Hc was
80 afra d for, his personal reputatlon thal he would avo:.d
every possjlble ques: wlon he could H° at one point said He
would _preform the. serv'icé but whep‘_he left we never saw him
again, | .~ \ h |

Later e heard (around 1 PM or 2 PM) that every tm.no'

was ready or would be ready for 4 PM

EOPY Ly e ke -

HW 12640 DocId:

It was necessary to purchase E dresé for Marina & a faw
other odds & ends.for the Funeral, pricr to this an exarple

of the understandmg of the Secret Servn.ce was und°r tood.

“'Lee, .who alweys loved his chiidren & mine too, had-
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said the June needed new'shdes , she had been wearing a pair
. - 1 - . * . - N .

. of: ca‘nva'sr +$op .s;hoes ';‘for childré# , early th:is Monday ,NQV' 25 B
1%5 Harina was dressing Jﬁne & Ksbe.. sd4id in her bfo‘xeﬁ Englisﬁ
"Lee éaid'Juhe néed s_hoés“ I looked to see what size as I turned
I boﬁ:ld not control myself ard br'oké once again. .'I called |
Agent . Charl e Kunkel over and mth tears falllng down my cheeks
I said "I re_allze this 1s,personal and gxplamed b;?lei‘ly abou'b ’

" the shoes" hi.é Teply wavs‘ ds he put his hand on n&shwlder was -
sométhing like "She‘wiil ha{'é shées" - I said I would o:_? .course o

pay for them & he sen'b Masen Lagi‘ord for them. -
| On return Masen was agaln asl’ed o go out and f£ind tbe
nécessarv :qmarell i'or Marina ‘r,ais he d-d @ Sears in Al‘"‘ ngton.

- Also a dress i‘or June Lee was. purchased (I had stated from the
beg:.nmng that I would pay i’or all the 11;ems. . I mention this

. aga:n because 1a'i;e’: ‘bbJ.S we ek{ & garly' the following week varies
repor‘t that the go‘remmeht was 'pay'ihg.i‘or all this - they never
indicatod at any tmb th ey would" because I had from the
boginning said I would). '

" We left for the fmeral in two cars Roger Warren., Bob

Parson & man

ey, ) . L
FXERO| Y . 1%
CTICOPY . ‘capy,’ -t

;. s ‘,} ‘. e e r__ »,..-.»_..,1 e _{ — - e s ———— r_{
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from the Sheriff department was driving the car I was in.
Marina & the chiléfen andebther were in the othef'caﬁ' }
driven ty Mike Howard with Charlie Xunkel also; ‘
| Also an examplo to show even under the constaﬁt pr5sure"
all of us vcre‘unﬁnr on ‘the way, ours was thn lead car, a car
came between us & the 2nd car the driver asked Bob Parsen s
to turn Pround (He & ware in the back seat. Bob carryvng a Mrl
Carblne) and Bob Parsen's turned and then said it was 0K only
_ two old maid one carrylng a ourpgun Evevyone laugh I bnlleve
it was the £irst <ime I had laugh in over 2 days.
As we arrlved at the gate to Fose Hill the Ff Lorrh
Pollcemen made all &”Vnus & Police officer 1dent1fy themse1ves
A _they wersa ual 3 no chances. We nulled up to the "Chapel" and
nothlng vas on the 1n31de and renorter w1th camare -started
gathe.clnu around I felt agaln as if ‘I were literally ‘crn apart
_because I had’ hovu* Lz a few minutgs alone befors the burial
but this alsc ccald not be'SO aé'ﬁe walked to car again a
'cameraman bartlcallv bent hlS camera up to my fac2 and I

'almost lost centrol because I- belleve if I had to take a couple

more steps to the

Page 25.
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car I would have lmocked him down, this I am sure would

' ha_ve' been exactly what they hope for. As I set dov#n_ in the

béck of the car again Bob Parsen, who had orders to stay .
inside with the Carbine, said "B&b, haﬁg on you are doing fine"
We drové dovn to bur'ial place and the funera.'; began coﬁduéted
by the Rev Sgnders I do not remember mugh but there was. |

t

numercus reporters around, one speaking Russian to Marina.

[

I finélly asked Milke Howard, the picture in Life magazine.

showing an agent bending over me was Mike Howard and I was asking
him to see if all the reporters could not be moved back so that’
vwe may have a few private minutes with the Casiet cpen. This

was done & z2lso a half-dozen or so policemen in plain clothes

formed a semicircle arowmnd +he head of the Casket for further

proteciion of 7o ‘pictures while the Casket was open. Marina
kissed Lee & slipped (retaer the funeral director helped her) .

her ring on Lee's finger. Mother kissed Lee and so did I &

said a pray as I bend over him,

After the funeral was 'o.ver we went back to the Motel

Page 26.
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Sunday Tan 13, 1241 | | |
Jim advised thal ioring t0ld him that Lee wanted to - -
- - -NUR aLuo bt Maring locked Lee in the bath room all day.
This was confirzed later this day- by Marina on the way to the cemetary.
Sunday Jan 19, ;964 N
Marina & ﬁhg iartins had gone.to Katy Ford house in Richardson
and arfived at the Martin's house around 2 PM they return around 4:45 PM.
‘ On the way to grngery'Jim said the F.B.I. had asked Marina
during the vesk if she Wnew (RIO testified that at this point the
word Lee had been *nqdvertently omltted by hlm) had tried to commit
suicide while in Russia prior to their marriage. She did not and -
it was the first I knaw about it.‘ Marina later éonfirm this and
Said'thét she had asked Lee 20r 3 times ﬁhat vas the cut on his
wrisf pointing to ihé éutmdn‘his‘ieft wrist, Tee wéﬁ;d becomé very
mad and tell bér npﬁhihg.‘ The FBi fead thig in Lee "book'.
Uﬁdérstghd hé had a date with another girl around 8 P (this is
in Mbscbw) oﬁe night before she ﬁas due {o arrivé ﬁe cut his
wrist. Marlna said she was "shocxnd" when the F,B. I. i0ld her

the story.

"Page 27.

*RIO testified that at this point the narrative of past evenis
he was ricording ended and that page 27 of the memorandum was
.2 contervoranious diary recording of two events made on the

dates they tnok place.

*¥RLO toétified Tnud tic'f’ve dashes were his indication for
the word "shoot" and that the 1n1tials N N’R were the inltlals

of Rlchard.m Nixon reversed

.
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EARL WARREN,

Chairman
RICHARD B. RUSSELL
JOHN SHERMAN COOPER
HALE BOGGS
GERALD R. FORD
JOHN J. McCLOY
ALLEN W.DULLES

Presipent’s CoMMissioN
ON THE

AssassiNATION OF PresipeNt KENNEDY

i

200 Marglind Ave, N.E.
Washington, D.C. 20002
Telephone 543-1400

J. LEE RANKIN,
Geneval Counsel

September 16, 1964

HW 12640

Mr. Richard M. Mosk
66 Cleary Court, Apt. TO8
San Francisco, California

Dear Mr. Mosk:.

I am very sorry that a problem has arisen about getting
you back on the payroll after your resignation. However, in
order to accomplish this and in compliance with rules set up
for reemployment, it is necessary that you sign the forms as
requested by the Personnel Officer of the General Services Ad-
ministration.

Mr. Powell, the personnel officer, informed us that
their office in San Francisco had offered to bring the papers to
your office for signature but that you refused to sign any papers.
If you still refuse to do so, there is no way that we can assure
you of payment for your services here in September. Even if you
were placed on a per diem basis as a consultant, this would still
be required.

I suggest that you sign the papers there and take the
required oath in order to avoid any further complications.

Best wishes. We did appreciate your returning asnd
certainly want to see that you receive remuneration, but we
must have your cooperation.

Sincerely,

P e
WES SN/ S S
J. Lee Rankin
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PRESIDENT’S Commission

ON THE
ASS_ASSINATION OF PRESIDENT KENNEDY

200 Maryland Ave, N. E.

EARL WARREN, - Chairman WASHINGTON, D. C. 20002
Ricuaro B. RusseL.

JOHN SHERMAN Coorer
HaLE Boeces

GeraLp R. Foprp
Joun J. MccCroy
ALLEN W. DuLLes

J. Lee Ranxin,
General Counsel

JAN 16 1964

Mr, Richard Mitchell Mosk
AP 28249439

3377 Schoel Squadron, Box 79
Amarillo AFB, Texas 79111

Dear Mr, Mosk: .

Thank you for your letter of January 2, 1964,
regarding employment on the staff of the Presidential
Commission, '

4As you can understand, sinee the establishment
of the Commission many highly qualified lawyers
like yourself have written to express their desire
to be of service to the Commission. In view of the
Commission’s desire to hire only a small starf at
this time, I am Sorry that we are unable to take
advantage of your generous offer of assistance,
If the work of the Commission subsequently requires
additions to the staff, I can assure you that your
applieation will receive careful eonsideration,

Thank you for your interest in the work of the
Commission,

Sincerely,

v L7 L ey e e e e
e s

Jdo lee Rankin
General Counsel
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DRAFT  6/26/64

CHAPTER ONE:

SUMMARY AND CONCLUSIONS
\

The assassination of John Fitzge.reld Kennedy on November 22,
1963, was a grievous wrong against a person, & family, a nation, and
against people everywhere. A young and vigorous leader whose years
of public and private life stretched before him wés the victim of '
the fourth Presidential assassination in the history of a people
dedicated to peaceful political change. This Commission was created
on November 29, 1963, in recognition of the righﬁ of the people of
this country, and of all nations, to complete and truthful knowledge
concerning these events. This report has been prepared in the hope
that to these tragic events there may have been brought those qualities
of fairness and respect for the rule of law which form our vital

experience and cherished tradition as a free people.

Narrative of Events

At 11:40 a.m. (Central Standard Time) on Friday, November 22,
1963, President John F. Kemnedy, Mrs. Kennedy, and their accompanying
party arrived at Love Field, Dallas, Texas. Behind them was the
beginning of a Texas trip planned five months before by the President »
Vice President Johnson and John B. Connelly, Governor of Texas. After
a departure from the White House on Thursday morning, the itinerary had

taken the President and his party through a brief stop at San Antonio
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vhere Vice President Lyndon B. Johnson joined the party and where
the President dedicated the new Aero-Space Medical Health Center.
Following a festimonial dinner in Houston for an outstanding
Democratic Congressman, the President flew to Fort Worth where he
spent the night and spoke al a large breakfast gathering on Friday.

Ahead lay a motorcade through downtown Dallas, a speech at the
Trade Mart, and a flight to Austin vwhere the President would attend a
reception, speak at a Democratic fund-raising dinner, and then proceed
to the Texas ranch of the Vice President. Evident on this trip were
the varied roles which an Americen President may be called upon to
rerform - Head of State, Chief Executive, party leader, and, in this
case, candidate for re-election in a dembcratic country.

The Dallas motorcade, it was hoped, would give the President
the opportunity to demonstrate his person:l popularity in a ¢ity which
he had lost in the 1960 election. Once it had been decided that the trii)
to Texas could span two days, it was generally agreed by those responsible
for planning, primarily Governor Connally and Kenneth P. O'Donnell, a
Special Assistant to the President, that a: motorcade through Dallas would
be desirable. The route was selected initiall; by the agents of the United
States Secret Service who were responsible for the advance preparations for
the Dallas phase of the trip. Oriiinally notified ebout the trip on
November L, the agents were told that the motorcade should take epproximately
45 minutes and should give the greatest mumber of people in Dallas an
opportunity to see the President. Given these instructions and the selec-
tion by the Secret Service of the Trade Mart as the luncheon site, the moto:;'-

cade route selected was a natural onme. The route was approved by the local
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host comnittee and White House representatives on November 18

and publicized in the local papers on November 19. This advance
publicity made it clear that the motorcade would leave Main Street
and pass the intersection of Elm and Houston Streets on the way
to the Stemmons Freewey and the Trade Mart.

Clearing skies had dispelled an early threat of rain and
the President was able to greet the people of Dallas from his open
limousine without the plastic ''bubble top,” which was at the time
designed only as a protection sgainst. inclement weather. Seated
to the left of the President in the rear seat was Mrs. Kemnedy. In
the jump seats were Governor Connally, who was in front of the
President, and Mrs. Connally, who was seated to the Governor's
left. Special Agent William R. Greer of the Secret Service was
driving, and Special Agent Ro& He Kellermen was sitting to his
right. Directly behind the Presidential limousine was an open
"follow-up” car with eight Secrét:Service agents, two in the front
seat, two in the rear and two on each rumung board. These agents,
in accord with normal Secret Service procedures, were instructed to
scan the crowds, the roofs and windows of buildings, overpasses,
and crossings for signs of trouble during the course of the motorcade.
Behind the "follow-up" car in the motorcade.was the Vice Presidential
car, carrying the Vice President and Mrs. Johrscn, and Senator Ralph W.

Yarborough, a Vice Presidential "follow-un" csr, several cars for other
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dignitaries, representatives of the press and others.
The motorcade left Love Field at approximately 11:55 a.m.,

and proceeded through residential neighborhoods , stopping twice at

~the President's request to greet well-wishers smong the friendly

crowdse On each occasion when the President's car halted, Secret
Service egents from the "follow-up" caxr moved forward to assume a
protective stance near the President. As the motorcade reached

Main Street, a principal east-west artery in downtown Dallas, the welcome
beceme tumultuous. At the extreme west end of Main Street the motorcade
turned right on Houston Street and proceeded north for one block so as
to turn left on Elm Street, the most direct approach to the Stemmons
Freeway and the Trade Mart. As the President's car approached the
intersection of Houston and Elm Streets, there loomed directly ahead

on the intersection's northwest corner a seven-story red brick warchouse
and office building, the Texas School Book Depository. Riding in the
Y_ice President's car, Agent Rufus W. Youngblood of the Secret Service
;oticed that the clock atop the building indicated 12:30 pem., the
scheduled arrival time at the Trade Mert. The President's car made

a sharp left turn on to:Elm Street and, at a rate of sbout 11 miles

Per hour, started the gradual descent toward a railroad overpass

under which the motorcade would pass before reaching the Stemmons
Freeway. The front of the Texas School Book Depository was now on

his right, and the President waved to the crowd which had assembled
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there as hé passed the building. Dealey Plaza - a landscaped area
marking the western end of downtown Dalles - stretched out to the |
President's left. A Secret Service agent in the lead car radioed
the Trade Mart that the motorcade would arrive in fiwve minutes.

Seconds later shots were heard in rapid succession. The
President's hands moved to his neck and he stiffened in his seat.
A bullet had entered his back at a point slightly above the shoulder
to the right of the spine. It traveled a downward pafh, and exited from
the front of the neck, causing a nick in the left lower portion of the
knot in the President's necktie. . When the shooting started, Governor
Connally, who had been facing toward the crowd on the right, started

" to turn toward the left in order to see the President. Near the start

of this turn the Governor suddeniy felt a blow on his back. He had been
hit by a bullet which entered at the extreme right side of his back at a
poi_nt below his right armpit. The bullet traveled through his chest in
a dowvnward and forward direction, exited below his right nipple, passed
through his right wrist which haﬁ been in his lap, .and then caused a
wound to his left thigh. The force of the bullet appeared to spin the
Governor to his right and he then fell back into his wife's lap.
President Kennedy was then hit by a second bullet which struck the
right rear portion Aof his head and caused a massive and fatal wound.
The President fell to the left into Mrs. Kennedy's lap.

On the lefthand side of the President's “follow-up” car,
Special Agent Clinton J. Hill jumped off and raced for the President's

car when he heard a noise like a firecracker and saw the President
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lurch forward and to the left. Back in the front seat of the Vice
Presidential car, Special Agent Rufus W. foungblood heard an explosion
and noticed unhatural movements in the crowd. He leaped into the

rear seat' to protect the Vice President as otker shots were fired.

At the same time Special Agent Roy He. Kellermen in the front seat of
the Presidential limousine turned to observ; the President. Seeing
that the President was hit, i{ellerman insuructed the driver “1et's.
get out of here. We are hit." aund radioed ekead to the lead car to
"Get us to a hospital immediately." Simultaneously with Kellerman's
instructions, Special Agent William R. Greer accesl.erated the Presiq.errbial
car. As the car lurched forward, Special Agent Hill managed to climb
on the back of the car, push Mrs. Kennedy back into the rear seat, and
shield the stricken President and Mrs. Kennedy as the car sped to a
hospital.

The President's car proceeded at high speed to Parkland
Memorial Hospital, four miles away. The President was immediately
treated by a team of physicians who noted irregular breathing move=-
ments and a possible heart beat, although they could not detect a
pulse beat. The doctors cbserved the extensive wound in the

- President's heed and a small wound approximstely 1/4 inch in diemeter
in the lower third of his front neck. In an effort to facilitate
breathing, the physicians enlarged the throat wound and inserted a
tube, performing what is known as .a tracheotomy. ~ Totally ebsorbed in the

immediate task of trying to preserve the President's life, the attending
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doctors never turned the President over for a visuel examination of
his backe At 1:00 pom. after all cardiac activity ceased end last
rites were performed, President Kennedy was pronounced dead. Governor
Connally underwent surgery and ultimately recovered from his serious
wounds.

Upon ennguncement of the President's death,‘ Vice President '
Johnson left Parkland Hospital under close security and proceeded to
the Presidential plane at Love Field. Mrs. Kennedy, accompanying her
husband's body, boarded the plane shortly thereafter. At 2:38 p.m.
Lyndon B. Johnson was sworn in as the thirty-sixth President of the
United States in the plane by Federal Judge Sarah. T. Hughes. The
Plane left immediately for Washington, D. C., arriving at Andrews
Air Force Base at 5:58 p.m. E.S.T. The President's body was taken
to the Bethesda Naval Hospital, where it was given a complete
pathological exemination. The autopsy doctors discovered two
head wounds, one the large wound previously observed and the other
e small wound in the rear of the President's skull. The autopsy
also disclosed a wound near the base of the back of the neck. In
the Autopsy Report the cause of death was set :Porth as "Gunshot
wound, head."” )

At the scene of the shooting itself, there was confusion at
the outset concerning the origin of the shots, as witnesses reported

' that they heard the sounds come from seversl different points. Within

\
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a few minutes, however, attention centered on the Texas School
Book Depository building. The building was occupied by a private
corporation, the Texas School Book Depository Co., which distributed
school textbooks of several publishers in the southwestern states,
and leased space to representatives of the publishers. Most of the
employees in the Texas School Book Depository were employees of
these publishers. The balance, including a fifteen-man warehousing .
crew, were employees of the Texas School Book Depository Company
itself,

Several eyewitnesses reported that they saw a rifle being
fired from the southeast corner window on the sixth floor of the
Texas School Book Depository. One eyewitness, Howard L. Brennan,
had been watching the parade from a point on Zlm Street directly
opposite the building. He immediately tcld the police that he had
seen a slender man, about 5'10", in his early 30's, take deliberate
aim from the sixth floor corner window and fire a rifle in the
direction of the President's car. Brennan thought he might be. able
to identify the man since he had noticed him in the window a few
minutes before the motorcade made the twrn on to Elm Street.

When the shots were fired, a Dellas motorcycle patrolman,
Marrion L. Baker, was riding in tie motorcade at a point several
cars behind the President. He had turned right from Main Street
on Yo Houston Street and had proceeded about 70 feet north toward

Elm Street when he heard a sound which he immediately knew to be a
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rifle shot. He looked ahead of him and saw pigeons scattering in
the air from their perches on the Texas School Book Depository
building. He drove his motorcycle rapidly to the building,
dismounted, scanned the area to the west and pushed his way
through the spectators toward the entrance. There he encountered
Roy Truly, the bullding superintendent, who offered to help. They
i;ntered the building, andnran toward the two elevators in the rear.
Finding that the elevators were not on the first floor but were both
on an upper floor, they started up the stairs. Only two or three
minutes had elapsed since the shooting.

When they reached the second floor, Patrolman Baker thought

he saw someone through the smell glass window in the door separating

 the hell area near the stairs from the small vestibule leading into

the lunch room. With his gun d;'avm, he rushed to the door and saw

a man about twenty feet away walking toward the "Coke" machine\ at the
other end of the lunchroom. He was empty-handed. In response to a
command by Baker, the man turned and walked toward him. At this
point, Truly, who started up the stairs ahead of Baker, returned to
see what hed delayed the patrolman. Baker asked Truly whether he
knew the men in the lunchroom. Truly replied that the man was an
employee, whereupon Truly and Besker proceeded up the stairs. The

man they encountered had started working in the Texas School Book
Depository building on October 15, 1963. His fellow workers described

him as very quiet~-a "loner." His name was Lee Harvey Oswald.
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Following his encounter with Beker, Oswald walked through
the second floor offices, heeding toward the front of the office »
where a passenger elevator and a short flight of stairs provided
access to the main entrance of the building on the first floor.
Approximately seven minutes later, at 12:40 p.m., Oswald boarded
a bus at‘ & point on Elm Street seven short blocks east of the Depository
Building. The bus was heading west in the direction of the building
from which Oswald had come. Its route was toward the Oak Cliff Section
in southwest Dallas where it would pass several blocks east of the
rooming house in which Oswald was living, at 1026 N. Beckley Street.
Oswald stayed on the bus approximately three or four minutes » during
which time the bus moved only two blocks due to the traffic jam caused
by the assassination. Oswald then left the bus, and was next seen four
blocks away, where he entered a vacant taxi and asked the driver to take
him to the "500 block" on North Beckley Street, that is, five blocks south
of his rooming house. The trip took five or six minutes. After leaving
the taxi, Oswaeld walked to his rooming house. The housekeeper,

Mrs. Earlene Roberts, was surprised to see Osweld in mid-day and remarked

. that he seemed to be in quite a hurry. After ebout three minutes Oswald

emerged from his room zipping up his Jjacket, and rushed out of the house.
This was shortly after 1:00 p.m.

Approximately 14 minutes later, and just 45 minutes after the
assassina.tioq, another violent shooting occurred in Dallas., The victim

was Officer J. D. Tippit of the Dallas police, a patrolman with a good
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record during his more than ten years with <he police force. He was
shot near the intersection of Tenth Street and Patton Avenue, approxi-
mately ten blocks from 1026 N. Beckiey. Tippit, who had been eating
his lunch at home at the time of the assassination, was driving his
patrol car alone, aé was routine practice for the majority of Police
Department cars at this time of day. He had been ordered to go to

the Oak Cliff Section at 12:45, as part of a general effort following
the assassination to concentrate patrol-cer activity around the center
of the city. At 12:54 Tippit advised that he had moved as directed
and would be available for any emergency. By this time several messages
had been sent by police radio broadcasting a description of the suspect

based on Brennan's description--a slender white male, about thirty

years old, 5'10", and weighing ebout 165 pounds.

At approximately 1:14 p.m., Tippit was .driving on East
Tenth Street in Osk Cliff, proceeding slowly in an éasterly direction.
About one hundred feet past the intersection of Tenth Street and Patton
Avenue, Tippit p\ﬂ.le.d up alongside a man walking slowly in the same
direction, presumably because he met the suspect’s general description.
The man walked over to Tippit's car, rested his arms on the door on the
right hand side of the car, and apparently exchanged words with Tippit
through the window. Tippit opened the door and started to walk around
the front of his car. As he reached the front wheel on the driver's
side, the man on the sidewalk drew a revolver end fired five shots in

rapid succession, hitting Tippit four times and killing him instantly.
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An automobile repairman, Domingo Benavides, had stopped his pickup
truck about fifteen feet away on the opposite side of the street
when he heard the shots. He observed the gumman start back toward
Patton Avenue, removing the empty certridge cases from the gun.
Benavides rushed to Tippit's side end noticed that the patrolman,
though apparently dead, appeared to be holding his gun in his right
hand. Benavides lmmediately reported the shooting to police
headquarters over the radio in Tippit's car.

As the gumman left the scene, he walked back toward Patton
Avenue and turned left, heading south. Standing on the northwest
corner of Tenth Strget end Patton Avenue was Helen Markham, who had
been walking south on Patton Av'enue and had seen both the killer and
Tippit pass in front of her as she. waited oﬁ tke curb for traffic to
pass. She witnessed the shodoting and then saw the man with a gun in
his hand walk toward the corner and cut across the lawn of the corner
house as he started south on Patton Avenue.

In the cormer house itself, Mrs. Jeapette Davis heaid the
shots and rushed to the door in time to sec ‘he man walk across her
lawn shaking a gun as if he were emptying it of cartridge cases.

She and her sister-in~lew, who lived in th: sane house, later found
two cartridge cases near the house. As the gurmen turned the corner
‘he passed alongside a taxicab which was parked on Patton Avenue, a
few feet from Tenth Street. The driver, Williem W. Scoggins, hed

seen the shooting and was now crouched behind his cab on the street
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side. When Scoggins heard the gumman cut through the shrubbery on
the lawn, he looked up from behind his cab and saw the men approxi-
mately twelve feet away. In his hand was a pistol and he muttered
some words which sounded to Scoggins like “poor dumb cop."

After passing Scoggins, the gurman crossed to the west
side of Patton Avenue and ran south toward Jefferson Boulevard, a
.;_na.in Osk Cliff thoroughfare. A used cer salesman, Ted Callaway, had
heard the shots and was on the east side of Patton as the man with the
gun rushed past. Callaway shouted "What's going on?"™ but the man
shrugged, ran to Jefferson Boulevard and turned right. On the next
corner was & gas station with a parking lot in the rear. The assailant
ran into the lot, discarded his jacket, and then continued his flight
west on Jefferson.

A few blocks further west on Jefferson was a shoe store
managed by Johnny Caelvin Brewer, who had been listening to news
reports of the shooting of President Kennedy. Moments after he
heard about the shooting of the police officer in Oak Cliff he heard
the siren of a police car and then sew a man quickly step into the .
entrancevay and stand there with his back toward the street. When
the police car made a U=~turn and headed back iﬁ the direction of the
Tippit shooting, the man left and entered the Texas Theatre » @ motion
plcture house about sixty feet awsy, without buying a ticket from
Mrs. Julia Postal at the box office. Brewer, who had followed the
man to the theatre, pointed this out to Mrs. Postal, who called the
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police. The police radio at 1l:45 p.m. sounded the alarm: “Have
Information that suspect just went in the Texas Theater on West
Jefferson.” Within minutes the theatre was swrrounded. The lights
were then turned on. Officer M. N. McDonald and several other officers
approached the man, who was pointed out to them by Brewer.

McDoneld ordered the man to his feet, and he replied, "Well,

- it's all over now." He drew a gun from his walst with one hand and
struck the officer with the other. McDonald struck out with his right
hand and grabbed the gun with his left hand. After a brief struggle
McDonald and several other police officers disarmed and handcuffed |
the suspect and drove him to police headquarters, arriving at approximately
2:00 peme. .

In the interim since the assassination, other officers had
arrived at .the TSBD in response to police radio messages which, as
early as 12:34 pem., were identifying the building as a possible
source of tie shots. Inspector J. Herbert Sawyer of the Dallas Police
Department arrived at the scene shortly after hearing this first
message. He rode a passenger elevator to the fourth floor, conducted
a quick search, returned to the main floor and at about 12:40 p.m.
%rdered that no one be permitted to leave the building. Shortly
before 1:00 pem., Captain J. We Fritz of the Homicide and Robbery
Bureau of the Dallas Police Department arrived to take charge of the
investigation. Searching the sixth floor was Deputy Sheriff Luke

Mooney who noticed a pile of cartons in the southeast corner. He
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o squeezed through the boxes and realized immediately that he had
come upon the scene of the shootinge. On the floor were three
empty cartridge cases. A carton had been placed on the floor
Yo the side of the window so that a person sitting on the carton
could look down Elm Street toward the overpass and scarcely be
noticed from the outside. Between this carton and the half-open
window were three additional cartons axranged at an angle so that
a rifle resting on the top carton would be aimed directly at the
motorcade as it moved away from the bullding. The high stack of
boxes which first attracted Mooney's attention provided an effective
screen to shield a person at the window from the view of anyone
else on .the floor.

This discovery intensified the search for additional
evidence on the sixth floor and at 1:22 p.m. ’ approximately ten
minutes after the cartridge cases were found, Deputy Sheriff Eugene
Boone turned his flashlight in the direction of two rows of boxes
in the northwest cormer near the stalrcase., Stuffed between the
two rows was a bolt-action rifle with a telescopic sight. The rifle
was not touched until it could be photographed and examined for
fingerprints. When it was decided that the wooden stock and the
metal knob at the end of the bolt contained no prints, Lieutenant
Je Ce Day of the Police Identification Bureau held the rifle by
the stock while Captain Fritz ejected a live round by operating

the bolt. ILieutenant Day promptly noted that stamped on the rifle
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itself was the serial mumber "C2766" as well as the markings
"1940 Made Italy" and "Cal. 6.5." When disassembled, the rifle
was able to fit into a home-made paper sack which was found in
the corner of the bullding within a few feet of the cartridge
cases.

As Fritz and Day were completing their examination of
the rifle on the sixth floor, Roy Truly spprosched with information
vhich he felt should be passed along to tie pclice. While observing
the police take the names of employees, Truly had noticed that one
of the fifteen men who worked in the warehouse was missing. The
employee ‘was ILee Harvey Oswald. When My provided Oswald's name,
address and general description, Fritz 1e1“t‘t‘for police headquarters.
The time was approximately 2:00 pe.m. When he arrived at headquarters,
Fritz asked two detectives to pick up the employee who was missing
from the Texas School Book‘ Depository. Standing nearby was
Detective Gerald Hill who had just arrived with the man arrested
at the Texas Theatre in connection with the shooting of Officer
Tippit. When Fritz mentioned the name of the missing employee,
Hill told him that the man was already in the interrogation room.
The missing School Book Depository employee and the suspect who
hed been apprehended in the Texas Theatre were the same man -

Iee Harvey Oswald.

DocId: 59167871 Page 117



HW 12640

7

The man who was now being questioned in connection with
the .assassination of the President and the murder of a police
officer was a slender young man who by the age of 24 had acquired
a personality and a set of beliefs which seemed to be largely alien
to the society around him.

Lee Harvey Oswald was born in New Orleans on October 18,
1939, two months after the death of his father. His mother,
Marguerite Claverie_0swa1d, had two older children. One was a
half-brother to Lee from an earlier marriage which had ended in
divorce. The other was Robert Oswald, a full brother to Lee and
five years older. At the age of three, Lee was placed in an orphanage
wi:ere his brother and half-brother had already been living, primarily
because of the family's poor financiasl condition and the fact that
his mother was working. In January 194k, when lee was four, the
children were taeken out of the orphanage and shortly thereafter the
family moved to Dallas, Texas, where in 1945 Marguerite Oswald
married her third husband, Edward Ekdehl. While Lee's older brothers

vere in military school, lee and his mother and stepfather moved around -

the country a good deal. Iee started school in Covington, Louisiana,

but in January 1947, midway through his first year, they moved to
Fort Worth, Texas. Approximately one yeai' later, before Lee was nine,

his motixer was divorced from her third husbané. lee's school record
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during the next five and one-half years in Fort Worth was average,
and the comments of teachers and others who knew him at that time
do not reveal any unusual personality characteristics.

A few months after Lee completed sixth grade in May 1952,
Marguerite Oswald and her twelw;e-year-old. son moved to New York at
the invitation of Marguerite's oldest son, who was stationed there
with the Coast Guard. The ensuing year and one-half in New York
was marked by refusals to attend school and by psychiatric problems
of a se;-:mingly serious nature. As a resul'e of school truancy Lee
underwent psychiatric study at Youth Houte, ai institution in New York
for Juvén:l.les who have had difficulty with the law. and who appear to
require psychiatric of -other types of guidance. The social worker
assigned to his case described him as a "seriously detached, withdrawn
youngster." The probation officer characterized him as “pleasant and
friendly though withdrawn to himself.” lLee expressed the feeling to the
social worker that his mother did not care for him and regerded him as &a
burden. He experienced fantasies about hurting or killing people, but
during his stay at Youth House he was apparently not a behavior .-
problem. He was generally withdrswn and prefer-red to spend_his tinme
by himself reading and watching television, which he considered more
important than school. His tests indicated that he was above average
in intelligence for his age group. The Chief Psychiatrist of the

Youth House diagnosed lee's problem as a “personality pattern
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';"disturbance with schizoid features and passive-aggressive tend.enpies"
and concluded that the boy was “"an emotionally quite disturbed youngster.”
His recommendation was psychiatric treatment.

In May 1953, after having been at Youth House for three weeks,
Lee Harvey Oswald returned to school, and although there was some
immediate improvement in grades and attendance, by the following fall
the probation officer reported that virtually every teacher complained
about Lee's behavior. His mother insisted that he did not need psychiatric
assistance and during the last few months of their stay in New York, there
vas apparently some improvement in Iee's behavior, but the Children's
Court recommended further treatment. In January 195k, Marguerite and
Lee returned to New Orleans, the city of Lee's birth.

In New Orleans he seemed to return to his pattern of average
grades and no obvious behavior problems. Neighbors and others who knew
him outside of school remember him as a lonely and introverted boy who
read a great deal and whose vocsbulary made him very articulate. At the
start of tenth grade, a few days before his sixteenth birthdey, Lee
Oswald brought to school a note allegéd to have been written by his
mother claiming that the family was moving to California. The note
was appa.ren'l;«ly written by Iee. A week later he dropped out of school.

For the next ten months lee worked at several jobs in New
Orleans, usually as an office messenger or clerk. It was during this

period that he started to evidence an intense interest in Marxism.
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He became an avid reader and in conversations with other he praised
communism. One fellow employee recells that Oswald once expressed a
desire to kill President Eisenhower, whom he regarded as an exploiter
of the working class.

In August 1956, Lee and his mother returned to Fort Worth
where he entered high school. On October 24, 1956, five days after
his seventeenth birthday, he dropped out of school and enlisted in .
the Marines, which he had unsuccessfully attenipted & year before.

On December 21, 1956, during boot camp in San Diego, Oswald fired

a score of 212 for record with the M=l rifle-~-two points over the

minimm for a rating of “"sharpshooter" on a marksman/sharpshooter/
expert scale. After his basic training, Oswald received traiming

in aviation fundamentals and then in aircraft control.

The almost universal description given to Oswald by those
who knew him in the Marines is that he was a "loner™ who resented
authority. He spent a good amount of time reeding, and was frequently
critical of officers whom he believed less quelified than he was to
serve in positions of command. Although he wes court-martialed for
Possessing an unregistered privately-ocwned weepon and, on another
occasion, for the use of provocative langusge to a non-commissioned

officer, he generally was able to comply with Marine discipline.
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Oswald served fifteen months overseas until November 1958,
most of it in Japan where he studied Russian intensively and developed

the reputation of being a politicel radical who expressed his views

~ with dognatic conviction. During his final year in the Marine Corps

he was stationed for the most part in Santa Ana, California. Oswald
again fired the M-l rifle for record on May 6, 1959, and this time

shot a score of 191 on a shorter course than before , only one point

over the minimum required to be a "marksman.”" According to one of his
fellow Marines, Oswald was not very interested in his riflc;. performance.,
During this period, he was apparently less pugnacious in his attitudes
but he continued to express a strong belief in Marxism and an admiration
for Castrb and the Cuban Revolution. He expressed an interest in going
to Cuba to train troops. He tried to impress people as an intellectual,
but his thinking appeared to some as shallow and rigid.

On September 11, 1959, Oswald received a hardship discharge
because of the economic plight of his mother. He returned to Fort Worth,
remained with his mother only a few deys and left for New Orleans,
telling his mother he planned to get work there in connection with
importing end exporting. In New Orleans he booked passage on the
freighter S5 Marion Lykes from New Orleans to Le Havre, France. The |

ship left at 6:35 a.m. on September 20.
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> Lee Oswald had apparently planned this step in his life

for quite some time. In March of 1959 Oswald applied to the Albert Schweltzer
College in Switzerland for admission in the spring 1960 term. His letter

of application contain_ed many blatant falsehoods concerning his qualifica=-
tions and background. A few weeks before his discharge he had applied

for a passport, listing the Soviet Union as a possible country which he
mma to visite During his stey in the Marines he had saved $1600,

which would appear to have been accomplished with considerasble effort

and for a specific purpose.

The purpose soon was apparent. On October 16, 1959, Oswald
arrived in Moscow by train after crossing the border with Finland, where
he had secured a visa for a 6-day stay in the Soviet Union. On October 21,
1959, Oswald learned that the Soviet Union would not permit him to remain
in the country. That afterncon ‘Oswald attempted suicide by slashing his
wrist in his hotel room. On October 31, three days after his release
from the hospital, Oswald appeared at the American Embassy and announced
that he wished to renounce his United States citizenship and become a
Russian citizen. When asked his reasons, Oswald stated only that "I am
a Marxist." Although he had prepared a written statement for this
occasion, Oswald never formally complied with the legal steps necessary
to renounce his American citizenship. The Russian govermment never
permitted him to acquire Soviet citizenship, and in Jenuary 1960, Oswald
was sent to Minsk where he ﬁorked in a redio Jactory as an unskilled
laborer. One year later, in February 1961, he wrote to the American

Embassy 1n Moscow expressing a desire to return to the United States.
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The following month Oswald met a nineteen-year-old
Russian girl, Marina Nikoleevna Prusakova, a pharmicist who had been

brought up in leningrad but was now living with an aunt and uncle in

" Minsk. They were married on April 30;, 1961, and throughout the

following year he was in frequent correspondence with American and
Soviet authorities seeking approval for the departure of his femily
to the United States. In July of 1961, Oswald and his wife visited
the Embassy in Moscow to pursue their efforts to go to the United
Statese On the basis of an interview and questionnaire completed
by Oswald, the Embassy concluded that Oswald had not lost his
citizenship, a decision subsequently ratified by the Department of
State in Washington, D. Cs Upon their return to Minsk Oswald and
his wife applied for permission of the Soviet Union to leave Russia
together. The application was made in July 1961, and was granted on
September 25, 1961.

A child was born to the Oswalds in February 1962. One of

Aft:he last barriers to their travel to the United States was removed on

May 9, 1962, when the Imnigration and Naturalization Service, at the
request of the Department of State, agreed that certain sanctions
under the law would be waived so as to permit issuance of a visa to
Oswald's wife in the Soviet Union. They finally left Moscow on

June 1, 1962, assisted in meeting their travel expenses by a loan

of $435.T1 from the Department of State. Two weeks later they arrived

in Fort Worth, Texas, where Oswald's brother and mother were living.
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‘Lee worked for a while in Fort Worth and then moved to Dallas in
October 1962, whexre he was employed as a trainee in a commercial
photography shop.

During this period the Oswalds had been introduced to a
group of Russian-speaking people in the Dailas-Fort Worth area.
Many of them assisted the Oswalds financially because of sympath&
for Marina and the child. Iee Oswald was disliked by almost all
this group. Despite the fact that he had left the Soviet Union,
he adhered to a dogmatic belief in what he called Marxist-ILeninism.
He was disillusioned with the government of the Soviet Union but
seemed more firmly committed than ever to his concepts of Marxism.
He expressed disdain for American democracy, capitalism, and its
society in general. He was highly critical of the Russian-spesking
group because they seemed to hav_e become imbued with the aim of

W / improving themselves economically, a coxicept which Oswald regarded
W’j 7 with contempt. .
In February 1963, the Oswalds met Ruth Paine. Because of
an interest in the Russian language and sympathy for Marina, who spoke
no English and had little funds, Ruth Paine had assisted the Oswalds
"in many ways. When Lee Oswald lost his J.ob ip. April, 1963, and decided
to move the family to New Orleans, Ruth Paine offered to let Marina and
the baby stay with her while Oswald looked for work. Early in May, Ruth
Paine drove Marina and the baby to New Orleans to rejoin Oswald. In

July Oswald was fired from his job and Ruth Paine offered to bring the
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family back to Dallas. Marina Oswald was expecting her second child
in Octobez; and Ruth Paine suggeeted that during the period of
expectanc& Marina could live with her in the\ Puines' modest home
in Irving, Texas, a suburb of Dallas. )

During the stay in New Orleans, Jswa.d ostensibly formed
& New Orleans chapter of the Fair Play for Cube. Committee. He posed
as Treasurer of this organization and claimed that the President
was A. J. Hidell. In reality, Hidell was a completely fictitious_
person created by Oswald, who was the organization's only member.,
Oswald was arrested for disturbing the peace in connection with
Prassing out pro-Castro leaflets, and he appeared on radio and
television as a self-proclaimed spokesman for the Fair Play for
Cuba Committee in New Orleans.

In September 1963, Ruth Paine drove to New Orleans and
transported Marina, the child and the family belongings to Irving.
lee remained in New Orleans, ostensibly to look for work. Instead

he left two days later by bus for Mexico City where he contacted the

‘Cuban and Russian Embassies. His apparent objective was to obtain

official permission to go to Cuba, which the Cuban Government would
not grant unless the Soviet Government would issue a visa authorizing
his return to Russia. Oswald's efforts in Mexico City failed and on
October 3, 1963, he arrived in Dallas.

When he saw his wife the next day, it was decided that Oswald
would rent 4 room in Dallas and viéit his family on weekends. For one

week he lived at the home owned by Mrs. Bledsoe, the woman who saw him
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on the bus shortly after the assassination. On October 14, he
rented the Beckley Street room and listed his name as 0. He Lee.
One day later, at the suggestion of a neighbor, Mrs. Paine phoned
the Texas School Book Depositoxry and was told that there was a
Job opening. ILee contacted the firm on the next day and started
work on October 16.

The general pattern of weekend visits to Irving was
maintained during October and November. Iece would drive between
Irving and Dallas on Friday afternoon and Monday morning with a
fe_l.‘l.ov employee who lived near the Paines'. On Thursday, November 21,
Oswald told his friend that he would like to drive to Irving to pick up
some curtain rods for his room in Da.]ias. His wife and Mrs. Paine were
quite surprised 'bo see him since it was a Thursday night.

Later that evening when Mrs. Paine had finished cleaning
the kitchen, she went to the garage and noticed that the light was
on. She was certain that she had not left it on, although it appeared
unimportant at the time. In the garage were most of the Oswalds’
personal possessions. The following morning Oswald left while his
wife was still in bed feeding the baby. On the dresser in their
room he left his wedding ring, the first such incident that Marina
could recall. The man who drove him to wolrk- recalled that he carried

& long package which he sald contained curtain rods.
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When Marina heard on television that the shots that killed
President Keﬁmdy were probebly fired from the building where her
husband worked, she was frightened because she knew that her husband
owned & rifle. She also knew that in April 1963 he had attempted to
kill General Edwin Walker, a man whom Oswald considered a Fascist.
Marina quietly went to the Paines' garage where the rifle had been
concealed in a blanket and it appeared to Marina that the rifle was
still there, althou@ she did not actually open the blanket.

At about 3:00 p.m. the police arrived at the Paines and
a.§ked. Marina whether Lee owned a rifle. She said that he did, a.nd.‘then
144 them to the garage and pointed to the rolled-up blanket. Ruth
Paine was standing near the blanket as a police officer lifted it up.
The blanket folded on either side of his arm as he lifted it. The
rifle was not there.

Meanwhile, at police headquarters, Captain Fritz began
questioning Oswald almost immediately. Soon after the start of the
first interrogation, agents of the Federal Bureau of Investigation and
the Uﬁted States Secret Service were present and participated in the
questioning. Oswald denied having enything to do with the assassination
of President Kennedy or the murder -of Officer Tippit. He claimed that he
was in the lunchroom of the Depository Building at the time of the

assassination, and that he then spoke with his foreman for
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five or ten minutes befor going home. He denied that he owned a rifle
and when confronted, in a subsequent interview, with a picture showing
hﬁn holding a rifle and pistol, he claimed that his face had been
superimposed on someone else's body. He refused to answer any
questions concerning a Selective Service card found in his wallet
with a picture of Oswald and the namel "Alek J. Hidell."

During the questioning of Oswald on the third floor of the
Police Department, representatives of the press » radio and television
were crowded in a nearby hall through which Oswald had to pass when
being taken from his cell to Captain Fritz's office. Some of the
more than 100 reporters actually tried to interview‘Oswald as he
made approximately fifteen trips from the office to his cell during
the next two days. The generally chaotic conditions outside and
inside Captain Fritz's office increased the difficulty of orderly
_police questioning. Oswald was .a.d.vised by the police that he
could contact‘ an attorney. He made several phone calls in an
effort to secure representation of his own choice » and discussed
the matter with a representative of the local bar assocation.

At T:10 p.m. on November 22, 1963, Lee Harvey Oswald was
fozhally charged with the murder of Police Officer J. D. Tippit.

Several witnesses to the Tippit slaying and the subsequent flight of
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the gumnman had positively identified Oswald in police lineups.
While positive ballistics evidence was not available at the time,
the gun in Oswald's possession at the time of his arrest was of the
type which could have fired the shots that killed Tippit.
The formal charge against Oswald for the assassination
of President Kennedy ceme at 1:35 a.m., on Saturday, November 23.
By 10:00 p.m. of the day of the assassination, the Federal Bureau
of Investigation had traced the rifle found on the sixth floor of
the Texas School Book Depository to a mail order house in Chicago
vhich haA purchased it from an importer in New York. Approximately
| six hours latexr the Chicago firm advised that this r:l.fle- had been
ordered iﬁ March 1963 by an A. Hidell for shipment to a post office
box in Dallas, Texas. Peyment was by money order signed by A. Hidell.
By 6:45 p.m. on November 23, the Federal Bureau of Investigation
was able to advise the Dallas Police that, as a result of handwriting
analysis of the documents used to purchase the rifle, it had concluded
that the rifle had been ordered by Lee Harvey Oswald. Similar analysis
had also led to the conclusion that Oswald had also purchased by mail
the gun which had probebly been used to kill Officer Tippit.
Throughout Friday and Saturday many of the details concerning
the alleged evidence against Osweld had been released to the public-.
Representatives of the Dallas Police discussed many aspects of the
case, usually in the course of impromptu and confused press confereﬁces
in the third floor corridor. Some of the information divulged was

erroneous, based only on unverified statements. Efforts by press
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representatives to reconstruct the crime and promptly report details
frequently led to conflicting and often erroneous repozfts. At the
urgings of the press, Chief of Police Curxy and District Attorney
Wade brought Oswald to a press conference st 11:50 p.m. Friday
night. An estimated TO to 100 people crowded into the assembly

room to see the suspect, shout questions at him and take his picture.
Among this 'group was a Dallas nightclub owner--Jack L. Ruby.

On Sunday morning, November 24, errangements were hastily
completed for the transfer of Lee Oswald fron\i' the city Jail to the
Dallas County Jail, about one mile away. Iarlier that day, between
2:00 a.m. and 3:00 a.m. anonymous telephone calls threatening Oswald's
life were received by the Dallas oftices of the Federal Bureau of
Investigation and the County Shexriff. The news media had been
informed on Saturday night that the transfer of Oswald would not
take place until after 10:00 a.m. on Sunday. By that time television,A
radio and newspaper fepresenta.tives were in the ramp and parking ares
of the City Hall basement. Viewed from the position of the television
cameras, Oswald would emerge from a door to the side, having been taken
down an elevator from the jail. To the right was a "down" ramp from
Main Street on the north. To the left was an "up" ramp leading to
Commerce Street on the south.

The armored car in which Oswald was to be transferred arrived
at 11:00 a.m. It was then decided, however, that an unmarked
police car would be bet*bér from the standpoint of speed and

deception with the armored car being used as a d.ecoy‘. Oswald's

DocId: 59167871 Page 131



31

departure was delayed as & result of further questioning by
Captain Fritz, but at approximately 11:20 a.m., Oswald emerged
from the door with a detective on either side. He took a few
steps toward the car and was in the glaring light of the television
cameras when a man suddenly derted out from the right of the cameras
vhere over fifty newsmen had been assembled. He was carrying a
Colt .38 revolver in his right hand and, while millions watched
on television, he moved quickly to within a few feet of Oswald and
fired one shot into Oswald's abdomen. Oswald groaned with pain as
he fell to the ground and quickly lost comsciousness. Within
seven minutes Oswald was at Parkland Hospital where he was
pronounced dead at 1:07 p.m. He never regained consciousness after
the shooting.

The man who killed Oswald was Jack L. Ruby, who was
instantly subdued. Ten minutes later, Ruby was lodged on the
£ifth floor of the Jail. Under interrogation by Dallas police
officials and federal agents, he denied that the killing of Oswald
vas in any way comnected with a conspiracy involving the assassina=-
tion of President Kennedy. He maintained that he had killed Oswald
in a temporary fit of insanity. Ruby was transferred the following day
to the County Jail without notice to the press or to police officers
not involved in the transfer. Ruby was indicted for the murder of
Oswald by the State of Texas on November 26, 1963, found guilty on

March 1k, 196k, and sentenced to death. ' .
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Mey 11, 1964

MEMORANDUM

TO: MEMBERS OF THE PRESIDENT'S COMMISSION

FROM: J. Lee Rankin, General Counsel

RE: Depositions taken by Members of the Staff

Avtached for your information is a list of the
288 witnesses deposed by the staff through May T, 1964, with a
brief statement as to the nature of their testimony.

The full

testimony of any perticular witness can be found in the transcript

carrying the indicated volume number.

An alphabetical listing of

witnesses with the appropriste volume number is found at the end
of this memorandum.

Neme of Witness

1l

2
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Dr. Charles J. Carrico

Dr. Malcolm O. Perry
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Comments

Dr., Carrico was the first physician
to treat President Kennedy upon his
arrival at Parkland Hospital in
Dallas. He started the processes

to produce an airway and stimulate

the flow of liquids in the President's

circulatory system. Dr. Carrico
testified before the Commission on
March 30, 196k.

Dr. Perry was the attending surgeon
who performed the tracheotomy on
President Kennedy et Parkland
Hospital., He was the central
figure in the initial reports that
there was a wound of entry in the
President's throat. Based on the
known facts of the case, Dr. Perry
testified that the throat wound was
consistent with being a wound of
exit. He testified before the
Commission on March 30, 196k,

Staff Member

Specter

Specter



Vol. Name of Witness

3 Jane Carolyn'Westér
, Doris Mae Nelson
Darrell C. Tomlinson

L Dr. Robert N. MeClelland:

Dro., William K, Clark
Ruth Jeanette Standridge
Margaret M. Henchliffe
Re Jeo Jimison

5 Barnard S. Clardy
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Witnesses Wester, Nelson and ~ .~ - Specter
Tomlinson traced the locations of

the stretchers which carried

President Kennédy and Governor

- Connelly in order to determine

the source of the whole bullet,
which was found on one of those
stretchers. Miss Wester helped
trace the Connally stretcher.
Mr. Tomlinson testified that the

"bullet came from a stretcher which

was, most probably, traced to
Connally. Mrs. Nelson testified
about the Kennedy stretcher, which

_helped to eliminate it as the

source of the bullet.

'Dr.'McClelland, en attending . Specter

surgeon at Parkland Hospital,

assisted Dr. Perry in performing :
the tracheotomy on President Kennedy.
Dr. Clark, Chief Neurologist at
Parkland, was called to treat the
President's head wounds and made

the formal pronouncement of death.
Miss Standridge and R. J. Jimison-
helped trace the movements of the
Connally stretcher. Miss Henchliffe's:
testimony eliminated the Kennedy

" stretcher as being the source of
»the whole bullet. :

Police officer Clardy was also - Hubert
present when Sgte Po T Dean and

Secret Service Agent Sorrels spoke

to Jack Ruby in his 5th floor jail

cell a few minutes after the shooting.

In his first report to the police

department written on November 2k,

1963, but signed November,27, 1963,

Clardy made no niention of any state-
ments Ruby made as to how he got
into the building or why he shot

-_ Oswalde On November 25th, he was

Cr



Vol. Name of Witness
5 Barnard S. Clardy
(Continued)
6 William J. Newman
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Comments ' Staff Member

interviewed by the FBI and Hubert
remembered hearing Ruby state,
"Somebody had to do it, you all
couldn't do it." He told the

FBI he had no further information
to give. He specifically failed
to mention any statement by Ruby
as to how he got into the basement
or any further statement as to why
he shot Oswald. On December 1,
1963, he told two investigators
from the police department that
Ruby said his shooting Oswald was
"a spur of the moment thing"
(quotations are from police report
and not direct words of Clardy or
Ruby) and said Ruby explained that
he walked down the Main Street
ramp, when the officer guarding it

. turned to talk to Lt. Pierce. On

December 3, 1963, Clardy was inter-
viewed by the FBI and recalled Ruby
saying in the presence of Dean, “If
I had planned to kill Oswald, my
tinming could not have been more
perfect.” (quotes are from FBI
report and purporit to be exact
quotes of Ruby). Clardy also told
the FBI on December 3rd that Ruby
mentioned that he had intended to
get off three shots.

Reserve police officer who testified  Griffin
to seeing a man walk down Main Street
remp shortly after Lt. Plerce's car
left basement, less than one minute’
before Ruby shot Oswald. Did not
report this until December 1, 1963,
when questioned by investigating
officers of Police Department.

Newman was identified by Officer
Holly as having made a statement

at Parklend Hospital to the effect
that he had let Ruby into the base=-
ment or had seen him come in (Holly
is uncertain), but denies ever
talking to Holly or anyone else

about the man entering by the Main
Street ramp while at Parkland
Hospitalo.



Vol Name of Witness

T Jimmy Turner
Roy lee Lowery
Don Ray Archer

8 Touis D. Miller

9 Kenneth Hudson Croy
Wilbur Jay Cutchshaw
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Comments

Witness Turner is a TV employee Hubert
and was in the basement at the

time of Oswald shootinge. He
described security measures and

his observations as to Ruby's
presence and his own activities.
Police officer lLowery corroborates
suspicion of officer Cutchshaw (see
Vol. 9) that Ruby may have helped
push a TV camera into the basement,
Police officer Archer testified at
Ruby's trial to statements of
premeditation allegedly made by
Ruby in presence of officers Clardy,
Dean and McMillon. Axrcher had not
previously reported such statements
either to his own superiors or the
FBI.

Officer Miller is an associate of Griffin
officers Harrison, Lowery, and
Cutchshaw. He declined to be
sworn to testify when he first
appeared for deposition. He
testified the folbwing day after
receiving explanation from staff
counsel and opportunity to read
authorizing material. He was .
evasive and had little specific
recollection of anything which
occurred on November 24.

Reserve officer Croy claims to Griffin
have directed a man who might have

been Ruby back against the Main

Street ramp railing shortly before

Oswald entered the basement area.

He saw Ruby run past him through a

line of news reporters and shoot

Oswald. He also claims to have

been first officer at the scene

of the Tippit killing. In the

opinion of the examining attorney,

this witness is not reliable.

Officer Cutchshaw claims to have

seen three men push a TV camera

into the Jjail basement. He believed

that the third men on the camera

might have been Ruby. Further

investigation has tended to dis-

credit this belief.

Staff Member



Vol. Neme of Witness

10 Dr. Charles F. Gregory
Dre. George T. Shires
Dr. Robert Shaw

11 Charles Oliver Arnett

12 Patrick T. Dean

13 Capto 0. Ao. Jones
Dets L. Co Graves
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Comments

Dr. Gregory, Chairman of the
Division of Orthopedic Surgery,
Southwestern Medical School,
operated on and treated Governor
Connally's wriste. Dr. Shires,
Chairman of the Department of
Surgery, Southwestern Medical
School, operated on Governor
Connally's thigh. Dr. Shaw,
Chairman of the Division of
Thoracic Surgery, Southwestern
Medical School, performed the
major operation on Governor
Connally's chest., Dr. Gregory
and Dr. Shaw testified before
the Commission on April 21, 196k,

Reserve officer Arnett was in the
basement of the Dallas Police
Department at the time Ruby shot
Osweld. He had nothing particular
to offer.

Similer to officers Clardy,
Archer and McMillon, this witness
testified at trial that Ruby said
that he thought of killing Oswald
when he observed Oswald at a press
conference on November 22. These
statements by Ruby had not been
reported by this witness either

- to his superiors or the FBI prior

to February 18, 196k, This witness
charged the examining staff attorney
with intimidation.

Jones had general supervision of
security in basement but delegated
some authority to Sgt. Po T. Dean.
Jones headed Police Department
investigation as to how Ruby got
into basement. Graves escorted
Oswald to the jail basement and
wrested gun from Ruby. He gives
testimony tending to discredit
Dean, Archer, Clardy and McMillon
on the issue of Ruby's entry into
the basement.

Staff Member

Specter

 Griffin

Griffin

Hubert



Vol Neme of Witness Comments Staff Member

14 George A. Bouhe Mr. Bouhe is the apparent leader Liebeler
M. W. Stevenson of the so-called "Russian Community”  Hubert
Deputy Chief of Police in Dallas-Ft. Worth area. He met Griffin

Charles Batchelor the Oswalds through Peter Gregory

and eventually became the chief
"benefactor" of Marina Oswald,
transmitting to her many of the
gifts given by the "Russian
Community” and inducing George
deMohrenschildt to arrange for
dental services for Marina. Lee
Oswald's resentment of the “help”
given to Marina by the "Russian
Community" was probably more
strongly felt against Mr. Bouhe
than any one else. Assistant

Chief of Police Stevenson provided
a chronological report compiled
from reports of various other
supervisors regarding efforts to
protect the President and ILee
Harvey Oswald after his arrest.
Witness Batchelor helped to
formulate plans for the movement

of Oswald. He heard Officer
Harrison say, "Jack, don't you so
and so," and talked to Officer
Dean on Sunday afternoon or evening
concerning Ruby's statement that he
came down the Main Street ramp.
There is no indication that Dean
also told him ebout any statements
by Ruby with respect to premeditation.
Chief Batchelor made some specific
suggestions for improving liaison
between the Secret Service and local
police departments with respect to.
Presidential protection.

15 Capt. Frank M. Martin Witness Martin is critical of the Hubert
Det. L. D. Montgomery planning for Osweald's security. Griffin
Witness Montgomery brought Ruby
down from his fifth floor Jjail
cell to the homicide office for
interrogation at about 2 p.m. Sunday,
November 24, He obtained custody of
Ruby from Archer, McMillon and Clardy,
L but none of them told Montgomery about
. the statements which Ruby allegedly
made about why he killed Osweald.
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Vol. Neme of Witness

16 Raymond F. Krystinik
Everett D. Glover
Samuel B. Ballen
John Raymond Hall
Elena Hall

17 Ilya A. Mamantov
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Comments Staff Member
- Mr. Krystinik, a co-worker of Liebeler

Michael Paine's was present at the Jenner

ACLU meeting at SMU in October of . Liebeler

1963 to which Iee Oswald went with Liebeler
Paine. Following the meeting Oswald Liebeler
and Krystinik had an extended and
somewhat acrimonious discussion con-
cerning economics. Krystinik was

elso with Paine when Paine learned

of the assassination and discussed
with Paine the possibility that
Oswald might have been involved.

Mr. Glover is a Dallas, Texas, oil~
s0il chemist and friend of the
deMorhenschildts who became acquainted
with Marina through them and who
organized a gathering at his home

in February 1963 at which he invited
Marina and Oswald. Mr. Ballen is a
Dallas businessman who, at the request
of George deMohrenschildt, conferred
with Lee Oswald in an attempt to
better Oswald's employment situation
after he moved to Dallas in October
of 1962. Ballen said he did not

teke any steps to help Oswald

because he concluded after his
conference that Oswald was too
hard-headed and too much of an
independent thinking person for

him. The Hells are also members

of the so-called "Russian Community™.’
Marina lived in Mrs. Hall's home in
Fort Worth from the time Oswald went
to Dallas in October 1962 until
Marina Jjoined him early in November

of that year. Mr. Hell had less
direct contact with the Oswalds bul
did have several conversations with
Lee Oswald concerning economics and
religion.

Member of Dellas Russian emigre Jenner
group that befriended Marina. Was

a conservative and knowledgeable

witness regarding the Russian emigre

colony in Dallas - Fort Worth.



Vol. Neme of Witness

18 Louis McKinzie
Be Wo Frazier
James Robert Leavelle
Billy Joe Maxey
Don Frances Steele

19 Ruth Hyde Paine

20 Curtis Laverne Crafaxrd
20a Curtis Laverne Crafard
2cu Curtis Laverne Crafard
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Comments

Witness McKinzie is an employee of
the Municipal Building adjacent to
the police building and testified
that he locked a dcor through

which Ruby might have entered the
jail basement. Officer Frazier
received an anonymous telephone

call about 3:50 a.me. Sunday morn-
ing, November 24, 1963, threatening
to kill Iee Harvey Oswald. Detective
Jemes Re. lLeavelle was handcuffed to
Oswald and welked from the third floor
to the basement area prior to Oswald
being shot by Ruby. He is extremely
eritical of Chief Curry's plans for
the transfer of Oswald. Sgt. Maxey
was a passenger in the car which
drove up the Main Street ramp shortly
before the shooting. He states un-
equovically that Ruby was not at the
base of the Main Street ramp before
the car went up. In addition, he

did not see Ruby at top of the Main
Street ramp when the car exited. Don
Frances Steele is another police
officer who was in the basement at
the time of the. shootinge.

Irving, Texas, housewife with vhon
Marina resided in the Spring of

1963 and during September, October,
and November 1963. ILee Harvey Oswald
visited in the Paine home on weekends
during the latter period.

Staff Member

Mrs. Paine's

Hubert

Jenner

acquaintance with both Oswalds probebly

more extensive than any other person

outside of the Oswald immediate feamily.

Crafard was employed by Ruby from
gbout October 15 to November 22,

fled Dallas on morning of November 23,
and gives an innocent explanation.

He testified generally to Ruby's
character, habits, friends, and
activities.

Hubert and
Griffin



Vol. Name of Witness
21 Diel Duwayne Ryder
22 Buford Lee Beaty
James Maurice Solomon
Harold B. Holly, Jr.
Gano E, Vorley
H¥ 12640
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Comments

Mres Ryder is the service manager

of the Irving Sports Shop which is
owned and operated by Mr. Charles W.
Greener (Vol. 33). Ryder made
avallable to the FBI a work ticket
which he said he found in the Sports
Shop on November 23, 1963. The
ticket indicated that a telescopic
sight had been mounted on a rifle
and bore-sighted for a man named
Oswald, apparently some time while
Mr. Greener was gbsent from the

shop during the first two weeks of
November 1963. Ryder did not
remember the type of gun to which
the ticket related or the man who
had the work done, although, he did
say that he was quite sure the rifle
was not similar to the alleged
assassinabtion wegpon. Mr. Ryder's
testimony and the whole subject of
the gun ticket have been made the
subject of extensive additional
investigation by the FBI.

Det. Beaby was in the basement at

the time Ruby shot Oswald. Capte.
Solomon is in charge of all Reserve
officers. He testified generally

to the role of the reserves in the
Dallas Police organization. Officer
Holly casts doubt on the credibility
of William Newman who claimed to
have seen a man walk down Main Street
ramp before shcoting. Police Officer
Worley was in the Jjail basement at
the time Oswald was shot.

Staff lMember

Liebeler

Griffin
Hubert
Hubert
Griffin



Vol. Name of Witness Comments Staff Member

23 B. He Combest Combest recognized Ruby as- he Hubert
James C. Watson moved forward to shoot Oswald
Harry Kriss and said, “Jack, you son-of-a-
Logan W. Mayo bitch, don't." Watson, Kriss,
Alvin R. Brock Mayo and Brock were members of

the Dallas Police Department
and were in the basement of the
police station at the time Ruby
shot Oswald.

/7

24 Cecil E. Talbert Capt. Talbert advised FBI at Hubexrt
James A. Putnam 7:28 a«m. that Chief Curry '
Woodrow Wiggins had been informed of a threat
Rio S. Pierce to kill Oswald. He was in

general charge on an opera-

- tional basis of all policemen
on Sunday, November 2i,
Capt. Talbert was head of radio
patrol and testified the routine
of Tippit being ordered in.
Since that testimony we have
the complete police logs of the
radio that showed Tippit being
called in. They were introduced
when Chief Curry testified.
Putnam was in right front seat
of Pierce car leaving via Main
Street ramp but did not see Ruby.
Wiggins is the police officer who
guarded Oswald during November 22
and 23. He was in the basement
at the time of the shooting and
called ambulance for Oswald.
Pierce was supervisor of Sgt. Dean and
driver of the car which left the
basement via Main Street ramp one
minute before shooting. He did
not notice Ruby at the top of the
ramp as the car left.
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26

o
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ves

_Thomas D. McMillon

 Igor Vledimir Voshinin
‘(Mrs. Voshinin - Vol. 63)

© Williem J. Harrison -
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Comments

This officer testifled at the Ruby

| .trial and gave testimony similar to

that of Sgt. Dean. In his originel

- report to the police department

written on November 24 ‘and signed
on November 27 McMillon reported.
hearing Ruby state as he shot at
Oswald “You rat son-of-a=bitch you -

. shot the President" and while in.
the basement in the Jjail office

I hope I killed the rat son-of-a= -

" bitch.” McMillon is the only
officer to report the first state-

ment from Ruby and mey be confusing
this with what was said by officer .
Combest to Ruby. On November 25,
MeMillon told FBI officers about:
Ruby's statement concerning entry. -
into the basement, but made no
mention of any statements. w1th
respect. to premeditation. On

" November 30, 1963 he told

investigators of the police
department that Ruby said on the
fifth floor "Y'all won't believe

this, but I didn't have this planned.

I couldn't have timed it so perfect."
McMillon has indicated that he has
filed an additionel report which
would clear up these discrepancies
and offered to give the report to
the Commission; however, the report
has not been forthcoming. '

Mr. and Mrs. Voshinin are Russian.
enigres residing in Dallas. They

 befriended Marine and had extensive
* knowledge of the nature and ‘

character of the Russian colony .in
Dallas. ‘

Witness Herrison is the police

officer who was standing next to -
Ruby when ‘Ruby noved out of the

- crowd to shoot Oswald. He is a
longtime friend of Ruby. He

disclaims any knowledge that Ruby
weas in the basement prior to the
shootlng.

Staff Member

Griffin -

Jenner

Griffin .



Vol. Name of Witness . Comments ' Staff Member

28  Anna N. Meller Anna Meller, a member of the Liebeler
Mrs. Thomas M. Ray "Russian Community", met the )
Mr. Thomas M. Ray Oswalds through Peter Gregory
Max E. Clark at the same time George Bouhe
Mrse. Frank H. Ray did. Marina Oswald stayed with

Mrs. Meller for a week early in
November 1962 when she left

Oswald because of his alleged
cruel treatment of her. Mrs. Ray
is a Russian emigre although not
closely associated. with the so-
called "Russian Community" in
Dallas. Mr. and Mrs. Ray were '
present at a party given by

Mr. and Mrs. Declan Ford an
December 28, 1962 and at several
social gatherings shortly after
that time. Mrs. Ray testified
that there was considerable con-
versation at some of the social
gatherings subsequent to the Ford
party about the possibility that
Iee Oswald might be a Russian .
agent. Mr. Clark, a Fort Worth
attorney, was one of the first
people contacted by Oswald after
his return to Fort Worth in June
of 1962. Clark said Oswald
obtained his name through the
Texas Employment Commission in
Fort Worth. There was no direct
contact between Clark and the
Oswalds until later in 1962, how-
ever, at which time Clark had
several extended conversations
with Oswald concerning his
experiences in the Soviet Union.
Mrs. Ray is a friend of Mrs. Declan P.
Ford. Marina was to have stayed with
Mrs. Ray following her two weeks'
residence with Anna Meller and
Mrs. Ford in November 1962. The
same day that Marina moved to

Mrs. Ray's home, however, Lee
Oswald came and induced Marina

to return to him,
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29

30

T
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Huey Reeves

Dr. Don Teel Curtis

Dr. Ronald Coy Jones

Dr. Charles Rufus Baxter
Dr. Jackie H. Hunt
Diana Hamilton Bowron
Jean Lollis Hill

Dr. Paul C. Peters
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Comments Staff Member

Witness Reeves is the attendant Hubert
at the parking lot where Jack

Ruby parked his asutomobile. He

saw Ruby on Fridasy and Saturday,

November 22 and 23. ‘

Doctors Curtis, Jones, Baxter, Hunt Specter
and Peters assisted in the treatment
of President Kennedy. Those doctors
performed various functions, such as
cutdowns, insertion of chest tubes,

and general assistance in the medical
treatment of the President. Dr. Hunt,
an anesthesiologist, attended Presi-
dent Kennedy briefly and then assisted
in Governor Connally's operations.
Miss Bowron helped bring in President
Kennedy on a stretcher. She testified
that he remained on the stretcher
while in the emergency room and that
that stretcher was then stripped of
its linen and wheeled into Trauma

Room 2, which eliminated it as a

source of the whole bullet,

Mrs. Jean L. Hill was a bystander

at the essassination scene. She
testified that she heard at least

4 and perhaps 5 or 6 shots and that

she saw a man running away from the
slope near the western edge of the
Texas School Book Depository Building.
Mrse. Hill stated that he was the only
thing moving which led her to conclude
that he did the shooting, although she
never saw a weapon in his hand. She
thought the man was the same general
build as Jack Ruby. She further testi-
fied that she had the general impression
that the shots came from the knoll.

Mr. Mark Lane interviewed her by tele=-
phone and has relied upon Mrs. Hill as
a source for his conclusions that there
were more than three shots and that the
firing came from some place other than
the Texas School Book Depository
Building.



Vol. Name of Witness Comments Staff Meumber

31 Dr. Gene Coleman Akin Doctors Akin, Bashour, Giesecke, Specter

Dr. Kemp Clerk (continued) MecClelland, Jenkins, Salyer and
Dr. Fouad A. Bashour . White assisted in the treatment
Dr. Robert N. McClelland of President Kennedy at Parkland
(continued) Hospital. Doctors Giesecke and
Charles Jack Price White also assisted in caring for

Dr. Marion Thomas Jenkins Governor Connally. Dr. Dulaney
Dr. Kenneth Everett Salyer treated Governor Connally.
Dr. Richerd Brooks Dulaney Mrs. Ross testified concerning

Dr. Martin G. White the movements of Governor
v Mrs. Henrietta M. Ross’ Connally's stretcher.
= Dr. Adolph H. Giesecke, Jr. Mr. Price, the Administrator of

Parkland Hospital, authenticated
the Parkland records on President
Kennedy and Governor Connally and
provided copies of statements taken
from hospital personnel concerning
the treatment of President .Kennedy,
Governor Connally, and Lee Harvey
Oswald. Doctors Clark and .
MecClelland, whose depositions were
continued, aided in the treatment
of President Kennedy.

32 We We Semingsen Mr. Semingsen, Gulf Coast Vice. Liebeler
Paul Roderick Gregory President, and Mr. Wilcox, Dallas
Laurance R. Wilcox - District Manager, of the Western

Union Telegraph Company, testified
concerning the investigation made

by that company into the allegations
that Lee Oswald had received money
order telegrams and had sent various
telegrams, particularly one to the
Secretary of the Navy shortly before
the assassination. It appears that
such allegations, which have received
considerable publicity, are the
result of a story given to the press
-by one C. R. Hamblen, an Assistant
Night Manager in the Dallas main
office. The somewhat -imperfect
investigation conducted by Western
Union disclosed no records of any
telegrams either sent or received

by Oswald. Mr. Hamblen and some of
his co-workers are yet to be examined.
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32

33

34

HW 12640

(continued)

Glenn Emmett Smith
Floyd Guy Davis

Virginia Lewis Davis
Charles W. Greener
Dial Duwayne Ryder
Philip Eugene Vinson
Dr. Homer Wood

Sterling Charles Wood
Theresa Wood

Vernon S. Smart
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" Oswald.

Comments

Staff Member

Paul is the son of Peter Gregory
who testified before the Commission
concerning his contacts with Lee
Paul, a graduate student
at the University of Oklahoma, took
Russian lessons from Marina Oswald
in the Fall of 1962 and had con-
sidereble contact with Lee Oswald
during that time.
Mr. Smith is employed in a service Liebeler
station in Irving, Texas, which is
located close to the Paine residence.
Mrs. Paine apparently had her

sutomobile serviced at this service

station, as a result of which
Mr. Smith had some contact with
her. Smith is a co-worker of one
Robert Taylor who allegedly purchased

a rifle from Oswald in April of 1963.

Smith was examined in an attempt to
evaluate Mr. Taylor's story concerning
the rifle purchase. Mr. and Mrs. Davis
operated the Sports Drome Rifle Range
located in the western area of Dallas,

not far from Irving, Texas. The Davis'
were examined concerning the statements

of severel people that lee Oswald was

seen firing a rifle at the Sports
Drome Rifle Range in November of 1963,
Mr. Greener is the owner and operator

of the Irving Sports Shop (Vol. 21 -
Dial Duwayne Ryder). Mr. Vinson was a
classmate of ILee Oswald's in the second
grade. Dr. Wood, a dentist, and his

son, Sterling, testified that they saw
Lee Oswald firing at the Sports Drome

Rifle Range in Dallas on Saturday,

November 16, 1963. Mrs. Wood was

exemined briefly concerning state=
ments made by her husband and son

shortly after the assassination

-regarding their alleged observations

of Oswald at the Rifle Range.

Officer Smart searched the automobile Griffin
of Jack Ruby end found ignition keys
to the car locked in the trunk, and

found a billfold and trunk key in
the glove compartment of the car.



Vol. Name of Witness Comments ASta.'f'f Member

35 Vance Blalock . Vance Blalock and Philip Iiebeler
Geraci III ( Vol. 4h) are two '
i6-year old gentlemen who were
present in the clothing store
managed by Carlos Bringuier
when Oswald and Bringuier first
met. During the course of the
conversation Oswald sald he was
familiar with guerrilla tactics
and according to Bringuier
volunteered to help train anti-

Castro guerrillas.

36 Paul Raigorodsky Witness Raigorodsky is a wealthy Jenner

Frank Pizzo : White Russian emigre member of the
Dallas Russian Colony. He was not
acquainted with the Oswalds, but
was well acquainted with the
Russian emigre colonists and
especially with the deMohrenschildts,
Witness Pizzo is the assistant sales
manager, Dallas, Texas Lincoln=-
Mercury automobile sales agency and
testified respecting his knowledge
of the alleged occasion upon which
Oswald is supposed to have sought
to purchase a new car.

37 A. M. Eberhardt Dallas Police officer Eberhardt Griffin
was not in the basement at the
time of the shooting. He saw
Ruby on the third floor of the
Dallas Police Department Friday,
November 22. Ruby told him he
was working for the Israeli
newspapers as a translater.
Others saw Ruby in the basement
assembly room during press conference
with Iee Oswald, Henry Wade and Chief

Curry.
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38 Garland Glenwill Slack Slack and Malcolm Howard Price, Jr.. Liebeler
Mrse. Virginia Davis (Vol. 95) testified that they saw Belin
Donald E. Brooks Oswald firing at the Sports Drome Jenner
Comingo Benavides Rifle Range on several occasions and Belin
Johnny Calvin Brewer particularly on November 17, 1963. Belin
Harry D. Holmes Slack is an hebitue of the Range Belin

and Price is actually employed

there. Mrs. Davis was with her
sister-in-law, Barbara Jeannette

Davis, at the corner of E. 10th

and Patton and heard the shots fired

at Tippit. She &lso found a

cartridge case. Her testimony is
confused with whether or not she

saw Oswald running across the lawn

before or after her sister-in-liaw

called the polices She identified

Oswald at the police station, but

as to the time sequence she changed

her story back and forth seven

different times in the course of

her deposition. Witness Brooks is

an interviewer at Texas Unemployment

Office who interviewed and classified

Oswald. Benavides was driving along

E. 10th Street at the time of the

Tippit murder and was right across

the street at the time of the shooting.

He was the first person who called in

the police radio to notify headquarters
of the shooting and also he saw Oswald
throw two cartridge cases into the

bushes as he was trotting awey.

Benavides picked up two cartridge

cases and gave them to the police.
Benavides said that he told the

police at the time he did not think

he could identify Oswsld and con-
sequently he did not go dowvm to the
station. He described Oswald as having
about the sezme height, the same weight,

the same color hair, the same complexion
as Commission attorney Belin. Brewer

was a shoe store salesman who became
suspicious of Oswald as he saw him duck
inside the "lobby" of the shoe store when
police sirens were heard, and he followed
Oswald and saw him enter the theater. He
pointed Oswald out to the police officers
when they came in the back door. Holmes
is the Post Office Department inspector

HW 12640 DocId:59167871 Page 150




Vol. Name of Witness

38 (continued)

39 Mrs. Jesse Garner

iTe} Mildred Sawyer

L3 Lt. Jack Revill
Willie B. Slack
Doyle E. Lane
Jesse M. Strong
Sidney Evans, Jre
Elnora Pitts
Dr. Fe A, Breberdorf
Michael Hardin
Hel Priddy, Jr.
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Comments Staff Member

in Dallas who participated in
tracing the purchase of the
rifle through the renting of
the post office box and the
postal money order. He was
present at the last interroga-
tion of Oswald on Sunday
morning.

Mrs. Garrer is the manager of the Liebeler
premises located at 4905-11

Magazine Street in New Orleans. She

testified concerning Oswald's

activities while he resided at that

address, throughout his stay in New

Orleans.

Mrs. Sawyer was a neighbor of Liebeler
Marguerite and Lee Oswald when

they lived on Exchange Alley in

New Orleans in 1955. She was

examined in an attempt to obtain

background informetion concerning

the Oswalds at that time but she

remembered very little about them.

Lt. Revill conducted the investiga- Hubert
tion by the Police Department into
the breskdowvn of security. Witness
Slack and Dr. Breberdorf were in the
basement at the time Ruby shot
Oswald. Witnesses Lane, Strong and
Hardin place time Oswald was shot end
that Ruby left the Western Union
office before entering the jail,
Police Department records show that
dispatcher's office placed call for
embulance for Oswald sometime between
11:21 and 11:22 a.m. Western Union
records show Ruby received money
order receipt at 11:17 a.m.  Evans
and Pitts claims to have spoken to or
seen Ruby on Sundsy morning, November
25, before he entered the jail base=-
ment. Priddy is an employee of
adjacent Municipal Building.




Vol. Neme of Witness

42 - Adrisn Thomas Alba - -

43.7  Merilyn Dorothea Murret -

Lh © Philip Geraci IIif e

ks Charlésvjpseph Le Blanc .
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~ Mr. Albs is part owner and operator

. Mr. lLeBlanc was a co-worker of Lee

Comments ‘Staff Member:

Licbeler
of an automobile storage gerage T

-'located next to the William B.
. Reilly Co.

Alba testified that :
Oswald frequented his. office during
the time that he was employed by

the Reilly Company and engaged in .

- several extended discussions on the .

subject of firearms.

Miss Murret is Lee Oswald's cousin Liebeler
and she associated with Lee and

Marina while the Oswalds lived in

New Orleans., She testified con-

- cerning that association and con-
~cerning her recollection of Oswald -

as a youth. In her opinion, as well

" as in the opinion of most other

people who knew Oswald prior to the
assassination, Oswald was incapable

" of committing an act such as the
- assassination.

Philip Geraci III and Vance
Blalock (Vol. 35) were in the
clothing store menaged by Carlos

Liebeler .

. Bringuier when Oswald and Bringuier

first met., During the course of
the conversation Oswald said he was

. femiliar with guerrilla tactics and
.according to Bringuier volunteered
. to help train anti-Castro guerrillas.

Liebeler
Oswald's at the William B. Reilly Co. . ‘
He said that Oswald did not seem -
interested in his job as a greaser and
oiler and asbsented himself from his
work for considerable periods of time,
as a result of which he was discharged
gbout two months after he was hired.
IeBlanc testified that Oswald asked
him whether or not he “liked it here,' .
to which LeBlanc replied that he did
gince he had been working for the

_ Reilly Company for over ten years.
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45 Charles Joseph LeBlanc Oswald indicated that he meant to Liebeler
(continued) _ ask whether LeBlanc like it or
not in this country. When leBlanc
. answered affirmatively Oswald walked
out without comment. Mr. LeBlanc
appeared to be a person of somewhat
limited intelligence.

L6 Carlos Bringuier Bringuier, a lawyer in Cuba prior Liebeler
to the advent of the Castro regine,
is active in anti-Castro activities
in New Orleans. " Oswald volunteered
his services to Bringuier in the
training of anti-Castro guerrillas.
Oswald and Bringuier subsequently
became involved in a dispute in
connection with Oswald's distribu-
tion of Fair Play for Cuba literature.
As a result they were both arrested.
They also debated the subject of
Cuban relations over radio station
WDSU in New Orleans. Bringuier also
testified concerning Oswald's alleged
Presence in the Havana Bar in New
Orleans in the company of a Mexican
for whom the FBI was allegedly
searching because of his communist
activities.

g Helen B. Cunningham ' Mrs., Cunningham is an interviewer Jenner
at the Texas Unemployment Commission
who interviewed Oswald. She is a
well-educated lady end she had
reasonable good recall respecting

Oswald.
48 We E. Barnes . Wo E. Barnes is a Sérgeant in the Belin
Victoria Elizebeth Adams Crimes Search Section of the Dallas
Barbara Rowland Police Department and took the

original pictures of the Tippit
crime scene and also performed the
paraffin test on Oswald. The test
on Oswald's cheek is the only time
he has ever performed the paraffin
test on someone's checek. He did
not think a rifle would leave any
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48 (continued) nitrates on the cheek because the Belin
chamber 1s enclosed and that a man
firing a rifle "has got very little

* chance of getiing powder residue on
his cheek." This is in contrast to
the open chamber of a pistol. He
testified about the manner in which
he performed the test, and he also
took the fingerprints and palm
prints of Oswald. "Vickie' Adams
is an employee of the Scott Foresam
Company on the fourth floor of the
TSBD Building who watched the '
motorcade and shortly thereafter
ran down the back stairs to the
street, She says in her deposition
that she started running down the
stairs from 15 to 30 seconds after
the shots were fired; she saw no
one - Oswald, Officer Beker, or
Mr. Truly - but when she got dowm
on the first floor she saw the
foreman, Shelley, and TSBD employee
Lovelady.  They had already gone
down to the railroad tracks and then
come on back, and her time sequence
is obviously wrong, for they could
not have been back before five
minutes after the shooting. Barbara

: Rowland is the wife of Arnold ILouis
Rowland, who testified before the
Commission. She confirmed her
husband telling her that he saw
someone on the southwest portion of
the sixth floor of the TSBD Building
with a rifle 15 minutes before the
assassination; she impeaches the
testimony of her husband with regard
to high school grades, admission in
the college, and statements of her
husband as to inaccuracies in FBI
or Secret Service reports.

Lo Thomas Alexander Hutson Thomas A. Hutson is a Dallas police Belin
John P. Adamcik officer who assisted in the arrest
Henry M. Moore of Oswald at the Texas theater,
Ce Te Walker . Detective Adamcik took part in the
F. M. Turner search of the Irving Street residence.
Ce. We Brown Officer Moore particlpated in the
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L. Co Graves
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search of 1026 N. Beckley where the - Belln

“gun holster was found along with
- many other items. Officer Walker -

assisted in the arrest of Oswald.
Of'ficer Turner went out to search
1026 N. Beckley. Officer Brown

took affidavits from several witnesses
at the police station and also was
rresent at the lineup when Barbara
Jeanette Davis and her sister-in-law,
Virginia Davis, picked out lee Harvey
Oswald as number two man in a four
man lineup in connectlop w1th the

. Tippit murdere

Mrs. Gravitis taught Ruésian to . . Belin & Jenner
" Ruth Paine. She had one or two Belln -

telephone conversations with Marina-
Oswald, but refused to invite Marina
to her home because of a statement
Marina Oswald made which Mrs. Gravitis

- interpreted to mean that Oswald was in
. the third stage of trying to gain

admission to the Communist Party

(4th stage being actual admission),
and the third stage being the most
“dangerous one" because it was the
one where the person has to prove
himself worthy of admission by acts:
such as spying on relatives, etc,
However, her acquaintancechip with
the Communist Party goes back at
least 20 years before she left
Russia. . Officer Graves participated
at a showup where Helen Markhem

©  Jldentified Oswald as the murderer

of Tippit. He elso attended a part
of the interrogation of Oswald on
Sunday morning, November 2k,

Officer Johnson was on the sixth
floor TSBD Building in the search ‘
party. He saw the three rifle hulls
and protected them until the 1lab
people -arrived and also found the
long brown sack in the extreme
southeast corner.
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-51 - Tom C. Dillard ~Dillard is a photographer in Dallas Ball - -
v ... James No Crawford "~ who took the pictures of the upper :
James Robert Underwood portion of the southeast corner of .
Seymour Weitzman - the TSBD Bullding'approylmately one
Mary fnn Mitchell. .  minute or less after the actual

Mrso. Arthur Carl Johnson = ‘assassination. These pictures show -
' C . : " . the three Negro employees on the :
fifth floor and show the boxes in
- the southeast corner of the sixth
.~ floor. Crawford is a spectator who
. at about the time of the assassina-
tion saw some sort of movement in
- the southeast corner portion of the =
sixth floor of the TSBD Building in -
~ the assassination window. Underwood
is a news cameraman who was in the . -
car with Malcolm Couch and Robert
Jackson and heard Juckson say that
.he saw a rifle being withdrawn from -
& window in the TSBD Building.
Peputy Constable Weltzman was on
the sixth floor of the TSBD Building
and was with Boone when the rifle
was found. Weitzman was also one
of the people who referred to the
rifle as a .65 Mauser, but he never
picked up the rifle and just said it
_ . looked like a Mauser. Mitchell was
~with the witness Crawford standing
at Elm and Houston Streets and heard
Crawford say after the shooting, that .
"If those were shots, they came from
that window.” She heard him say that
he saw movement in the southeast corner
window on the sixth floor of the TSBD
Building. Mrs. Johnson is the wife
of the owner of the home at 1026 N. Beckley
-and testified ryertaining to the renting
of the room to Oswald and the use of the
allas Oo Ho Lee.

- 52.. Bdward John Pic, Jr. Mr. Pic is the Llrst husband of - . Jenner
' _ - Merguerite Oswald, and the father
of John Pic, half—brother of Iee
Harvey Oswald.
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Name of Witness -

Mrs. Viola Peterman ..

Mrs. Anne Boudreaux

Theodore Jackson
John L. Daniels
Alfreadia Riggs
John O. Servance

- Hal Fuqua

Edward E. Pierce
Edward Kelly

Mrs. Frances Cason.

C. E. Hulse
P. T¢ Deen

Clifton M. Shasteen
_Richard Leroy Hulen

Colin Bernhorst
Hiram Conway -

Re. L. Adems

Mrs. Helen Leslie =~

©  Aron Statmen
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Mrs. Peterman was a New Orleens Jenner

neighbor of the Oswalds during

the period following the death

of Iee Harvey Oswald's father. -

' Mrs. Boudreaux was a New Orleans - Jenner
neighbor of the Oswalds during e
- the period following the death

of lee Harvey Oswald's father.
Jackson and Daniels are parking Hubert”
lot attendants near the expressway o
where Jack Ruby parked his car
before entering the police station.
When interviewed they stated that

" they did not see Ruby and are

unable to provide further informa-
tion. Riggs, Servance, Fugua,
Pierce. and Kelly are employees in
the Municipal Building, adjacent

" to the police bullding. It was

believed that these persons might
have left open an outside door
which would enable Ruby to entexr
through the stairwsy to the base-
nment of the police building. Each

‘denied this possibility. Cason
“and Hulse helped in fixing time

at which Ruby left Western Union -

office before entering jail.

Witness Dean is a police officer.

- This testimony was given one week

following his previous testimony
and involves the delivery of a
‘tape-recorded interview,:

Shasteen is a gerrulous Irving, ~ Jenner
Texas, barbershop owner and operator
who' c¢laimed that Oswald had his hair.

-+ cut some five or six times at
‘Shasteen's shop during September-

November 1963, He related various
events involving Oswald which _
supposedly took place. Hulen is
the Assistant Director of the
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Chief Jesse E. Curry

John M. Murret
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physical health group in the Dallas Jenner
downtown YMCA. He had a clear .
recollection of Jack Ruby as a health
club member. He testified that Oswald
was not a member. He interpreted the
YMCA registration and health clud
records. Barnhorst is a room clerk
at the Dallas dowvntown YMCA where
Oswald stayed October 15-18, 1962

and October 3, 1963. His testimony
consists of interpretation of records,.
Conway was a Fort Worth neighbor of
the Oswalds during 1948-1952. Adams
1s an employment interviewer and
office superintendent of the Texas
Employment Commission. Mrs. Leslie

is an elderly Dallas Russian emigre
but had no direct contact with the
Oswalds. Statman is an employee of
the Texas Employment Commission and
testified respecting Commission
recoxrds. '

Mr. Curry is Chief of the Dallas Hubert
Police Department and testified to
preparations for transferring

Oswald to county jail.

Mr., Murret is Iee Oswald's cousin. Liebeler
He testified that he attempted to
teach Oswald to drive an automobile
while Oswald was staying in the
Murret home immediately efter his
arrival in New Orleans in May of
1963. Murret said that Oswald did
not appear to be familiar with the
operation of an automobile even
though he was able to drive

Mre. Murret's car through a city park
in New Orleans. Mr. Murret indicated
that his car had an sutomatic trans-
mission and was very easy to drive.
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59 Clyde A. Heygood Haygood is a motorcycle officexr who Belin
E. D. Brewer was in the rear of the motorcade
Bob K. Carroll (see and at 12:35 p.m. called in that a
also No. 88) witness said the shots were fired
Robert E. Edwards from the TSBD Building. He elso
D. V. Harkness talked to some person who was

possibly hit with a ricochet (bullet)
* off the concret. He also saw the
large brown paper bag on the south-
east corner of the sixth floor and
the cartridge shells. Officer
Brewer was in the lead part of the
motorcade ahead of the chief's car.
The Dallas police log shows that at
12:34 p.m. he called in that "a
witness says he saw him pull the
weapon from the window off the
second floor in the southeast
corner of the Depository Building"”.
He went to the TSBD and saw the
long paper sack to the east of
the southeast corner window on the
sixth floor and also the rifle in
the northwest corner. Officer
Carroll participated in the arrest
of Oswald and was the person who
either took the gun from Oswald or
got the gun as McDoneld was taking
it from Oswald. Carroll turned the
gun over to Sgt. Hill and drove the
car with Hill, Osweld, and two or
three other police officers to the
police station. Edwards was stand-
ing with Ronald Fischer and saw a
man in the assassination window
shortly before the assassination.
There was no gun seen at the time.
The men was a whiteman. He thought
he had light brown hair. Dallas
Police Sergeant Harkness at 12:36 p.m.
called in to headquarters: “witness
says shots came from the fifth floor,
Texas Book Depository store at Houston
and Elm. I have him with me now and
we are sealing off the building.” He
then went to the back of the building
at the director of Inspector Sawyer.
Witness actually said the window was
"under the ledge" and said it was his
error to call over police radio that
it was the fifth floor.
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60 John G. Graef CGracf is head of the deparitment at Jenner
Tommy Bargas Jaggars-Chiles=-Stovall in which
Dennis H. Ofstein Oswald was employed. He had a

Robert L. Stovall rather vivid recollection of Oswald's
‘ activities, skills and performance
while he was employed at JCS. Bargas
is foreman of the department at
Leslie Welding Company where Oswald
was first employed as a sheet metal
worker following his return from
Russia in 1962, RBargas had a
! reasonably good recollection of
Oswald. Ofstein was a fellow employee
of Oswald at Jeggars-Chiles~-Stovall.
He worked in the same department and
did the same type of work. He became
reasonably well acquainted with Oswald.
Stovall is the principal owmer of
Jaggars~Chiles~ Stovall, a Dallas
photographic advertising firm, where
Oswald was employed from October,
1962 to February, 1963.

61 Mary E. Bledsoe Mrs. Beldsce is the landlady with Ball
Julia Postal whom Oswald lived during the first
George J. Applin, Jr. week he was in Dallas. ©She testified
William Arthur Smith . that she saw him on the bus driven by
Iee E. Bowers Cecil McWatters shortly after the

shooting. Witness Postal is the
cashier at the Texas Theater. She
did not see Oswald go into the
theater. Applin was a spectator in
the Texas Theater when Oswald was
arrested, He testified he saw a
police officer hit Oswald in the back
of the head with a butt of a shotgun
et the time of the arrest and he also
saw Oswald strike the officer. No
other witness testified that they saw
Oswald hit with the back of any
shotgun. Smith was egbout a block
awvay from the Tippit shooting and

saw someone running. He was shown
pictures of Oswald and he said he
looked like him but did not identify
him because he thought it showed
Oswald with light hair and the man
he saw had dark hair. Bowers was
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(continued)

Lt. Francis L. Martello

Mrs. Igor V. Voshinin
(see Vol. 26 - Mr. Voshinin)

Mrs. Lillian Murret

Frederick S. 0'Sullivan

Williem E. Wulf
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employed at the railroad tower to Ball
the west of the TSED Building. He

heard the shots but couldn't tell

from where they came. He did not

see any susplcious people running

along the railroad tracks in that

area at the time and he did not

see anyone leave the back of the TSBD
Building. .

Lt. Martello, an officer of the New Liebeler
Orleans Police Department, inter-

viewed Oswald after his arrest in

connection with his distribution of

Fair Play for Cuba Committee litera-

ture in New Orleans on August 9,

1963. Martello, who appeared to be

a very competent officer, questioned

Oswald in some detail concerning his

political philosophye.

Mr, and Mrs. Voshinin are Russian Jenner
emigres residing in Dallas. They

befriended Marina and had extensive

knowledge of the nature and character

of the Russian colony in Dallsas.

Mrse. Murret is a sister of Marguerite Jenner
Oswald and aunt of Lee Harvey Oswald.

She has good recall and was very

helpful regarding Marguerite and

Lee Harvey Oswald.

Mre. O'Sullivan and Mrs. Bennierita Liebeler
Smith (Vol. 67) both attended

Beauregard Junior High School with

Oswald. WNeither of them had any

extensive recollection of Oswald

at that time.

Mr., Wulf was president of the New Liebeler
Orleans Astronomy Association during
the year 1955. He said that Oswald
epplied for membership in the Associa-
tion, apparently because of his
friendship with one Palmer McBride.
Wulf said that Oswald espoused com-
munism and stated to him that he would
Jjoin a communist group in New Orleans
but for the fact that he could not
locate one. Oswald was 15 or 16 years
old at that time.
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Bennierita Smith

Arnold Samuel Johnson
John Je. Abt

Jemes Je. Tormey

Vincent T. lee

Farrell Dobbs
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Mrs. Smith and Frederick S.
O*Sullivan (Vol. 65) atitended
Beauregard Junior High School
with Oswald. Neither of them
had any extensive recollection
of Oswald at that time.

Mr. Johnson, who is "associated"
with the Communist Party-USA, was
exemined by Mr. Rankin concerning -
correspondence between Johnson and

- other people apparently associated

with the CP-USA and Lee Harvey
Oswald. Mr. Abt testified that he
had never received any communica-
tions from anyone asking him to
represent Lee Harvey Oswald in any
connection even though he had seen
stories in the press and received
information from some of his

associates that Oswald had requested

that he represent him in connection
with the charges placed against him
in Dallas.

An apparent functionary of the

Communist Party-USA, Tormey was
examined along the same lines as
Arnold Samuel Johnson (Vol. 68).

Mr. Lee, former Chairman of the
Fair Play for Cuba Committee, was
examined by Mr. Rankin concerning

Oswald's correspondence and possible'

contact with that Committee.

Mr, Dobbs, Chief Executive Officer

of the Socialist Workers' Party, was

examined by Mr. Rankin concerning
correspondence between that Party
and Lee Harvey Oswald.

Staff Member

Liebeler

Rankin and
Liebeler

Rankin and
Liebeler

Rankin and
Liebeler

Rankin and
Liebeler
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T2 Evelyn Grace Strickman Mrs. Siegel worked as a social Rankin and
Siegel worker for Youth House at the time Liebeler
Oswald was remanded there in 1953,
Mrs. Siegel interviewed both
Oswald and his mother and prepared
a rather extensive report at the
time. - She does not personally
recall any details of her contacts
with the Oswalds but did identify
her reports on them. - '

T3 George Senator Mr. Senator was a roommate of Jack Hubert
Ruby since November 1, 1963. He
accompanied Ruby and Larry Craferd
to photograph "Impeach Earl Warren"
sign on expressway in Dallas in
early dawn hours of Saturday,
November 23. .

T Charles D. Givens Givens is a TSBD employee who saw Belin
" Richard M. Sims Oswald coming from the southeast ‘
Troy Eugene West corner of the sixth floor carrying
George W. Rackley, Sr. a clipboard around the noon hour.
James E. Romack Givens left the TSBD Building and
Williem We. Whaley ' watched the motorcade on Main
Austin L. Miller Street. Dallas Police Officer Sims
Je« Herbert Sawyer took the rifle cartridge cases down .
Gerald D. Henslee to the police station. West is a
Sgt. Gerald L. Hill TSBD employee who was on the first

- floor at the time of the assassina-
tion and did not see Oswald there
at any time. Rackley was standing
egbout a block or two north of the
TSBD Building and at the time of
the shot saw pigeons fly up in the
air. He saw no one leave the back
of the TSBD Building. Romack was
. standing about a block behind the
TSBD Building and then after the
shots moved closer. He kept an eye
-on the back door and saw no oneleave.
Whaley is the cab driver who trans-
ported Oswald shortly after the
- assassination.- He testified before
the Commission in Washington. There
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s (continued) was basic inconsistency in his Belin
testimony as to where he left
Oswald off-~the place that he
nmarked on the map was within
r 1/2 block of 1026 N. Beckley
rather than the 500 block of
No Beckley. When reinterviewed
in an effort to clear up this
inconsistency he then gave a
third place where he claims he
left Osweld off, the TOO block
of N. Beckley. There is also
confusion in his identification
of Oswalde. Miller was standing
on the top of the triple underpass
over Elm Street when the motorcade
came by. He is a railroad employee.
He saw no one else in the vicinity
other than railroad employees and
after the shooting looked and saw
nobody runmning across the tracks.
Sawyer went down to the TSED
Building sometime after 12:34 and
went up to the fouwrth floor, came
down, sealed off the building, and
took command of the TSBD Building
and called in the description of the
person seen in the southeast corner
of the sixth floor window with the
rifle; this was called in between
12:43 and 12:45 p.m. Henslee is
the sergeant who was in charge of
the police radio dispatches and who
prepared the summary excerpts from
the police radio log which were
introduced into the deposition as
Sawyer deposition exhibits a and b.
Sgb. Hill went to the scene of the
Tippit murder and then went to the
Texas Theater., He assisted in the
~ apprehension of Oswald. Officer
4 Cearroll gave him the pistol. He
- placed his initials on the pistol.
- ' He saw six bullets removed from the
pistol at the police station that
afternoon, November 22,
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Ira N. Walker, Jr.
Warren E. Richey
John Ae. Smith
Karen B. Tarlin
Bruce R. Carlin

James R. Lecavelle
Danny G. Arce
Geneva L. Hine

Je Bo Hicks

Doris Burns

Billy N. Lovelady

William H. Shelley
Barl Ve Brown

Joe R. Molina
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These five pzople claim to have
spoken o or seen Jack Ruby on

the morning of Sunday, November 2k,
before he entered the basement of
the police building.

Leavelle is the Dallas police

officer who took part in several
showups with Oswald at the police
station and was handcuffed to
Oswald when he was killed. Arce is

a TSBD employee who was working on
the floor-laying crew on the sixth
floor on the morning of November 22,
He was outside the building at the
time of the assassination near the
front steps and he saw Billy Lovelady
there. Hine is an employee who was
on the second floor of the TSBD
Building at the time of the assassina-
tion and said she did not see anyones go
by. Hicks is a Dallas police officer
in the crime lab who took fingerprints

_from Oswald and also assisted in the

paraffin test. Burns is an employee
in the TSBD Building who was wabtching
the motorcade on the third floor.
Sometime later while she was in the
restroom she heard someone running
down the back stairs, but it was
after the police were there.
Lovelady is a TSBD employee who was
in the crew working on the sixth
floor on the morning of November 22,
Shortly before noon he went down and
was standing in front of the building
at the time of the motorcade. He and
Shelley, after the shooting, went
dovn to the railroad tracks and then
came back to the back entrance to the
first floor of the TSBD Building.
Shelley is the foreman at the TSBD
who had immediate supervision of
Oswald. He was out in front of TSED

Hubert

Ball - Stern
Ball
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76 (continued) Building at the time of the Ball
assassination. After the assassina=-
tion he went dovn the railroad
tracks, then came back and went
into the first floor. He remembers
the finding of ©the clipboard. Dallas
Police Officer Brown was on the over-
pass ~= not the overpass over Eim
Street. He did not see anything
suspicicuse. At time of the assassina=~.
tion Molina, an employee of the TSED,
was standing in front of the TSBD
Building. He saw Billy Lovelady and
otners in front of the building. He
asked to testify because he lost his
job after the shooting when a Dallas
paper reporved that he was a menber
of a "subversive organization” and
he was fired.

¢ Ira Jefferson “Jack” Beers was in the basement st the Griffin
Beers, Jr. time Ruby shot Osweld. Iirs. Bartia
Mrs. Bertha Cheek Cheek is a sister of Eerlene Roberts,
Alice Reeves Nichols the manager of the rooming house at
Robert Carl Patterson - 1026 Ils Beckley Street at which Iee

Oswald lived irmediately prior to

the assassination., Mrs. Cheek has
adnitted to discussing two separate
business deals with Jack Ruby, the
latest being November 16, 1963, when
she spent two or three hours at the
Carousel Club with Ruby. Alice Reeves
Nichols dated Ruby steadily from about
1949 to shortly before Christmas of
1959, ©She was called by Ruby twice
on Friday, November 22, after the
assassination. Patterson is a
musician who worked at Jack Ruby's
Vegas Club. Ruby tried to become

his promoter in November 1963.

78 Malcolm O. Couch Couch is a television cameraman Belin
Ronald B. Fischer who was in the motorcade in the
Roger D. Craig same car with Robert Jackson and
A. C. Johnson saw a rifle being withdrawn after

Jackson exclsimed. TFischer is a
spectator who shortly before the
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78 (continued) time of the assassination was Belin
looking at the southeast corner
of the sixth floor TSBD Building
and saw & man in the window. Craig
is a deputy sheriff who testified
that approximaotely ten or 15 minutes
after the shooting he saw Oswald
running scross the lawvmn and getiing
into a white Rambler station wagon
on Elm Street south of the TSBD
Building. He identified Oswald by
seeing him in Capt. Fritz's office
at the police station. Mr. Johnson
is the owner of the home at 1026
N. Beckley Street where Oswald
rented a room. '

79 Charles Murret Mr. Murret is the husband of Jenner
Lillien Murret, the sister of
Lee Harvey Oswald's mother (Vol. 6k).
Mr. Murret was not particularly helpful
dvue to the fact that his powers of 4
recall were quite limited.

80 Leonard E. Hutchison Hutchison is the owner and operator Jenner
Lydia Dymitruk of Hutch's supermarket in Irving,
Gary E. Taylor Texas, located about a mile from
Pauline Virginia Bates the Paine home. He believed that

Oswald came regularly to his market
in the early mornings to purchase
milk and cinnamon rolls.

Mrs. Dymitruk is a Dallas-Fort Worth
Russian emigre, presently employed
at Nieman-Marcus. At the suggestion
of Anna Meller, another Russian
emigre, she took Marina and the baby,
June, to Parklend Hospital for medical
attention for the baby, who was
running a high fever. She took
Oswald, Marina and the baby to the
Children's Hospital clinic the same
evening for further medical treat-
ment. Taylor is the husband of
George DeMohrenschildt's eldest
daughter and a resident of Dallas.
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80 (continued) Marina stayed in their home a few Jenner
days in September 1962 at the
behest of George DelMohrenschildt.
Taylor helped Osweld to move from
Fort Yorth to Dallas. Bates is
a Fort Vorth public stenographer
who typed approximately ten pages
of Oswald's memoirs regarding his
life in Russia.

8la George S. DeMohrenschildt Members of the Russian emigre Jenner
81b  Jeanres DeMohrenschildt colony in the Dallas-Fort Worth

area, who befriended the Oswalds,

particularly Marina, during the

period from August 1962-May 1963.

Aside from Mrs. Paine, Mr. and '

Mrs. DeMohrenschildt probably had

more '‘contact with the Oswalds than

anyone else while the Oswalds were

in the Dallas~Fort Worth area.

82 Chaxrles H. Steele, Sr, Mr. Steele is the father of Charles Jenner
Hall Steele, Jr. This witness
turned out to have little knowledge.

83 Edward Voebel Voebel is a highschool classmate Jenner . -
and closest friend of Lee Harvey
Oswald during Oswald's Beauregard
High School period 1954-56.

8%  Julian Evans Mr. BEvans is the husband of Myrtle Jenner
Evans, an old girl friend of
Marguerite Oswald who is now a
New Orleans real estate operator.
His information was limited.

~ 85 Martin Isaacs Mr, Isaacs works for the New York Liebeler
Department of Welfare and handled
Oswald's contacts with that
organization after his return from
the Soviet Union in June of 1962.
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Dr. Renatus Hartogs

Nelson Delgado
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Since 1951 Dr. Hartogs has been
the Chief Psychiatrist of Youth
House to which Oswald was remanded
in 1953 in connection with the
truancy charges brought against
him at that time. Dr. Hartogs
examined and reported on Oswald
in May of 1953. Dr. Hartogs has
been stating publicly and did
testify on his examination that
he recalled that Oswald was
"potentially dangerous" and an
incipient schizophrenic. He has
stated that he recormended that
Oswald be institutionalized.,

" Dr. Hartogs made such statements

and so testified without having
reviewed the report which he filed
shortly after he examined Oswald
in 1953. The report recommended
that Oswald be placed on probation
and, on Dr. Hartogs' own admission,
contained no indication of any sort
that Oswald might be involved in
any future violent activities.

Delgado was assigned with Oswald

to Marine Air Control Squadron 9

in Santa Ana, California from

about January 1, 1959 to September

of that year. Delgado was,
apparently, much closer to Oswald than
any of the other Marines that were

Steff Member

Liebeler

Liebeler

stationed with him. Delgado testified

at length of Oswald's study of the
Russian and Spanish languages,
meaxrksmanship (which he said was
very poor), political attitudes,
attitudes toward authority and.
religion, et cetera. Delgado also
testified that Oswald and he were
both sympathetic with Castro at
that time and Oswald contacted the
Cuban Consul in Los Angeles.




Vol. Neme of Witness Comments Staff Member

88  Bob K. Carroll Officer Carroll (Vol. 59) and Ball
Ray Hawkins Officer Hawkins assisted in the
D. J. Martin arrest of Oswald at the Texas
Richard S. Stovall Theater. Martin is a Dallas
Walter Bugene Potts motorcycle officer who was in

the motorcade and estimated the
speed of the motorcade at L-5 miles
an hour as it turned on to Elm.
Stovall is a Dallas police officer
who went out to Irving to search
the house on November 22 where the
blanket and the picture of Oswald
with the rifle were found. Officer
Potts went out to search 1026 N.
Beckley. He also participated in
one of the showups with Oswald. '

89 Richard L. Clark Officer Clark was in two showups Ball
We Ee Perry : where Oswald was shown. He.was
Don R. Ables one of the people in the lineup
Daniel G. Lujan with Oswald. Officer Perry took
Jo. M. Poe part in showups on November 22,
Albert G. Bogard where Helen Markham and the
Je We Foster Davis sisters made identification
Jeo Ce White of Oswald with Oswald as the No. 2
Nat A. Pinkston man and Perry as the No. 1 man. He

said he was dressed the same way

as the others with no coat or tie.
Ables is a jail clerk who took

part in several showups with Oswald.
He was actually in the lineup with
Oswald three times. He was dressed
without a coat and with his shirt
open. Lujan was in the Dallas Jjail
on November 23 for suspicion of a
narcotics violation. He took part
in the showup with Oswald. Poe is

a Dallas police officer who went out
to the Tippit scene. He got two
cartridges which were from Oswald's
gun. Bogard is an automobile sales-
man who testified that sometime in
November Oswald came into the car
agency where he was working, tried
out a new car and then drove 1t down
the freeway at speeds up to 80 miles
an hour. No corroborating testimony
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(continued)

Cherles Hall Steele, Jr.

John Carro

DocId: 59167871
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Comments Staff Member

has been found, and Bogerd said he Ball
threw away his card with Lee Harvey
Oswald's name as a prospect when he
found out that Osweld had been

picked up and arrested for shooting
the President. The deposition taken
of his boss does not corroborate him.
Foster is a Dallas police officer who
was watching the triple underpass over
Elm Street at the time of the shooting
and saw nothing suspicious there. He
said the shots came from the direction
of the TSBD building. White is a
Dallas police officer who was directly
over the underpass over Elm Street and
who saw nothing suspicious there. When
he heard the shots he felt they came
from the TSBD Building and told his
superiors that's where they came from.
FBI Agent Pinkston was called down to
the TSBD Building when the clipboard
was found.

Steele is a New Orleans resident Jenner
and student who assisted Lee Harvey

Oswald in distributing Fair Play

for Cuba Committee handbills in

the streets of New Orleans in

Aubust 1963.

Mr. Carro, presently an assistant Liebeler
to Mayor Wagner, acted as Osweld's
probation officer in connection with
the truancy charges brought against
him in the Bronx Children's Court in
1953. Carro said that he could not
recall observing any characteristics
.in Oswald that would have indicated
any future violent activities and that
he had noted no such characteristics
in reports made at the time he worked
with Oswald. B




Vol,

Neme of Witness

Warren H. Burroughs
Joe E. Murphy
Eddie Piper

Jack E. Daugherty
Frank E. Reilly
Earle V. Brown
Frankie Kalser
Royce G. Skelton
Guy F. Rose

John Gibson

Mrs. Earlene Roberts
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Comments

Burroughs is ticket taker and
concession operator in the Texas
Theater. He did not see Oswald
come in the theater. He saw the
arrest of Oswald and saw Oswald
struggling but did not see anyone
hit Oswald. Murphy is a Dallas
police officer who was situated

on part of the triple underpass,

but was too far away to see
anything. Piper is a Jjanitor at

the TSBD Building who was on the
first floor at the time of the
shooting and did not see Oswald

in the vicinity at any time,
Daugherty is a TSBD employee who

was working in the building at

the time of the assassination.

His testimony is somewhat confused.
He said he was on the f£fifth floor

at the time of the shooting. This
may account for the movement of

the elevators during the time that
Truly and Baker ran up the stairs,
Reilly is a railroad employee. He
was permitted to stand on the
overpass over Elm Street. He heard
three shots which appeared to come
out of the trees on the north side
of Elm Street. Brown is a Dallas
police officer who was on an over-
pass other than the overpass over
Elm Street and did not see anything
suspicious. Kaiser is a TSBD employee
who some days after the assassination
found the clipboard that Oswald was
using. The clipboard was found near
the place where the rifle was found
in the northwest section of the sixth
floor. He also found in the domino
room a zipper jacket some days after
the assassination which has been
identified as Oswald's Jjacket.
Skelton is a railroad company
employee who was standing on the
overpass right over Elm Street

end he saw nothing suspicious.

Rose is & Dallas police officer

Staff Member

Ball
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93 H. Louls Nichols
Manning C. Clements
Jemes We Bookhout
S. M. Holland
Bobby W. Hargis
Gregory Lee 0Olds
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Comments

who went out to the Irving Street
residence on a search and was

there when they found, among other
things, a picture of Oswald with

the rifle. He also found the blanket
in which the rifle had been wrapped.
Gibson was a spectator in the theater
at the time of Oswald's arrest and
saw Oswald struggling and saw him
pull a pistol. He said he heard a

~cllick of a gun and did not see

either Oswald strike the officer

or the officer strike Oswald.

Mrs. Roberts is the housekeeper at
1026 N. Beckley. She knew Oswald

as O He Iee. She saw him when he
came around 1l:00 p.m. on November 22,

Nichols is President of the Dallas
Bar Assoclation and discussed
appointment of counsel with Oswald.
Clements is a FBI Agent, who was
present at interviews of Osweld
during his detention. Bookhout is
8 FBI Agent, who was present at
interviews of Oswald during his
detention. Holland is a railroad
terminal. employee on the overpass
overlooking assassination. Believes
he heard four shots and saw puff of
smoke from trees below Depository.
Hargis is the motorcycle patrolman
at the left of Presidential car who
investigated unsuccessfully in Elm
Street area immediately after the
shooting. 0lds is the president
of the Dallas Civil Liberties Union
who discussed with police officials
appointment of counsel for Oswald.

Staff Member

Ball

Stern
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Vol. Neme of Witness Comments . ' Staff Member

ol Jemes Putnam These are members of the Dallas Ely
Rio Se. Pierce Police Department who testified
Calvin Bud Owens that Tippit's action in proceed-

ing to the point at which he was
killed would be normal police
procedure, even in the absence

of a specific order to do so.
Putnam and Plerce had negligible
contact with the events of Nov. 22-
24, Owens helped investigate the
Tippit murder. .

95 Malcolm He Price, Jr. Mr, Price, with Garland Glenwill Liebeler

Sam Guinyard Slack (Vol. 38), testified that Ball
Mrs. Mahlon F. Tobias they saw Oswald firing at the . Jenner
M. F. Tobias, Sr. Sports Drome Rifle Range on several

William S. Bigglo occasions and particularly on

November 17, 1963. Slack is
frequently at the Range and Price
-is actually employed there. Sam
Guinyard is a porter who works at
the used car lot for Ted Callaway.
The lot is about one block south
of the Tippit murder scene. Guinyard
saw Oswald run with the gun and
identified him at the police lineup.
Mr. and Mrs. Tobias are Manager and
Assistant Manager, respectively, of
the Elsbeth Street Dallas apertment
which the Oswalds occupied during
the period November 3, 1962, to
sometime in February 1963. Both
witnesses had ressonably good powers
of recall and.related a mumber of
interesting incidents. Dallas Police
Officer Biggio investigated rumors
that Lee Harvey Oswald had chauffeured
Jack Ruby's automobile. Investigation
) : indicated this rumor had no foundation.
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96 Robert L. Studebaker
L. D. Montgomery

97 We Re Westbrook -
Richard M. Sims
Elmer L. Boyd
C. Neo Dhority
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Comments

Studebaker is with the crime lab

of the Police Department and went
to the TSBD Building and took
various pictures along with Lt. Day.
He also diagrammed the place vhere
the sack was found in the building.
Montgomery is the Dallas police
officer who saw the large sack in the
southeast corner of the sixth floor
of the TSBD building. He was in
Capt. Fritz's office on Sunday
morning in connection with the
transfer of Oswald.

Capt. Westbrock found the jacket
that Oswald discarded behind the
gasoline station shortly after the
Tippit shooting and was at the
Texas Theater at the time of the
arrest. Sims is the police officer
who took the rifle cartridge cases
down to the police station. Boyd
is the Dallas police officer who
was at the TSBD Building when the
hulls and the rifle were found.

He also was present at several
showups of Oswald at the police
station., Dhority is the Dallas
police officer who took the rifle
cartridges from Capt. Fritz's office
to Lt. Day's office on November 22.
Dhority also went out and got the
two Davis sisters-in-law and brought
them to the police station for a
showup early in the evening of
November 22, One of the Davis
sisters-in-law gave him an exploded
cartridge shell from the Tippit
shooting which was found in the
yard.

Staff Member

Ball
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Andrew Anmsﬁrong, Jr.
Bobby G. Petterson

Allison Ge Folsom

',Capt. George Donabedian
Jemes C. Cadigan

Ralph. Paul

Roy E. Vaughh‘ _
Robe;t L. Hankalt
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Comments i : N o Staff Member

- Armstrong is assistant manesger at =~ Hubert

the Carousel Club for Jack Ruby
for epproximately a year and a
half prior to the assassination. .
Patterson guarded the top of '
Commerce Street reamp and is a
close friend of Jack Ruby. He
denied seeing Ruby prior to the
shooting on November 24,

Lt. Col. Folsom is Head of the -  Ely

Marine Corps® Record Branch. He
explained abbreviations, test
scores, and other features of
Oswald's service record. He
testified that Oswald's self-
graded rifle scorebook is not that

“_of a good shot,

Capt. Donsbedi an is the Marine | Ely
Corps' Staff Medical Officer.
He explained Oswald's medical

‘records, noting that Oswald
- probably hed hemorrhoids and

gonorrhea. _

Cadigan is a document examinsr for - Eisenberg
the Federal Bureau of Investigation. .
He identified the handwriting on

~ some crucial documents and also
- identified several identity cards

as forgeries.

- Paul is a partner w1th Ruby in the "Hubert

Carousel Club. He is Ruby's closest

. business associate and friend for
_ approximately ten yearso

. Officer Vaughn was the guard at the  Hubert
: top of the Main Street ramp on ' .

November 24 and denied seeing Ruby
walk down the ramp. Officer Hankal
was in the basement at the time

. Ruby ‘shot Oswald.
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Sheriff J. E. (Bill)

Decker

William W. Litchfield, II

Napoleon J. Daniels
George R. Phenix

Robert S. Huffaker, Jr.

John E, Donbvan

Daniel Patrick Powers
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~ Forrest V. Sorrels
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Comments - - Staff Member

. Sheriff Decker testified as to his ~  Hubert

role in the transfer of Oswald to
county Jjail. Litchfield is the
friend of Bertha Cheek who was
present at the Cheek home when the
FBI first interviewed Mrs. Cheek
on November 25. He later came
forverd end advised the FBI that
he had seen Lee Oswvald (or a man
vho resembled Lee Oswald) at the
Carousel Club during the first or

~ second week in November. Daniels

is an ex-police officer who was &t
the top of the Main Street ramp at

_ the time Oswald was killed and
. claims to have seen the man whom
‘he believes to have been Ruby enter

the basement rhough the Main Street
ramp. Phenix and Huffaker were in

the basement at the time Ruby shot

Oswald.

Mr. Donovan was Assistant - Ely
Operations Officer and Training

Officer of MACS~9 in Santa Ana

when Oswald was there. He

testified concerning Oswald's

personality and performance of

his- duties.

Mr. Sorrels is Special Agent in Hubert

' Charge of the Dallas office of the Griffin

Secret Service. He participated in - - Stern
advance .preparations for the o
President's visit, was an eyewitness

in the motorcade, part1c1pated in

the investigation and interviewed

© both Oswald and Ruby.

At the present time Mr. Powers -+ Jenner
teaches in the Menomonie Public :

' School System, Menomonie, Wisconsin,
~ and met Oswald while both were =

Privates First Class in the Marine
Corps.: He testified regarding his
recollections of Oswald and described
him as a reserved and somewhat

~ argumentative individual.
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#oles, Don . R.
£BT, John J.
QDP“ +u, “John P
ADA
ADAMS, Victoria E, ,
AXIN, Dr. Cene Coleman
ALBA, Adrien Thonas ‘
APPLIN, Geos Jo, JTe
ARCE, Danny Go

ARCHER, Don Ray
ERMSTRORG, Andrew, Jr.
ARNETT, Charles Oliver

—
D .

BALLEN, Samuel B,
BARGAS, Tommy
BARNES, W. E.
BARWHORST, Colin |
BASHOUR, Fouad A. Dr.
BATCHELOR, Charles
BATES, Pauline Va.
BAXTER, Charlies Rufus
REATY, Buford Lee

BEERS; Ira J. "Jack" Jf

BEWAVIDES, Comlrgo

_BIC\.T,_O) TJH‘ ]

BLALOCK, Vance
BUJDQOL, I\’L\_.ry Lo

"BOGARD, Albert G.

BOOKHOUT, Jezmes W
BOUDREAUX, Anne

BOUHE, George A.
TOIth, Lee E.

BOWRON; Diana hamllton

 BOYD Elmer L.
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EREBERDORF, Dr. F A,‘ S by

and a2

and 88

and 31

-BthEQ, ‘Bo Do - 59
BREWER, Johnny Co 38
- BRINGUIER, Carlos - k46
BROCK, Alvin R. 23 .
BROOKS, Donald E. - 38
PRGN, Co M. , kg .
BROWH, Eaxl V. ' 76
BURNS, Doris . 76 -
BURROUGHS, Warren H. 92 -
C
Ci#DIGAE, Jates Co 101 ¢
 CARLIN, Bruce Ray - - 75
CARLIN, Karen Bernebtt 5"
CARRICO, Charles dJ. 1
CARRO, John = : 91
CARROLL, Bob K. - ' ' 59
CASON, Frances : 55
CHEEX, Bertha 77
CLARDY, Barnard S, - 5
CLARK, Max B, 28"
CLARKX, Rickard L. - 89
CLiRK, Dr, Vm., Kemp . = L
CLEMENTS, Manning Ce. 93
CCMPEST, Be He . 23
A COﬁﬂAY, Hirem . - 55
- COUCH, Malcolm Q. 78
CRAFARD, Curtis LaVerne 20 .
C_uﬂlG, ROUQJ. Do . 78
CRAWFORD, Jzmes Ne - 51
CROY, Kenneth Hudson - 9
CUNNINGHAM, Helen B. by
CURRY, Jesse E. 5T
CURTIS, Dr. Don teel - 30

C‘JEC} hAW Wilbur Jay . 9
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DANIELS, Joha L. o 55 -
© DANIELS, Napoleon J. 10k
DAUGHERTY, -Jeck Edwin . 92
Dﬁv;m, Floyd Guy o 33
" DAVIS, V“rglﬂia E .38
D&VIS, Ve. Lewis - 33
DEAN, Pat rick Tremore © 12 2nd 55
DECKER, Jo Be T Ko %
D LGADO, Welson — ° 87
. 'DeMOHRENSCHILDT, @m.s. 81
- DeMOHRENSCHILDT, Jeanne .- 8i
DHORITY, C. He 97
DILLLRD, Tom Co . - 51
DOBBS, Farrell : STl
. DONAREDIAN, Capt. Geo. 100
DCHOVAN, John E. 105
"DULANEY, Dr. Richard B. . . 31
DYMITRUK, Lydia® - 80
5
' . EBERHARDT; Aes Mo - = . 37
EDWARDS, Robeért B, -~ 59
BVANS, Julian 8h
EVANS, Mrs. Julian =~ = .
~ EVANS, Sidney ok
F
FISCHER, Ronald Bs. . . 78
- FOLSOM, Allison Ge . - 1 99
FOSTER, Jo Ws -89
FRAZIER; Bo Wo - = 187 -
. 'FUQUA, Hal 55
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GAﬁYER, Jesse : 32
GARVITIS, Dorothy 50 .
GERACI, Philip ITI Liy
GIBSON, John G2
GIESECKE, Dr. Adolph He 31
GIVENS, Charles D, Th
GLOVER, Everett D. 16

© GRAEF, John G- - 60
GRAVES, L. C,. - 50 and 13
GREENER, Charles W. 33 -

GREGORY, Charles F. Dr. 10 -
GREGORY, Paul Roderick 32

 GUINYARD, Sam : - 95

H

HALL, Elena A. - 16 -
HATL, John Raymond . 16
HANKAL, Robte L. . 103
HARDIN, Michael Ly
HARGIS, Bobby W. - 03
HARKNESS, Do Vo 59
HARRISON, Vme Je 27
HARTOGS, Dr. Renatus - 86

- HAWKINS, Ray v 88
HAYGOOD, Clyde A. 59
 HENCHLIFFE, Margaret M. - &
HENSLEE, Gerald D. O
HICKS, J. B. 76

" HILL, Gerald Tk
HILL, Jean Lollis. 30
HINE; Geneva L. 76
HOLLAND, S. M. 93
HOLLY, Harold B. Jr. .22
HOLMES, Harry D. 38
HUFFAKER, Robt. S. Jr. 104
HULEN, Richard LDrOJ - 56 -
HULSE Co Bo ' 55 ..
HUTSON, Themas 8. . Lg-

HUNT, Jackie Ho Dr. - 30 .
HUICHISON, Leonard E. 80 .
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ISAACS, Martin .85
J
JACKSON, Theodore = 55
. JENKINS, Dr. Marion T. 31
JIMISON, R. J. ook
JOHNSON, A. C. 78
JOHNSON, Arnold S. 68
JOHNSON, Mrs. Arthur C. 51
JOHNSON, Marvin 50
JOMES, Capt. O.A. 13
JONES, Dr. Ronald C. 30
K .
KAISER, Frankie - 92
KELLY, Edward : 55
KRISS, Harry ’ 23

KRYSTINIK, Raymond F. . 16

L

LANE, Doyle E. - L1
LEAVELLE, James R. -18
LeBLANC, Charles .J.’ Ls
LEE, Vincent T. - 70
LESLIE, Helen . . 56
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LITCHFIELD, Wmo. Wo II 104
LOVELADY, Billy Nolan 76
LOWERY, Re Lo - B ¢
LUJAY, Daniel G. 89

M

McCLELLAND, Robert N. Dr. .U and 31

McKINZIE, Louis 18
MeMILLON, Thomas-D. 25
MAMANTOV, Ilya A. 17
MARTELLO, Lt. Francis =~ 62
MARTIN, Do Jo 88
MARTIN, Capt. Frank M. 15
MAXEY, Billy Joe . = 18

. MAYO, Logan W. 23
MELLER, Anna No : 28
MILLER, Austin L. . T
MILLER, Louis D, .8
MITCHELL, Mary Ann - S5L1-
MOLINA, Joe R. s 76 ‘
MONTGOMERY, L. D. . 96 and 15
MOORE, Henry M, - ko
MURPHY, Joe: E. -9
MURRET, Charles o 79
MURRET, John Mo ~ = - 5
MURRET, Lillian . o4

- MURRET, Merilyn Dorothea 43

.

NELSON, Doris Mae : 3
 NEWMAN, Wme J. )
- NICHOLS, Alice REaves =~ - T7 - .
NICHOLS, He. Louis - 93 -
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OFSTEIN, Dennis Hyman . 60
OLDS, Gregory Lee 93 .
O'SULLIVAN, Frederick S. 65
OWENS, Calvin Bud -9k
g
PAINE, Ruth Hyde. - 19
PATTERSON, Bobby G. 98
PATTERSON, Robt. Carl T
PAUL, Ralph . 102
PERRY, Malcolm O, = 2
PERRY, Wo Eo o 89
PETERMAN, Viola 53
PETERS, Paul C. : 30
PHENIX, George R. ~ 10k
PIC, Edward John Jr. 52
PIERCE, Edward E. : 55.
PIERCE, Rio S. 2l and Ok
PINKSTON, Nat A. 89 :
PIPER, Eddie’ 92
PITT3, Elnora: o
PiZ70, Frank 36
PO.E, Jo I“io . . 89
POSTAL, Julia . . 61

- POTTS, Walter E. 88
POWERS, Daniel Patrlck 107
PRICE, Charles Jack . 31

. PRICE, Maleolm H. Jr.' . 95

 PRIDDY, Hal Jr. S L.
PUTNAM, James - - _,2& and. 9h

- Q

W# 12640 DocId:59167871 Page 184 : o ~ g ' Vﬂ,‘




R

'RICKLEY, Geo. W. Sr. =~ Th

RAIGORODSKY, Paul. 36
'~ RAY, Natalie ‘ - . 28
RAY, Thomas M. 28
.- RAY, Valentina . 28
. REEVES, Huey ‘ , 29
REIILY, Frank E. %
- REVILL, Lt. Jack = b1
. RICHEY, Warren . T5
RIGGS, Alfreadila 55 .
- ROBERTS, FEarlene = 92 .
ROMACK, Jemes E. Th .
. .- ROSE, Guy F. o2
©  'ROSS, Henrietta M. : 31
. ROWLAND, Barbara 48
'~ RYDER, Dial Duwayme . 21 and 33
S
" SAWYER, J. Herbert T
SAWYER, Mildred - - Lo
. SALYER, Kenneth E. Dr. 31 °
. SEMINGSEN, We We =~ -~ 32
' SENATOR, George- T3,
SERVANCE, John O. 55
SHASTEEN, Clifton M. C 56
SHAW, Dr. Robt. - ~. 10
SHELLEY, Wm. H, .76 N
SIMS, Richard M. ; T4 and 97
SHIRES, Geoo Te Dro' 10
.- . SIEGEL, Evelyn G.S. . T2
T ‘SKELTON, Royce Go - - 92
' SLACK, Willie B, . = 41
- SLACK, Garland G.- - 38
"SMART, Vernon S. - 34
SMITH, Bennierita CeT
SMITH, Glemn E. - - 33
SMITH, John A. . - 75
SMITH, Wme Ae .- - 61°
. SOLOMON, Jemes Me =~ 22
- SORRELS, Forrest Vo = 106
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STANDRIDGE, Ruth J. CoL

"STATHMAN, Aron 56
STEELE, Charles He Jr. . 90
STEELE, Cherles H. Sr. 82
STEELE, Don Frances 18-
STEVENSON, M. W 14
STOVALL, Richard S. * 88.
STOVALL, Robert L. 60
STRONG, Jesse M. S

" STUDEBAKER, Robert % . 96

T

TALBERT, Cecil E. ‘ 2k
TAYIOR, -Gary E. .80

. TOBIAS, M. Fo Sro 95
TOBIAS, Mehlon Fo- =~ = 95
TOMLINSON, Darrell C. . =~ 3
TORMEY, James J. L 69
TURNER, Fo Mo ‘hg
TURNER, Jimmy - . , T
U

UNDERWOOD, Jemes R. - 51
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VLUGHN, Roy Eugene
VINSON, Phillip Eugenre
VOEBEL, Edward

. VOSHININ, Igor Vliadimir

VOSHININ, Mrs. Igor V.

T
W

THALI@R’ Co To'
 WALKER, Ira No Jr.
WATSON, James C.
WEITZMAN, Seymour ‘
WESTBROOK, Capt. WeR.
WESTER, Jane Carolyn
WEST, Troy E.
VHITE, Martin G. Dro
WIGGLINS, Woodrow ° -
WILCOX, Laurance R.
WHALEY, Wmo We
WHITE, Jo Ce
. WOOD, Dr. Homer

" WOOD, Sterling Charles
WOOD, Theresa . ‘
WORLEY, Gano E.
WULF, Wm. E.
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Messrs.

FROM:

SUBJECT:

- MEMORANDUM

June 3, 1964

Rankin

Redlich

Willens

Ball

Belin

Jenner

Liebeler

Coleman :
Slawson !
Hubert

Griffin

Stern

Eisenberg

Mosk v

Ely

Arlen Specter

Movies Concerning On-Site Tests in Dallas.

At 10:00 a.m. on Thursday, June LI, movies will be shown
concerning the on-site tests made in Dallas on May 24th in the

Conference Room on

the first floor of the VFW Building. It would be

helpful to have these films viewed by each of you so that we may have
your suggestions and comments before the results are presented to the

Commissiop.

, .
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- Comission Noe.

7 489
Lo
Lol
o2

L3

Lok

L9s

196
197
98
499
500
501

5034.'

S0l -

.—"

w7
haa.-f/ -

-2-
Ttem

Du.agram of 5th floor of TSED Building
Photo o:f window « Southwest ‘corner

" Photo of West window

Photo =~ looking fron West window toward stalrs
Photo - three boys near stairs
Photo from West window showi.ng view of one man

. near ‘stairs

Affidavit of Norman before Secret Sexrvice

Photo of Jarman in 5th floor window of TSBD
Building Photographed 3/20/6)

Photo - Main entrance to TSBD Building
facing south on Elm '

- Application for employmenb - photostat .
}

Diagram of 2nd floor of TSBD Building ,
Photo of vestibule = 2nd floor, top of stairs
Photo of lunchroom

| . Photo of lunchroam fram vestibule
- North wall of lunchroom showing Coca Cola

machine and door fram east elevator platform

Northwest corner of lunchroam showing entrance
door, west side of lunchroom

. Photo of southeast corner, 6th floor, TSBD o
- Building. Taken22Nov63'byDaJJ.asPoliceDept

Picture of cartons of Urolling readers® in

uindausoutheasbcm,%ﬂmr,rmmdg'
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MEMOQRANDU]I

i L. /’!
T0 ¢ V. David Slawson DATE: August 12, 1964 \

o

FROM : Richard M. Mosk

Be sure that the editors have a copy of
ny final edition of the legal part of the state
Departnent Report. This includes the repatriaﬁion,
loan material. There are so many editlons of this
section that I fear the sarlier ones would be

considered the final draft. I leave this to you.
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Figanreighth Congress of the Linited Statzs of Ametica

AT THE FIRST SESSION

-

Begun and held at the City of Washington on W edmdaj, the ninth day of January,
one thousand nine hundred and sixty-three

Yoint Resolution - -

Authorizing the Commission establixhed to veport upon the asassiuation of
Prexident John F. Kennedy to compel the attendance and testimony of wit- .
nessex and the produetion of evidence,

Resolved by the Senate and Iouxe of Representatives of the United
Statex of Ameviea in Congress assembled, That. (n) for the purposes
of this joint resolution, the term *Commission™ means the Commission
appointed by the President by Executive Ovder 11130, dated November
29, 1963.

(b) The Commission, or any_ member _of the Conmni ission when so
authorized by the Commission, shail have j‘)_(_)\_\:g].‘___tn,.._ﬁll% _subpenas
requiring the attendance and testimony of witnesses and the produc- o
tion of uny evidence that relates fo any matter under investigation by
the Commission. The Commission, or any member of the Commission
or any ngent or ngency designated by the Commission for such pur-
pose, may administer onths and aflirmntions, examine witnesses, and
receive evidence, Suel arfendance of winiesses and the production of
such evidemeemay be requiréd Trom any place within the United States
at any designated place of hearing.

(¢) In case of contumacy orvefusal to obey a subpena issued to any
person under subsection (b). any court of the United States within
the jurisdiction of which the inquiry is earried on or within the juris-
diction of which said person guilty of contumacy or refusal to obey
is found or resides or transacts business, upon applieation by the Com-
mission shall have jurisdiction to issue to such person an order requir-
ing such person to appear before the (Commission, its member, agent,
or agency, there to produce evidence if so ordered, or there to give tes-
timony touching the matter under investigation or in question; and
any failure to obey such order of the court may be punished by said
court as a contempt thereof.

(d) Process and papers of the Commission, its members, agent, or ‘

agency, may be served either upon the witness in person or by regis-
tered mail or by telegraph or by leaving a copy thereof at the residence
or principal office or place of business of the person required to be
served. The verified return by the individual so serving the same, set-
‘ting forth the manner of such service, shall be proof of the same, and
the return post office receipt or telegraph receipt therefor when regis-
tered and mailed or telegraphed as aforesnid shall be proof of service of
the same. Witnesses summoned before the Commission, its members,
agent, or agency, shall be paid the same fees and mileage that arve
paid witnesses in the courts of the United States, and witnesses whose
depositions are taken and the persons taking the same shall severally
be entitled to the same fees as are paid for like services in the courts .
of the United States.

I (e) No person shall be excused from attending and testifying or .
from producing books, records, correspondence, documents, or other
evidence in obedience to a subpena, on the ground that the testimony
or evidence required of him may tend to incriminate him or subject
him to a penalty or forfeiture; but no individual shall be prosecuted
or subjected to any penalty or forfeiture (except demotion or removal
.from office) for or on account of any transaction, matter, or thing con-
cerning which he is compelled, after having claimed his privilege
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S, J. Res. 1372

against self-incrimination, to testify or produce evidence, except that
such individual so testifving shall not be exempt from prosecution and
punishment for perjury committed in so testifying. |

(£) All process of any court to which application inay be made under
this Act may be served in the judicial distriet wherein the person
required to be served resides or may be found.

Speaker of the Il ouse of Representatives.

President pro tempore of the Senate.

o
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COPY! copy
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RESOLUTION

Pursuant to Executive Order No, 11130, November 29 1963, which
authorizes this Commission *to prescribe its own proccdures," it is

therefore

Resolved, that the following are hereby adopted as the rules of

“this Commission in connection with hearings conducted for the purpose

of the taking of test1mony or the production of evidence,

1. One or more members of the Commission shall be present at all
hearings. If more than one Commissioner is present, the Chairman

.of the Commission shall designate the order in which the Commissioners
-shall preside, ‘

2, Any member of the Commission or any agent or agency designated
by the Commission for such purpose, may administer oaths and affirmations,

examine witnesses, and receive evidence.

3. Process and papers of the Commxssion issued under Paragraph (d)
of ‘Joint Resolution S.J, 137, 88th Cong., lst Sess., shall be returnable
no less than three days from the date on which such process or papers
are issued, and shall state the time, place, and general subject matter
of the hearing. In lieu of such process and papers, the Commission
may request the presence of witnesses and the production of evidence by
writtenvnotice mailed no less than three days from the date of the hearing.

4y .The period of notice specified in paragraph three (3) may be

"waived by a witness.,

5. At the opening of any hearing at which testimony is to be -
received a member of the Commission shall read into the record a state-
ment setting forth the nature of the Commission®s ‘inquiry and the
purpose for which the witness has been asked to testify or produce
evidence, A Copy of this statement shall be g1ven to each witness prxor
to his testifying, :

6. A witness shall have the right to be accompanied by counsel,

~ of his own choosing, who shall have the right to advise the witness of

his rights under the laws and Constitution of the United States, and to
make brief objections to questions., At the conclusion of the witness?®
testimony, couasel shall have the right to clarify the testimony of the
witness by questioning the witness,
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7.. Every witnecs who testifies at & hearing shall have the right
to make an oral statement and to file a Sworn statement which shall be
made part of the transcript of such hearing, but such oral or written
statement shall be relevant to the subject of the hearing, ’

8. Rulings on objections or other procedural questions shall be

made by the Presiding member of the Commission,

9. A stenographic verbatim transgngE'sHBTT~be~made“6f all
testimony received by the Commission, Copies of such transcript shall
be available for inspeCtion oF purchase by the @ithess or his counsel
at regularly prescrTBEH“?EEEE*fEGETEhé“ﬁfficial reporter, A witness
or his counsel shall be permitted to purchase or- inspect only the

transcript of hisg testimony before the Commission,
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IMMEDIATE RELEASE November 29, 1963 \

Office of the White House Press Secretary

THE WHITE HOUSE

The President today announced that he is appointing a Special Com-

mission to study and report upon all facts and circumstances relating :
to the assassination of the late Fresident, John F. Kennedy, and the 1
subsequent violent death of the man charged with the assassination. i

The President stated that the Majority and Minority Leadership of
the Senate and the House of Representatives have been consulted with !
respect to the proposed Special Commission. : :

~ The members of the Special Commission are:

| ‘ Chief Justice Earl Warren, Chairman

I : Senator Richard Russell (Georgia)

. Senator John Sherman Cooper (Kentucky) ‘
Representative Hale Boggs (Louisiana) !
Representative Gerald Ford (Michigan)
Hon, Allen W, Dulles of Washington
Hon, John J, McCloy of New York

The President stated that the Special Commission is to be instructed ‘
to evaluate all available information concerning the subject of the in- L.
quiry., The Federal Bureau of Iwestigation, pursuant to an earlier ‘
directive of the President, is making complete investigation of the facts.
An inquiry. {s also scheduied by a Texas Court of Inquiry convened by
the Attorney General of Texas under Texas law,

The Special Commiasion will have before it all evidence uncovered by lz

the Federal Bureau of Investigation and all information available to any :

agency of the Federal Government. The Attorney General of Texas

has also offered his cooperation, All Federal agencies and offices are

i . being directed to furnish services and cooperation to the Special Com=

' mission, The Commission will also be empowered to conduct any
further investigation that it deems desirable,

The President is instructing the Special Commission to satisfy itself

that the truth is known as far as it can be discovered, and to report its

findings and conclusions to him, to the American people, and to the !

world, | : ;
|
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